
Število objav: 55
Internet: 43
Tisk: 12
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 4
Inženirska zbornica ...: 7
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 27
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 0
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 3
Gradbeništvo, graditev: 25

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 26. 3. 2019



2

Internet Naslov Simon Zajc in Aleš Šabeder pred pristojnima odboroma DZ

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg 24ur.com; 701.535, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
15

Avtor Ti.Š.

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...domače naloge v ozadju, je spomnil. Že naslednji teden s predlogom osvežitve ? Kandidat za gradbene zakonodaje
okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo mandat, prišel s predlogom 
osvežitve . Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi skupinami kot tudi občinami,... gradbene zakonodaje

Internet Naslov Šabeder na zaslišanju: Kakorkoli pogledamo številke, je družinskih zdravnikov premalo

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Rtvslo.si; 586.943, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
22

Avtor La. Da.

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...tempo in način dela, zavedam se časa da imamo časa do leta 2020, potem se začne predsedovanje Svetu EU." Pod 
prvo točko je Zajc izpostavil osvežitev , saj je v njem po njegovih besedah še nekaj prostora za gradbene zakonodaje
optimizacijo. Zajc meni, da bi morali bolj jasno omejiti ničnost gradbenih poslov in upoštevati... 

Internet Naslov Simon Zajc, kandidat za okoljskega ministra, dobil zeleno luč

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Rtvslo.si; 586.943, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
27

Avtor La. Da.

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...moramo tempo in način dela, zavedam se, da imamo čas do leta 2020, potem se začne predsedovanje Svetu EU-ja." 
Pod prvo točko je Zajc poudaril osvežitev , saj je v njem po njegovih besedah še nekaj prostora gradbene zakonodaje
za optimizacijo. Zajc meni, da bi morali jasneje omejiti ničnost gradbenih poslov in upoštevati odločbo... 

Internet Naslov Šabeder na zaslišanju: Kakorkoli pogledamo številke, je družinskih zdravnikov premalo

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Rtvslo.si; 586.943, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
31

Avtor La. Da.

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...tempo in način dela, zavedam se časa da imamo časa do leta 2020, potem se začne predsedovanje Svetu EU." Pod 
prvo točko je Zajc izpostavil osvežitev , saj je v njem po njegovih besedah še nekaj prostora za gradbene zakonodaje
optimizacijo. Zajc meni, da bi morali bolj jasno omejiti ničnost gradbenih poslov in upoštevati... 

Internet Naslov Kandidat za okoljskega ministra Simon Zajc s podporo odbora DZ (daljše)

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Državni zbor; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
32

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...katerimi se soočamo, ne vlečejo več v naslednje mandate," je dejal v svoji predstavitvi pred odborom. Med prvimi 
ključnimi koraki je izpostavil osvežitev . Poslancem je obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če gradbene zakonodaje
mu podelijo mandat, prišel s predlogom sprememb. Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi... 
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Internet Naslov Gospodarsko razpoloženje na mesečni ravni brez sprememb, na letni slabše

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
33

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...mesečni ravni boljše, na letni pa slabše, v storitvah na mesečni ravni slabše in na letni enako, v trgovini na drobno se 
je v obeh primerjavah izboljšalo, v  pa poslabšalo. Kot je danes objavil državni statistični urad, je bil gradbeništvu
kazalnik gospodarske klime marca z 9,1 odstotne točke enak kot februarja in za 3,2... 

Internet Naslov Razpoloženje v nemškem gospodarstvu nekoliko boljše

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Gospodarstvo v svetu; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
34

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...opazno v trgovinskem sektorju, kjer se je kazalnik zvišal za 3,3 točke na 8,2 točke. V storitvenih dejavnostih se je 
zvišal za 4,7 točke na 26 točk, v  pa za 2,3 točke na 20,3 točke. Proizvodni sektor je medtem znova gradbeništvu
zabeležil poslabšanje razpoloženja, in sicer za 2,5 točke na 6,6 točke. Ifo raziskavo... 

Internet Naslov Zajc napovedal nadaljevanje zastavljenih aktivnosti na okoljskem ministrstvu

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Državni zbor; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
35

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...spomnil. Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo 
mandat, prišel s predlogom osvežitve . Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi gradbene zakonodaje
skupinami kot tudi občinami, je obljubil. Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi... 

Internet Naslov Pregled - Slovenija do 15. ure

Zaporedna št.
9

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Pregled dogodkov; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
36

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...potrdi še celoten DZ, Zajc napoveduje takojšnje nadaljevanje že zastavljenega dela na ministrstvu. Med prvimi 
ključnimi koraki je izpostavil osvežitev . Poslancem je obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če gradbene zakonodaje
mu podelijo mandat, prišel s predlogom sprememb. LJUBLJANA - Kandidat za ministra za zdravje... 

Internet Naslov Pregled - Slovenija, 25. 3. (ponedeljek) (dopolnjeno)

Zaporedna št.
10

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Pregled dogodkov; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
37

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...potrdi še celoten DZ, Zajc napoveduje takojšnje nadaljevanje že zastavljenega dela na ministrstvu. Med prvimi 
ključnimi koraki je izpostavil osvežitev . Poslancem je obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če gradbene zakonodaje
mu podelijo mandat, prišel s predlogom sprememb. LJUBLJANA - Kandidat za ministra za zdravje... 
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Internet Naslov Napoved - Slovenija, 26. 3. (torek)

Zaporedna št.
11

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Napoved dogodkov; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
40

Avtor STA

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Svetovni gradbeni forum 2019

Povzetek

...4. nadstropju, CELJE (STA/AVDIO) 12.00 novinarska konferenca s predstavitvijo , ki svetovnega gradbenega foruma
bo od 8. do 11. aprila v Ljubljani, na kateri bosta sodelovala predsednik  Črtomir Remec Inženirske zbornice Slovenije
ter dekan Fakultete za  in geodezijo Matjaž Mikoš; , Jarška cesta 10 b, gradbeništvo Inženirska zbornica Slovenije
LJUBLJANA 12.00 novinarska konferenca ministrstva za infrastrukturo,... 

Internet Naslov Napoved - Slovenija, 26. 3. (torek) (dopolnjeno)

Zaporedna št.
12

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Napoved dogodkov; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
43

Avtor STA

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Svetovni gradbeni forum 2019

Povzetek

...4. nadstropju, CELJE (STA/AVDIO) 12.00 novinarska konferenca s predstavitvijo , ki svetovnega gradbenega foruma
bo od 8. do 11. aprila v Ljubljani, na kateri bosta sodelovala predsednik  Črtomir Remec Inženirske zbornice Slovenije
ter dekan Fakultete za  in geodezijo Matjaž Mikoš; , Jarška cesta 10 b, gradbeništvo Inženirska zbornica Slovenije
LJUBLJANA 12.00 novinarska konferenca ministrstva za infrastrukturo,... 

Internet Naslov Napoved - Slovenija, 26. 3. (torek)

Zaporedna št.
13

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Napoved dogodkov; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
46

Avtor STA

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Svetovni gradbeni forum 2019

Povzetek

...4. nadstropju, CELJE (STA/AVDIO) 12.00 novinarska konferenca s predstavitvijo , ki svetovnega gradbenega foruma
bo od 8. do 11. aprila v Ljubljani, na kateri bosta sodelovala predsednik  Črtomir Remec Inženirske zbornice Slovenije
ter dekan Fakultete za  in geodezijo Matjaž Mikoš; , Jarška cesta 10 b, gradbeništvo Inženirska zbornica Slovenije
LJUBLJANA 12.00 novinarska konferenca ministrstva za infrastrukturo,... 

Internet Naslov Sprememba dimnikarske zakonodaje, lažja menjava upravnika

Zaporedna št.
14

Medij; Doseg Zurnal24.si; 508.158, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
49

Avtor J. Z.

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...spomnil. Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo 
mandat, prišel s predlogom osvežitve . Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi gradbene zakonodaje
skupinami kot tudi občinami, je obljubil. Neprofitne najemnine ne bo več, lažja menjava upravnika ... 

Internet Naslov Kandidat za ministra bo nadaljeval po poti predhodnika

Zaporedna št.
15

Medij; Doseg Delo.si; 344.835, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
53

Avtor Barbara Hočevar

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...imamo časa, da dosežemo cilje,«je napovedal Zajc. Prva zadeva, s katero bo ministrstvo prišlo v parlament, je 
osvežitev , še pred javno obravnavo se bodo posvetovali tudi z občinami. Pri , gradbene zakonodaje gradbenem zakonu
ki je začel veljati lani, bo nekaj izboljšav - prijava za začetek dela bo šla najprej na inšpekcijo, olajšali pot do... 
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Internet Naslov Marca gospodarska klima na mesečni ravni nespremenjena, na letni se je poslabšala

Zaporedna št.
16

Medij; Doseg Delo.si; 344.835, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
54

Avtor Miha Jenko

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Surs:V tem mesecu manj optimizma pri storitvah, med potrošniki in v , boljše razpoloženje v industriji in gradbeništvu
trgovini na drobno. Ljubljana - Vrednost kazalnika gospodarske klime (9,1 odstotne točke) je bila marca enaka kot... 

Internet Naslov Mala in srednja podjetja: ohlajanja še ne čutijo, imajo pa rezervne scenarije

Zaporedna št.
17

Medij; Doseg Dnevnik.si; 253.706, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
56

Avtor V. L.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...povedal, da imajo naročil za leto in pol naprej ter da so se morali nekaterim trgom zaradi polnih zmogljivosti na drugih
trgih odpovedati. »Res pa delujemo v , kjer so cikli daljši. Zadnji pademo v krizo in tudi zadnji iz nje gradbeništvu
izidemo,« je dejal. Pomočnik direktorja družbe Elaphe, ki razvija električni pogon v... 

Internet Naslov Simon Zajc gladko čez prvo oviro

Zaporedna št.
18

Medij; Doseg Dnevnik.si; 253.706, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
58

Avtor STA , Kralj Marjeta

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...jo namerava Zajc poslati v parlament, pa ne bo nujno potrebna nova odpadkarska zakonodaja. »Prva stvar, s katero 
bomo prišli v parlament, je osvežitev ,« je napovedal ministrski kandidat in pojasnil, da glede na gradbene zakonodaje
evalvacijo na terenu leta 2017 sprejeti gradbeni trojček potrebuje nekaj popravkov. Zatem naj... 

Internet Naslov Zajc obljublja nadaljevanje Lebnovih smernic in tudi tempa

Zaporedna št.
19

Medij; Doseg Vecer.com; 234.742, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
62

Avtor Kutin Andreja Lednik

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...preprečiti, da se zatečeno stanje vleče v naslednje mandate, glavnina projektov naj bi bila končana do konca leta 
2020. Prva naloga ministrstva bo osvežitev . "Naredili smo revalvacijo zakonodaje, prihodnji tedengradbene zakonodaje
prihajamo do poslanskih skupin z novimi predlogi," pravi Zajc, prav tako bodo s predlogi seznanili... 

Internet Naslov To napovedujeta kandidata za zdravstvenega in okoljskega ministra

Zaporedna št.
20

Medij; Doseg Vecer.com; 234.742, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
72

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...spomnil. Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo 
mandat, prišel s predlogom osvežitve . Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi gradbene zakonodaje
skupinami kot tudi občinami, je obljubil. Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi... 
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Internet Naslov Gospodarska klima marca na mesečni ravni nespremenjena, na letni upadla za 3,2 
odstotne točke

Zaporedna št.
21

Medij; Doseg Finance.si; 147.703, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
74

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...mesečno vrednost so negativno vplivali kazalniki zaupanja v storitvenih dejavnostih (za 0,6 odstotne točke), med 
potrošniki (za 0,2 odstotne točke) ter v  (za 0,1 odstotne točke). Vpliva kazalnikov zaupanja v gradbeništvu
predelovalnih dejavnostih in v trgovini na drobno sta bila pozitivna (vsak za 0,4 odstotne točke).... 

Internet Naslov (Intervju) Gradbeništvo pri digitalizaciji zaostaja za drugimi panogami

Zaporedna št.
22

Medij; Doseg Finance.si; 147.703, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
78

Avtor Vasilij Krivec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...(Intervju)  pri digitalizaciji zaostaja za drugimi panogami Več iz teme. Obveščaj me o novih člankih: Gradbeništvo
intervju dodaj  dodaj digitalizacija dodaj Evropska unija dodaj Branislav Vujović dodaj Čas branja:... gradbeništvo

Internet Naslov Vlada prestavila obravnavo akcijskega načrta za digitalizacijo gradbeništva

Zaporedna št.
23

Medij; Doseg Finance.si; 147.703, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
81

Avtor Vasilij Krivec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Vlada prestavila obravnavo akcijskega načrta za digitalizacijo  Več iz teme. Obveščaj me o novih člankih:gradbeništva

 dodaj digitalizacija dodaj Andrej Tibaut dodaj Marjan Šarec dodaj Čas branja: 2 min SHRANI 0 gradbeništvo
25.03.2019 21:10 Načrt... 

Tisk Naslov Zajc dobil zeleno luč

Zaporedna št.
24

Medij; Doseg Delo; 141.000, Slovenija Stran: 2 Površina: 57 cm2

Rubrika, Datum Aktualno; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
82

Avtor B. H.

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...parlamentarnega odbora za infrastrukturo, okolje in prostor z desetimi glasovi za in petimi proti ocenili kot primerno. 
Med nalogami je naštel tudi osvežitev , pripravo stanovanjske zakonodaje, s katero bodo gradbene zakonodaje
neprofitno najemnino spremenili v stroškovno in uvedli stanovanjski dodatek. Problematika kreditov za... 

Internet Naslov Simon Zajc ni bil dober za poslanca, sedaj postaja minister za okolje in prostor

Zaporedna št.
25

Medij; Doseg Nova24tv.si; 130.871, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
84

Avtor Demokracija

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...Ohraniti moramo tempo in način dela, zavedam se, da imamo časa do leta 2020, potem se začne predsedovanje 
Svetu EU, ” je dejal. Napovedal je spremembe , ki je bila sprejeta v prejšnjem mandatu. Takrat je gradbene zakonodaje
bil Zajc poslanec in je glasoval za vse tri zakone, ki so prinesli več slabih rešitev, predvsem na... 
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Tisk Naslov Nič hudega sluteči v gozd, tam pa je sledila tragedija

Zaporedna št.
26

Medij; Doseg Svet24; 118.000, Slovenija Stran: 12 Površina: 999 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
86

Avtor P. K.

Teme Inženirska dejavnost, inženirji

Povzetek
NIC HUDEGA Sl TAM PA JE SLED SMRTNE NEZGODE Zadnje mesece je r ČRNA KRONIKA Policija je v zadnjih treh
mesecih žal morala poročati o več izgubah življenj v gozdovih. Stroka opozarja, daje bolje najeti strokovno pomoč kot 
za gozdarska dela poprijeti sam, saj so te aktivnosti lahko zelo nevarne. Tudi 

Tisk Naslov Nadaljevanje Lebnovih smernic in tempa

Zaporedna št.
27

Medij; Doseg Večer; 96.000, Slovenija Stran: 3 Površina: 178 cm2

Rubrika, Datum V žarišču; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
87

Avtor A. N. K.

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...preprečiti, da se zatečeno stanje vleče v naslednje mandate, glavnina projektov naj bi bila končana do konca leta 
2020. Prva naloga ministrstva bo osvežitev . "Naredili smo revalvacijo zakonodaje, prihodnji tedengradbene zakonodaje
prihajamo do poslanskih skupin z novimi predlogi," pravi Zajc. Prav tako bodo s predlogi seznanili... 

Internet Naslov Mala in srednja podjetja: ohlajanja še ne čutijo, imajo pa rezervne scenarije

Zaporedna št.
28

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
89

Avtor V. L.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...povedal, da imajo naročil za leto in pol naprej ter da so se morali nekaterim trgom zaradi polnih zmogljivosti na drugih
trgih odpovedati. »Res pa delujemo v , kjer so cikli daljši. Zadnji pademo v krizo in tudi zadnji iz nje gradbeništvu
izidemo,«je dejal. Pomočnik direktorja družbe Elaphe, ki razvija električni pogon v... 

Internet Naslov Kandidat za ministra bo nadaljeval po poti predhodnika

Zaporedna št.
29

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
93

Avtor Barbara Hočevar

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...imamo časa, da dosežemo cilje,«je napovedal Zajc. Prva zadeva, s katero bo ministrstvo prišlo v parlament, je 
osvežitev , še pred javno obravnavo se bodo posvetovali tudi z občinami. Pri , gradbene zakonodaje gradbenem zakonu
ki je začel veljati lani, bo nekaj izboljšav - prijava za začetek dela bo šla najprej na inšpekcijo, olajšali pot do... 

Internet Naslov Marca gospodarska klima na mesečni ravni nespremenjena, na letni se je poslabšala

Zaporedna št.
30

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
95

Avtor Miha Jenko

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Surs:V tem mesecu manj optimizma pri storitvah, med potrošniki in v , boljše razpoloženje v industriji in gradbeništvu
trgovini na drobno. Ljubljana - Vrednost kazalnika gospodarske klime (9,1 odstotne točke) je bila marca enaka kot... 
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Tisk Naslov Škode ne bomo mogli popraviti

Zaporedna št.
31

Medij; Doseg Finance; 55.000, Slovenija Stran: 18 Površina: 227 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
96

Avtor Vasilij Krivec

Teme
Inženirska dejavnost, inženirji , Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon , Gradbeništvo, 
graditev

Povzetek
...VASILIJ KRIVEC vasilij. krivec@finance.si Tako na izbris pooblaščenih inženirjev kot na vodenje projektov so se 
odzvali tudi v gradbenem podjetju Kolektor . Kot pravijo, imajo pooblaščeni inženirji veliko več znanja in Gradbeništvo
izkušenj od arhitektov, s katerimi zagotavljajo varnost objektov in ljudi. Izbris pooblaščenih... 

Tisk Naslov Nova gradbena zakonodaja

Zaporedna št.
32

Medij; Doseg Finance; 55.000, Slovenija Stran: 16
Površina: 1.202 cm
2

Rubrika, Datum Ostalo; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
99

Avtor Vasilij Krivec

Teme Inženirska dejavnost, inženirji , Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon

Povzetek
...Torek, 36. maica 2019, it S8 «wwJtamic«4i Nova  j močno udarila, zato ta kliče / Matična sekcijagradbena zakonodaja
gradbenih inženirjev predsedniku Inženirske zborni njihovih interesov in da je preveč servilen do zahtev... 

Tisk Naslov Arhitektov ne favoriziram

Zaporedna št.
33

Medij; Doseg Finance; 55.000, Slovenija Stran: 17 Površina: 256 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
100

Avtor Vasilij Krivec

Teme Inženirska zbornica Slovenije

Povzetek
...račun gradbene stroke favorizira arhitekturno. Prijon to zanika in dodaja, da gre za nesporazum. Navaja še, da kot 
državni sekretar korektno sodeluje z  in da je takšne očitke poudarila le njena gradbena sekcija. inženirsko zbornico
Projekt naj vodi tisti strokovnjak, kije glede na namen stavbe najbolj usposobljen. Aleš... 

Tisk Naslov Gradbeništvo pri digitalizaciji zaostaja za drugimi panogami

Zaporedna št.
34

Medij; Doseg Finance; 55.000, Slovenija Stran: 20 Površina: 661 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
102

Avtor Vasilij Krivec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...INTERVJU: Branislav Vujovič, ustanovitelj in predsednik podjetja New Frontier Group  pri digitalizaciji Gradbeništvo
zaostaja za drugimi panogami VASILIJ KRIVEC vasilij.krivec@finance.si Branislav Vujovič je ustanovitelj in predsednik 
podjetja New... 

Tisk Naslov Neslutene možnosti uporabe digitalizacije v gradbeništvu

Zaporedna št.
35

Medij; Doseg Finance; 55.000, Slovenija Stran: 19 Površina: 865 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
105

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Neslutene možnosti uporabe digitalizacije v  V največjem slovenskem gradbenem podjetju Kolektor gradbeništvu

 so v leto 2019 vstopili z dobrimi poslovnimi rezultati in z zagotovljenimi novimi projekti. Konsolidirana Gradbeništvo
prodaja v obeh družbah... 
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Tisk Naslov Brisanje pooblaščenih inženirjev ni logično, še manj dopustno

Zaporedna št.
36

Medij; Doseg Finance; 55.000, Slovenija Stran: 18 Površina: 444 cm2

Rubrika, Datum Kdo si upa; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
106

Avtor Vasilij Krivec

Teme
Inženirska dejavnost, inženirji , Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon , Gradbeništvo, 
graditev

Povzetek

...Zanimalo nas je mnenje obeh slovenskih gradbenih fakultet, vendar se je na naša vprašanja odzval le dekan 
ljubljanske fakultete za  in geodezijo dr. Matjaž Mikoš. Opozarja, da je nova  gradbeništvo gradbena zakonodaja
pooblaščenim gradbenim inženirjem odvzela del že pridobljenih pravic. Zato in še zaradi nekaterih drugih dejstev meni, 
da bi... 

Tisk Naslov Vlada do preklica prestavila obravnavo akcijskega načrta za digitalizacijo gradbeništva

Zaporedna št.
37

Medij; Doseg Finance; 55.000, Slovenija Stran: 21 Površina: 428 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
108

Avtor Vasilij Krivec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Vlada do preklica prestavila obravnavo akcijskega načrta za digitalizacijo  Načrt naj še ne bi bil usklajen, gradbeništva
čeprav na združenju siBIM, kjer so ga pripravili, pravijo, da so se ministrstva uskladila VASILIJ KRIVEC vasilij.krivec@
finance.si... 

Tisk Naslov Ohladitev iz Nemčije še ni dosegla primorskih podjetij

Zaporedna št.
38

Medij; Doseg Primorske novice; 53.000, Slovenija Stran: 2 Površina: 874 cm2

Rubrika, Datum Aktualno; 26. 3. 2019

Stran v zbirki:
111

Avtor Sonja Ribolica

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...območju nekdanje Jugoslavije, v Rusiji, Romuniji, na Češkem... “Na teh trgih je utrip tak kot lani, toda to še ne pomeni
, da se kmalu ne bo obrnilo. V  so aktivnosti povezane s projekti; ko se ti zaključijo, to z zamikom občutimogradbeništvu
vsi, ki smo tako ali drugače povezani s to panogo,” pojasnjuje direktor Mitola... 

Internet Naslov Mala in srednja podjetja: ohlajanja še ne čutijo, imajo pa rezervne scenarije

Zaporedna št.
39

Medij; Doseg Aktualno24.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
113

Avtor V. L.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...povedal, da imajo naročil za leto in pol naprej ter da so se morali nekaterim trgom zaradi polnih zmogljivosti na drugih
trgih odpovedati. »Res pa delujemo v , kjer so cikli daljši. Zadnji pademo v krizo in tudi zadnji iz nje gradbeništvu
izidemo,«je dejal. Pomočnik direktorja družbe Elaphe, ki razvija električni pogon v... 

Internet Naslov Pavle Hevka novi predsednik Turistične zveze Slovenije

Zaporedna št.
40

Medij; Doseg Dj-slovenija.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
114

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...društveno organizacijo Turistično zvezo Slovenije (TZS) bo prihodnja štiri leta vodil Pavle Hevka iz Ljubljane, mag. 
ekonomskih in poslovnih ved in inženir , zaposlen na DRI upravljanje investicij kot vodja projekta gradbeništva
vzdrževanje cest. Zamenjal je Petra Misjo, ki je župan občine Podčetrtek, ki zaradi številnih... 
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Internet Naslov Umar opozoril na neizkoriščene zmogljivosti na trgu dela

Zaporedna št.
41

Medij; Doseg Findinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
115

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...in razvoj (Umar). Pomanjkanje ustreznih kandidatov je glavni dejavnik omejevanja aktivnosti v predelovalnih 
dejavnostih in pomemben, ne pa glavni, v  in v storitvenih dejavnostih. Takšno pomanjkanje se v gradbeništvu
poslovanju podjetij najpogosteje kaže s povečanim obsegom dela že zaposlenih in zavračanjem naročil.... 

Internet Naslov Rušenje cestninskih postaj: Od aprila spet zastoji na avtocestah

Zaporedna št.
42

Medij; Doseg Seniorji.info; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
120

Avtor Damijana Žišt

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...prometa. Dars pa letos poleg gradnje druge cevi karavanškega predora, ki se bo financiral iz tako imenovanega 
Junckerjevega sklada, načrtuje tudi pričetek  tretje razvojne osi. Rušitev cestninskih postaj poleg fizične graditve
odstranitve nadstrešnic, betonskih otokov, opreme in na nekaterih lokacijah tudi upravnih... 

Internet Naslov Zajc napovedal nadaljevanje zastavljenih aktivnosti na okoljskem ministrstvu

Zaporedna št.
43

Medij; Doseg Findinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
122

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...spomnil. Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo 
mandat, prišel s predlogom osvežitve . Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi gradbene zakonodaje
skupinami kot tudi občinami, je obljubil. Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi... 

Tisk Naslov Podelili znak odličnosti v gradbeništvu

Zaporedna št.
44

Medij; Doseg Direktor; , Slovenija Stran: 8 Površina: 176 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
123

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...I PODELILI ZNAK j 1 ODLIČNOSTI V 1 I  1 Podjetji PROSLIK d.o.o. in DA BO MONT d.o.o., člana GRADBENIŠTVU
Območne obrtno-podjetniške zbornice Maribor, se lahko po novem pohvalita z Zlatim znakom odličnosti... 

Internet Naslov Simon Zajc zagotovil, da novih maket ne bo več, saj so se nekaj naučili

Zaporedna št.
45

Medij; Doseg Sds.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
128

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...»Ohraniti moramo tempo in način dela, zavedam se, da imamo časa do leta 2020, potem se začne predsedovanje 
Svetu EU,«je dejal. Napovedal je spremembe , ki je bila sprejeta v prejšnjem mandatu. Takrat je gradbene zakonodaje
bil Zajc poslanec in je glasoval za tri zakone, ki so prinesli več slabih rešitev, predvsem na področju... 
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Internet Naslov Kandidat za okoljskega ministra Simon Zajc s podporo odbora DZ

Zaporedna št.
46

Medij; Doseg Findinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
129

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...katerimi se soočamo, ne vlečejo več v naslednje mandate," je dejal v svoji predstavitvi pred odborom. Med prvimi 
ključnimi koraki je izpostavil osvežitev . Poslancem je obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če gradbene zakonodaje
mu podelijo mandat, prišel s predlogom sprememb. Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi... 

Internet Naslov Simon Zajc zagotovil, da novih maket ne bo več, saj so se nekaj naučili

Zaporedna št.
47

Medij; Doseg Demokracija.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
132

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...»Ohraniti moramo tempo in način dela, zavedam se, da imamo časa do leta 2020, potem se začne predsedovanje 
Svetu EU,«je dejal. Napovedal je spremembe , ki je bila sprejeta v prejšnjem mandatu. Takrat je gradbene zakonodaje
bil Zajc poslanec in je glasoval za vse tri zakone, ki so prinesli več slabih rešitev, predvsem na... 

Internet Naslov Zajc napovedal nadaljevanje zastavljenih aktivnosti na okoljskem ministrstvu

Zaporedna št.
48

Medij; Doseg Politikis.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
135

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...spomnil. Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo 
mandat, prišel s predlogom osvežitve . Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi gradbene zakonodaje
skupinami kot tudi občinami, je obljubil. Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi... 

Internet Naslov Pri gradbincih primanjkuje izobraženega in izkušenega kadra

Zaporedna št.
49

Medij; Doseg Mineral-revija.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
141

Avtor Vasilij Krivec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...tudi letos. Medtem ko skupna neto napoved zaposlovanja znaša plus deset odstotkov, kar je sedem odstotnih točk 
manj kot v prejšnjem četrtletju, je v  napoved plus štiri odstotke. Šibkejši sta le še napovedi v oskrbi z gradbeništvu
elektriko, vodo in plinom (plus tri odstotke) ter rudarstvu (nič odstotkov). Kljub... 

Internet Naslov Razpoloženje v nemškem gospodarstvu nekoliko boljše

Zaporedna št.
50

Medij; Doseg Findinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
142

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...opazno v trgovinskem sektorju, kjer se je kazalnik zvišal za 3,3 točke na 8,2 točke. V storitvenih dejavnostih se je 
zvišal za 4,7 točke na 26 točk, v  pa za 2,3 točke na 20,3 točke. Proizvodni sektor je medtem znova gradbeništvu
zabeležil poslabšanje razpoloženja, in sicer za 2,5 točke na 6,6 točke. Ifo raziskavo... 
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Internet Naslov Gospodarsko razpoloženje na mesečni ravni brez sprememb, na letni slabše

Zaporedna št.
51

Medij; Doseg Findinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
143

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...mesečni ravni boljše, na letni pa slabše, v storitvah na mesečni ravni slabše in na letni enako, v trgovini na drobno se 
je v obeh primerjavah izboljšalo, v  pa poslabšalo. Kot je danes objavil državni statistični urad, je bil gradbeništvu
kazalnik gospodarske klime marca z 9,1 odstotne točke enak kot februarja in za 3,2... 

Internet Naslov Gospodarsko razpoloženje v marcu 2019 enako kot v prejšnjem mesecu

Zaporedna št.
52

Medij; Doseg Stat.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
145

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...mesečno vrednost so negativno vplivali kazalniki zaupanja v storitvenih dejavnostih (za 0,6 odstotne točke), med 
potrošniki (za 0,2 odstotne točke) ter v  (za 0,1 odstotne točke). Vpliva kazalnikov zaupanja v gradbeništvu
predelovalnih dejavnostih in v trgovini na drobno sta bila pozitivna (vsak za 0,4 odstotne točke).... 

Internet Naslov Zajc napovedal nadaljevanje zastavljenih aktivnosti na okoljskem ministrstvu

Zaporedna št.
53

Medij; Doseg Iusinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
147

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...spomnil. Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo 
mandat, prišel s predlogom osvežitve . Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi gradbene zakonodaje
skupinami kot tudi občinami, je obljubil. Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi... 

Internet Naslov Zaupanje v trgovini na drobno in predelovalnih dejavnostih višje, v storitvenih dejavnostih in 
gradbeništvu nižje

Zaporedna št.
54

Medij; Doseg Stat.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
148

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Kazalnik zaupanja je bil v marcu 2019 v trgovini na drobno in predelovalnih dejavnostih višji, v storitvenih dejavnostih 
in  pa nižji kot v februarju 2019. Kazalnik zaupanja v predelovalnih dejavnostih na mesečni ravni gradbeništvu
višjiVrednost kazalnika zaupanja v predelovalnih dejavnostih... 

Internet Naslov Kandidat za okoljskega ministra Simon Zajc s podporo odbora DZ

Zaporedna št.
55

Medij; Doseg Iusinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 3. 2019

Stran v zbirki:
150

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...katerimi se soočamo, ne vlečejo več v naslednje mandate," je dejal v svoji predstavitvi pred odborom. Med prvimi 
ključnimi koraki je izpostavil osvežitev . Poslancem je obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če gradbene zakonodaje
mu podelijo mandat, prišel s predlogom sprememb. Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi... 
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Simon Zajc dobil zeleno luč matičnega odbora
24ur.com/novice/slovenija/simon-zajc-in-ales-sabeder-pred-pristojnima-odboroma-dz.html

Ljubljana, 25.03.2019, 6:17 | Posodobljeno pred 45 minutami

Kandidat za ministra za okolje in prostor Simon Zajc je dobil zeleno luč matičnega
parlamentarnega odbora, tako da bo državni zbor o njegovem imenovanju odločal že v sredo.
Na predstavitvi je Zajc napovedal nadaljevanje Lebnovega dela, med ključnimi koraki bodo
osvežitev gradbene in stanovanjske zakonodaje, prenova zakona o vodah ter ureditev področja
odpadkov.

Simon ZajcFOTO: Ministrstvo za okolje in prostor

Kandidat za ministra za okolje in prostor Simon Zajc je dobil zeleno luč matičnega
parlamentarnega odbora. Na današnji predstavitvi je napovedal dokončanje zastavljenih
aktivnosti iz časa njegovega predhodnika Jureta Lebna, med ključnimi koraki bodo osvežitev
gradbene in stanovanjske zakonodaje, prenova zakona o vodah ter ureditev področja
odpadkov.

"V zadnjih šestih mesecih smo intenzivno delali, prepoznali probleme, zastavili prioritete,
predvideno časovnico in aktivnosti. Če mi boste to omogočili, bomo z delom nadaljevali takoj,"
je dejal.

Cilj je osrednje spremembe izpeljati do konca leta 2020, je povedal Zajc. Ko bo Slovenija v letu
2021 predsedovala EU, bodo namreč domače naloge v ozadju, je spomnil.

Že naslednji teden s predlogom osvežitve gradbene zakonodaje?

24ur.com 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: 701.535

08:34

https://www.24ur.com/novice/slovenija/simon-zajc-i... 1 / 3

24ur.com 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: 701.535 Kazalo

08:34

https://www.24ur.com/novice/slovenija/simon-zajc-i...
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Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu
podelijo mandat, prišel s predlogom osvežitve gradbene zakonodaje. Posvetovanje bo potekalo
tako z vsemi poslanskimi skupinami kot tudi občinami, je obljubil.

Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi vse težje pridejo do stanovanja,
kredita, celo najema, je opozoril Zajc. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja le še za
oddajanje, neprofitno najemnino bo nadomestila stroškovna, država pa bo garantirala za
kredite za mlade družine.

Etažni lastniki bodo lažje menjali upravnika in bodo imeli boljši nadzor in moč odločanja o
upravljanju sredstev za prenovo. Meja soglasij etažnih lastnikov za prenove se bo znižala.

Napoveduje nadaljevanje boja proti plastiki

Spremenil se bo zakon o ohranjanju narave, še v prvi polovici leta bo v javno obravnavo prišel
zakon o vodah. Do konca leta je treba sprejeti novo zakonodajo na področju odpadkov. Zajc je
napovedal znižanje meje za plačevanje embalažnine s 15 ton na nič, podjetja bodo morala
poročati štirikrat letno in ne enkrat, kot doslej.

Zajc namerava zaostriti tudi pogoje za družbe za ravnanje z odpadno embalažo. V zakon sicer
ni mogoče zapisati, da lahko to nalogo opravlja le ena družba. Bodo pa po besedah Zajca
zapisali take pogoje, da bodo odpravljene vse anomalije in da bo končna posledica ena taka
družba, ki bo bolj učinkovita.

Kandidat za ministra napoveduje tudi nadaljevanje boja proti plastiki, prenovo dimnikarske
zakonodaje ter spremembo zakona o odpravi posledic naravnih nesreč. Nadaljuje se delo v
smeri spremembe zakonodaje, ki bo v prakso prenesla novo ustavno pravico do pitne vode.

Za ogljično nevtralno Slovenijo

V stranki SMC, iz katere je Leben medtem izstopil, so za novega ministra predlagali Zajca, ki je
državni sekretar na okoljskem ministrstvu. Predsednik stranke Cerar je dejal, da je vlada z Lebnom
"izgubila človeka s pogumom, vizijo in znanjem ter človeka, ki je znal stopiti v akcijo", ter da bo
prav Zajc Lebnovo vizijo najbolje vodil naprej.

Pomembna naloga bo tudi priprava dolgoročne podnebne strategije, kjer je Zajc za
ambicioznost. "Cilj države mora biti, da do sredine stoletja postanemo ogljično nevtralna
država," je izpostavil. To za sabo potegne celo vrsto vprašanj, na katere moramo najti odgovore
- kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili kmetijstvo, od kje bomo dobivali električno
energijo, potrebovali bomo zeleno davčno reformo, nujno bo zagotoviti, da bo prehod na
nizkoogljično družbo socialno pravičen.

Zajc namerava izpeljati tudi že pod Lebnom zastavljene spremembe zakona o varstvu okolja. V
njem nameravajo urediti področje stečajev in sanacije degradiranih območij. Med drugim je
izpostavil založitev sredstev podjetij, ki se ukvarjajo z rizično dejavnostjo, ter poseben sklad za
sanacijo degradiranih območij.
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Sicer pa kandidat napoveduje tudi končno ureditev vprašanja Jernejevega kanala, sanacijo
območja Ekosistemov s sredstvi države, izvedbo že zastavljene sanacije igrišč celjskih vrtcev,
sanacij Mežiške doline. Obljubil je uresničitev koalicijske zaveze, da hidroelektrarn na Muri ne
bo, ter nadaljevanje sodelovanja z nevladnimi organizacijami.

Bo Slovenija dobila sežigalnico odpadkov?

Na vprašanje glede termične obdelave odpadkov je Zajc odgovoril, da "mora vsaka država
poskrbeti za svoje odpadke". Zavzel se je za samozadostnost Slovenije pri končni obdelavi
odpadkov. Ministrstvo za okolje in prostor je že izvedlo javno razpravo na temo morebitne
sežigalnice, Zajc je že tudi poslal dopis na združenje občin, da preverijo, če je katera od občina
zainteresirana, da se tak obrat zgradi pri njih.

Zajc je sicer prepričan, da glede na količino odpadkov novega objekta ne potrebujemo, ampak
lahko prilagodimo obstoječe. Pri tem pa bi v primeru, da bi se odločili za sežigalnico, država
morala določiti količino in vrsto odpadkov, ki bi bili termično obdelani, sprejeti odločitev o
najboljši tehnologiji, izvajati bi bilo treba stalni monitoring, podatki o njem pa bi morali biti vsem
na voljo na spletu. In nenazadnje, tak obrat bi moral biti neprofiten, je še izpostavil.

Zajc bo v primeru potrditve v DZ na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Lebna, ki je
odstopil s položaja, potem ko se je znašel pod plazom očitkov zaradi naročila makete za drugi
tir železniške proge Divača–Koper, ki jo je vlada Mira Cerarja marca lani postavila v Kopru,
sam pa je bil vodja tega projekta.
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Šabeder na zaslišanju: Kakorkoli pogledamo številke, je
družinskih zdravnikov premalo

rtvslo.si/slovenija/zaslisanji-kandidatov-za-ministra-za-zdravstvo-ter-okolje-in-prostor/483572

Šabeder je napovedal sistemski pristop pri krajšanju čakalnih dob. Foto: BoBo
 

Kandidat za ministra za zdravje Aleš Šabeder je v predstavitvi pred matičnim odborom DZ-ja
poudaril, da je državljanom treba zagotoviti dostopno in kakovostno javno zdravstvo.
Napovedal je sistemski pristop pri krajšanju čakalnih dob, zmanjševanje administrativnih
obremenitev ter posodobitev zakona o zdravstvenem varstvu in zdravstvenem zavarovanju.

 Kot je dejal Šabeder, je povabilo za ministrsko kandidaturo sprejel z veliko odgovornostjo.
"Odločitev ni bila lahka. Ne zato, ker bi se bal prevzeti enega najtežjih resorjev v državi, temveč
zato ker z ekipo v UKC-ju še nismo zaključili dela," je pojasnil. Dejal je, da je med vodenjem
ljubljanskega kliničnega centra, na čelu katerega je bil dobro leto, spoznal kompleksnost
slovenskega zdravstvenega sistema in uvidel ukrepe, ki jih ta rabi.

"Zdravje je vrednota vseh, zdravstvo pa mora biti prioriteta vseh," je poudaril in dodal, da
zdravstvo ne sme biti ne levo ne desno. "Ne sme biti interesno, mora biti strokovno,
transparentno in razvojno naravnano." Šabeder je dejal, da bo svojo vlogo ministra za zdravje
razumel kot strokovno in ne kot politično.
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Zadovoljen bolnik potrebuje čim krajše čakalne dobe, ki se jih je po oceni Šabedra treba lotiti
nemudoma. Nujno je pristopiti k čiščenju čakalnih seznamov, ponovno zbrati podatke na
nacionalni ravni in na podlagi tega pripraviti ukrepe, kot so načrtovanje dodatnih programov in
proaktivno usmerjanje v področja, kjer narašča število bolnikov. Prav tako je po Šabedrovih
besedah treba izvesti strokovni in poslovni nadzor sistema naročanja.

Šabeder: Kakorkoli pregledamo številke, je družinskih zdravnikov premalo

Spregovoril je tudi o težavah v primarnem zdravstvu. Kot je dejal, je družinskih zdravnikov,
"kakorkoli prelagamo številke", v Sloveniji premalo, zato primarno zdravstvo potrebuje
strukturne spremembe. Po njegovih besedah je treba narediti analizo in najti razloge za
pomanjkanje kadrov, pripraviti načrt izobraževanja, razpisovati specializacije glede na potrebe,
dogovoriti standarde in normative, učinkovito povezati specialiste na vseh treh ravneh ter
zadržati šolan kader v Sloveniji.

"S tem, ko imamo premalo družinskih zdravnikov, nam manjka 'gate keeperjev', zato je tudi
priliv na sekundarno in terciarno raven vsako leto večji," je še opozoril Šabeder. Po njegovih
besedah bo zato treba določiti ustrezne uteži glavarinskih količnikov, zgornje meje obremenitev
pa zniževati za pet odstotnih točk do ciljnega normativa, ki je bil dogovorjen z zdravniškim
sindikatom. Kot je dodal, bo treba tudi zmanjšati število aneksov in sprememb splošnega
dogovora.

Šabeder je napovedal, da bo zagrizel v trdo uveljavljene prakse, ki jih je treba prekiniti. Foto:
BoBo

 

Zmanjšanje administrativnih obremenitev v zdravstvu
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Kot enega ključnih ciljev je izpostavil tudi zmanjšanje administrativnih obremenitev v zdravstvu,
saj zdravstveni kader, ki je že tako preobremenjen, izgublja čas z administrativnim delom. Zato
je treba uvesti ustrezno informacijsko podporo, je poudaril kandidat za ministra.

 Obstoječi informacijski sistem po njegovem mnenju ne daje dovolj kakovostnih podatkov za
odločanje, sistem e-zdravja pa po njegovem mnenju ponuja dobro infrastrukturo, ki pa jo
premalo izkoriščajo. Kot je poudaril, je nujna standardizacija poslovnih rešitev in programske
opreme. Opozoril je še, da Slovenija nima strategije e-zdravja ter da bi bolniki morali imeti
dostop do svojih podatkov in cen zdravstvenih storitev.

Med cilji je Šabeder navedel tudi posodobitev zakona o zdravstvenem varstvu in zdravstvenem
zavarovanju, kjer je treba zagotoviti dostopnost pravic in uravnotežiti financiranje zdravstva. Če
bo postal minister, namerava spremeniti tudi zakon o upravljanju zdravstvenih zavodov, ki bi
morali biti vodeni bolj fleksibilno, kot so danes. Če bomo ukinili dopolnilno zdravstveno
zavarovanje, bo treba zagotoviti stabilni in dolgoročni vir financiranja, je poudaril Šabeder in
med možnimi predlogi navedel dvig prispevne stopnje po načelu solidarnosti, davek na
zdravstvo ter davek na alkohol, tobak in sladke pijače. Med ključnimi nalogami, ki so pred
Zavodom za zdravstveno zavarovanje Slovenije, pa je Šabeder izpostavil izračun dejanskih
storitev zdravstvenih storitev.

 
Dosedanji direktor UKC-ja Ljubljana, sicer pa ekonomist, Aleš Šabeder bo v primeru potrditve v
DZ-ju na položaju ministra za zdravje zamenjal Sama Fakina, ki je odstopil zaradi
zdravstvenega stanja, skupaj z njim pa je mandat prenehal tudi državni sekretarki Pii Vračko.
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ti! "V zadnjih šestih mesecih smo intenzivno delali, prepoznali probleme, zastavili prioritete,
predvideno časovnico in aktivnosti. Če mi boste to omogočili, bomo z delom nadaljevali takoj,"
je uvodoma dejal Zajc. Foto: BoBo

 

Zajc: Ohraniti moramo tempo in način dela, ki ga je zastavil Leben

Simon Zajc je uvodoma dejal, da je z delom na ministrstvu že seznanjen ter da ima namen
nadaljevati delo dozdajšnjega ministra Jureta Lebna. "Ohraniti moramo tempo in način dela,
zavedam se časa da imamo časa do leta 2020, potem se začne predsedovanje Svetu EU."

Pod prvo točko je Zajc izpostavil osvežitev gradbene zakonodaje, saj je v njem po njegovih
besedah še nekaj prostora za optimizacijo. Zajc meni, da bi morali bolj jasno omejiti ničnost
gradbenih poslov in upoštevati odločbo ustavnega sodišča glede pravice do doma. Hkrati bi se
po novem prijava začetka del podala na gradbeno inšpekcijo in ne več na upravno enoto
oziroma na ministrstvo za okolje. Kmetom za širjenje kmetij v določenih primerih ne bi bilo več
treba čakati na občinski prostorski načrt. Prav tako se v primerih, ko ni potrebno izvesti vplivov
na okolje, lahko pohitri postopke za gradbeno dovoljenje. Predlog sprememb bi do poslanskih
skupin lahko prišel že prihodnji teden, v odločanje pa bi ministrstvo vključilo še občine.

Na drugem mestu je Zajc izpostavil stanovanjsko problematiko, ki se tiče predvsem mladih, ki
težko pridejo do stanovanj. Predlagal je, da bi država mladim družinam jamčila za kredite in s
tem banki olajšala odločitev za odobritev kredita. V primeru, da družina ne bi mogla plačevati
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kredita, bi država prevzela kredit in tudi stanovanje, a bi družina v stanovanju lahko ostala. Zajc
je še dodal, da bo sklad gradil stanovanja le še za oddajo, ne za prodajo, neprofitna stanovanja
pa bodo ukinjena, nadomestila jih bodo stroškovna.

"Odpadkovno zakonodajo bo potrebno sprejeti do konca leta, saj ne želimo, da se ponovijo
problemi kopičenja odpadne embalaže," je dejal Zajc in predlagal, da se plačevanje
embalažnine za proizvajalce, ki zdaj plačujejo le v primetu, ko dajo na trg 15 ton embalaže ali
več, premakne na "nič ton" in se torej plača vsak gram embalaže, ki pride na trg. Pri tem Zajec
izpostavi, da bodo podjetja morala o embalažnini poročati štirikrat na leto ne le enkrat na leto.
Ministrstvo bo težilo tudi k temu, da družb za upravljenje z odpadno embalažo ne bi bilo več
šest, temveč le še ena.

Glede na to, da se podnebje hitro spreminja in je vse več naravnih nesreč, je Zajc obljubil bolj
prožno zakonodajo v primeru naravnih nesreč. Po novem se bo država lahko vključila v pomoč
tudi, kadar bi imela občina za manj kot 2 milijona evrov škode, kar do zdaj ni bilo mogoče. Zajc
je omenil še spremembe zakonodaje glede dimnikarskih storitev in spremembe zakona o
varovanju okolja. Pri slednjem je izpostavil ustanovitev posebnega sklada, ki bi omogočil
hitrejšo sanacijo degradiranih območij.

Pomembna naloga bo tudi priprava dolgoročne podnebne strategije, kjer je Zajc za
ambicioznost. "Cilj države mora biti, da do sredine stoletja postanemo ogljično nevtralna
država," je izpostavil. To za sabo potegne celo vrsto vprašanj, na katere moramo najti odgovore
- kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili kmetijstvo, od kje bomo dobivali električno
energijo, potrebovali bomo zeleno davčno reformo, nujno bo zagotoviti, da bo prehod na
nizkoogljično družbo socialno pravičen, je dejal.

Ob zaključku svoje predstavitve pred Odborom za infrastrukturo, okolje in prostor je Zajc dejal,
da svoj prvi obisk načrtuje v Občini Piran in sicer glede iskanja rešitve za Jernejev kanal. Dodal
je, da bo pri Ekosistemih potrebno ponovoti razpis za sanacijo, v dveh letih bo saniranih 10
celjskih vrtcev, nadaljevala se bo intenzivna sanacija Mežiške doline. "Glede HE na Muri
nadaljujemo aktivnosti, nadaljevali bomo tudi s svetom nevladnih organizacij, saj se je do zdaj
izkazal za zelo produktivnega," je svoj nagovor članom odbora zaključil Zajc.
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Simon Zajc glede gradnje sežigalnice: "Za svoje odpadke moramo poskrbeti sami." Foto: BoBo
 

Bi Zajc kot minister gradil sežigalnico odpadkov?

Na vprašanje glede termične obdelave odpadkov je Zajc odgovoril, da "mora vsaka država
poskrbeti za svoje odpadke". Zavzel se je za samozadostnost Slovenije pri končni obdelavi
odpadkov. Ministrstvo za okolje in prostor je že izvedlo javno razpravo na temo morebitne
sežigalnice, Zajc je že tudi poslal dopis na združenje občin, da preverijo, če je katera od občina
zainteresirana, da se tak obrat zgradi pri njih.

Zajc je sicer prepričan, da glede na količino odpadkov novega objekta ne potrebujemo, ampak
lahko prilagodimo obstoječe. Pri tem pa bi v primeru, da bi se odločili za sežigalnico, država
morala določiti količino in vrsto odpadkov, ki bi bili termično obdelani, sprejeti odločitev o
najboljši tehnologiji, izvajati bi bilo treba stalni monitoring, podatki o njem pa bi morali biti vsem
na voljo na spletu. In nenazadnje, tak obrat bi moral biti neprofiten, je še izpostavil.

Zajc bo v primeru potrditve v DZ-ju na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta
Lebna, ki je odstopil s položaja, potem ko se je znašel pod plazom očitkov glede naročila
makete za drugi tir železniške proge Divača-Koper, ki jo je vlada Mira Cerarja marca lani
postavila v Kopru, sam pa je bil vodja tega projekta. V stranki SMC, iz katere je Leben medtem
izstopil, so za novega ministra predlagali Zajca, ki je zdaj državni sekretar na okoljskem
ministrstvu.

Prenos zaslišanja Simona Zajca pred pristojnim odborom DZ-ja:
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Simon Zajc, kandidat za okoljskega ministra, dobil zeleno luč
Odbor DZ-ja za zdravstvo še ni odločil o primernosti Aleša Šabedra za funkcijo ministra za zdravje
La. Da.| 25. marec 2019 ob 07:19 Zadnji poseg: 25. marec 2019 ob 14:24

 Ljubljana - MMC RTV SLO, STA

"V zadnjih šestih mesecih smo intenzivno delali, prepoznali probleme, zastavili prioritete, predvideno časovnico in aktivnosti. Če mi boste to omogočili, bo…

Odbor za infrastrukturo, okolje in prostor je predstavitev kandidata za okoljskega ministra Simona Zajca z 10 glasovi za in
petimi proti ocenil kot ustrezno. Odbor za zdravstvo bo o primernosti Aleša Šabedra za ministra za zdravje odločal v torek
zjutraj.

Odbor DZ-ja za infrastrukturo, okolje in prostor je predstavitev kandidata za ministra za okolje in prostor Simona Zajca z 10 glasovi za in petimi
proti ocenil kot ustrezno. Če ga v sredo na glasovanju potrdi še celoten DZ, Simon Zajc napoveduje takojšnje nadaljevanje že zastavljenega dela
na ministrstvu. "Mislim, da smo pod vodstvom ministra Lebna pravilno prepoznali probleme, si zastavili prioritete in časovnice, in moj glavni fokus
bo, da te prioritete in te aktivnosti izpeljemo do konca in da se problemi, s katerimi se soočamo, ne vlečejo več v naslednje mandate," je dejal v svoji
predstavitvi pred odborom.

Zelena luč Simonu Zajcu za okoljskega ministra

Zajc je na začetku dejal, da je z delom na ministrstvu že seznanjen in da ima namen nadaljevati delo dozdajšnjega ministra Jureta Lebna. "Ohraniti
moramo tempo in način dela, zavedam se, da imamo čas do leta 2020, potem se začne predsedovanje Svetu EU-ja."

Pod prvo točko je Zajc poudaril osvežitev gradbene zakonodaje, saj je v njem po njegovih besedah še nekaj prostora za optimizacijo. Zajc meni,
da bi morali jasneje omejiti ničnost gradbenih poslov in upoštevati odločbo ustavnega sodišča glede pravice do doma. Hkrati bi se po novem
prijava začetka del podala na gradbeno inšpekcijo in ne več na upravno enoto oziroma na ministrstvo za okolje. Kmetom za širjenje kmetij v
določenih primerih ne bi bilo več treba čakati na občinski prostorski načrt. Prav tako se v primerih, ko ni treba izvesti vplivov na okolje, lahko
pohitri postopke za gradbeno dovoljenje. Predlog sprememb bi do poslanskih skupin lahko prišel že prihodnji teden, v odločanje pa bi
ministrstvo vključilo še občine.

Na drugem mestu je Zajc predstavil stanovanjsko problematiko, ki zadeva predvsem mlade, ki težko pridejo do stanovanj. Predlagal je, da bi
država mladim družinam jamčila za posojila in s tem banki olajšala odločitev za odobritev posojila. Če družina ne bi mogla plačevati posojila, bi
država prevzela posojilo in tudi stanovanje, a bi družina v stanovanju lahko ostala. Zajc je še dodal, da bo sklad gradil stanovanja le še za oddajo,
ne za prodajo, neprofitna stanovanja pa bodo ukinjena, nadomestila jih bodo stroškovna, predlaga.
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Simon Zajc glede gradnje sežigalnice: "Za svoje odpadke moramo poskrbeti sami." Foto: BoBo

"Odpadkovno zakonodajo bo treba sprejeti do konca leta, saj ne želimo, da se ponovijo problemi kopičenja odpadne embalaže," je dejal Zajc in
predlagal, da se plačevanje embalažnine za proizvajalce, ki zdaj plačujejo le, če dajo na trg 15 ton embalaže ali več, premakne na "nič ton" in se
torej plača vsak gram embalaže, ki pride na trg. Pri tem je Zajec poudaril, da bodo podjetja morala o embalažnini poročati štirikrat letno, ne le
enkrat. Ministrstvo bo težilo tudi k temu, da družb za upravljenje odpadne embalaže ne bi bilo več šest, temveč le še ena.

Glede na to, da se podnebje hitro spreminja in je vse več naravnih nesreč, je Zajc obljubil prožnejšo zakonodajo v primeru naravnih nesreč. Po
novem se bo država lahko vključila v pomoč tudi, kadar bi imela občina za manj kot 2 milijona evrov škode, kar do zdaj ni bilo mogoče. Zajc je
omenil še spremembe zakonodaje glede dimnikarskih storitev in spremembe zakona o varovanju okolja. Pri zadnjem je omenil ustanovitev
posebnega sklada, ki bi omogočil hitrejšo sanacijo degradiranih območij.

Pomembna naloga bo tudi priprava dolgoročne podnebne strategije: "Cilj države mora biti, da do sredine stoletja postanemo ogljično nevtralna
država," je izpostavil. To za sabo potegne celo vrsto vprašanj, na katere moramo najti odgovore ‒ kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili
kmetijstvo, od kje bomo dobivali električno energijo, potrebovali bomo zeleno davčno reformo, nujno bo zagotoviti, da bo prehod na
nizkoogljično družbo socialno pravičen, je dejal.

Sicer pa se je med drugim izrekel proti hidroelektrarnam na Muri, ki jih v tem mandatu "ne bomo gradili". Prav tako je proti postopku
hidravličnega lomljenja oz. frackingu. Spomnil je, da postopki na Agenciji RS za okolje še tečejo, zagotovil pa je, da sam še ni doživel nobenih
neprimernih pritiskov potencialnih vlagateljev ali tuje države. "Če jih bom, bom to prijavil pristojnim institucijam," je poudaril.

Ob zaključku svoje predstavitve pred Odborom za infrastrukturo, okolje in prostor je Zajc dejal, da svoj prvi obisk načrtuje v Občini Piran, in sicer
glede iskanja rešitve za Jernejev kanal. Dodal je, da bo pri Ekosistemih treba ponoviti razpis za sanacijo, v dveh letih bo saniranih 10 celjskih vrtcev,
nadaljevala se bo intenzivna sanacija Mežiške doline. "Glede HE na Muri nadaljujemo aktivnosti, nadaljevali bomo tudi svet nevladnih organizacij,
saj se je do zdaj izkazal za zelo produktivnega," je svoj nagovor članom odbora sklenil Zajc.

Bi Zajc kot minister gradil sežigalnico odpadkov?
Na vprašanje glede toplotne obdelave odpadkov je Zajc odgovoril, da "mora vsaka država poskrbeti za svoje odpadke". Zavzel se je za
samozadostnost Slovenije pri končni obdelavi odpadkov. Ministrstvo za okolje in prostor je že izvedlo javno razpravo na temo morebitne
sežigalnice, Zajc je že tudi poslal dopis na združenje občin, da preverijo, ali je katera od občin zainteresirana, da se tak obrat zgradi pri njih.

Zajc je sicer prepričan, da glede na količino odpadkov novega objekta ne potrebujemo, ampak lahko prilagodimo obstoječe. Pri tem pa bi, če bi
se odločili za sežigalnico, država morala določiti količino in vrsto odpadkov, ki bi bili toplotno obdelani, sprejeti odločitev o najboljši tehnologiji,
izvajati bi bilo treba stalni monitoring, podatki o njem pa bi morali biti vsem na voljo na spletu. In ne nazadnje, tak obrat bi moral biti neprofiten,
je še poudaril.
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Zajc bo v primeru potrditve v DZ na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta Lebna, ki je odstopil s položaja, potem ko se je znašel
pod plazom očitkov glede naročila makete za drugi tir železniške proge Divača-Koper, ki jo je vlada Mira Cerarja marca lani postavila v Kopru, sam
pa je bil vodja tega projekta.

Šabeder je napovedal, da bo zagrizel v trdo uveljavljene prakse, ki jih je treba prekiniti. Foto: BoBo

Zaslišanje Šabedra bo odbor nadaljeval v torek zjutraj
Odbor DZ-ja za zdravstvo še ni odločil o primernosti Aleša Šabedra za funkcijo ministra za zdravje. Ker poslanci do začetka seje DZ-ja niso izčrpali
vseh vprašanj za kandidata, bodo njegovo zaslišanje nadaljevali v torek zjutraj.

Slišati je bilo tudi več kritik glede Šabedrove predstavitve, češ da gre bolj za "povzetek stanja v zdravstvu" kot predstavitev konkretnih ukrepov in
rešitev. Več poslancev, tako opozicijskih kot koalicijskih, je zato ministrskega kandidata pozvalo, naj se konkretneje opredeli do morebitne ukinitve
dopolnilnega zdravstvenega zavarovanja. Kot je dejal, gre za to, da je treba najti vzdržen in dolgoročen model financiranja, zato je to stvar
poglobljenega pristopa in uskladitve na nacionalni ravni. "To ni volja in osebna odločitev resornega ministra," je poudaril in dodal, da gre za
vprašanje koalicijskega usklajevanja.

Na dodatna vprašanja poslancev o svojem stališču pa je priznal, da "ta trenutek ne ve, kaj je najboljša rešitev". Zagotovil pa je, da ni povezan s
kakšno od zavarovalnic in torej ni v koliziji interesov, pač pa se "vedno lahko odloči po najboljši in svobodni volji".
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Šabeder bi najprej reševal problem čakalnih dob

Šabeder je v predstavitvi pred matičnim odborom DZ-ja sicer poudaril, da je državljanom treba zagotoviti dostopno in kakovostno javno
zdravstvo in dodal, da je povabilo za ministrsko kandidaturo sprejel z veliko odgovornostjo. "Odločitev ni bila lahka. Ne zato, ker bi se bal prevzeti
enega najtežjih resorjev v državi, temveč zato ker z ekipo v UKC-ju še nismo zaključili dela," je pojasnil. Dejal je, da je med vodenjem ljubljanskega
kliničnega centra, na čelu katerega je bil dobro leto, spoznal kompleksnost slovenskega zdravstvenega sistema in uvidel ukrepe, ki jih ta
potrebuje.

Zadovoljen bolnik potrebuje čim krajše čakalne dobe, ki se jih je po oceni Šabedra treba lotiti nemudoma. Nujno je pristopiti k čiščenju čakalnih
seznamov, znova zbrati podatke na nacionalni ravni in na podlagi tega pripraviti ukrepe, kot so načrtovanje dodatnih programov in proaktivno
usmerjanje v področja, kjer narašča število bolnikov. Prav tako je po Šabedrovih besedah treba izvesti strokovni in poslovni nadzor sistema
naročanja.

Kakor koli pregledamo številke, je družinskih zdravnikov premalo
Spregovoril je tudi o težavah v primarnem zdravstvu. Kot je dejal, je družinskih zdravnikov, "kakor koli prelagamo številke", v Sloveniji premalo,
zato primarno zdravstvo potrebuje strukturne spremembe. Po njegovih besedah je treba narediti analizo in najti razloge za pomanjkanje kadrov,
pripraviti načrt izobraževanja, razpisovati specializacije glede na potrebe, dogovoriti standarde in normative, učinkovito povezati specialiste na
vseh treh ravneh ter zadržati šolan kader v Sloveniji.

"S tem, ko imamo premalo družinskih zdravnikov, nam manjka 'gate keeperjev', zato je tudi priliv na sekundarno in terciarno raven vsako leto večji,"
je še opozoril Šabeder. Po njegovih besedah bo zato treba določiti ustrezne uteži glavarinskih količnikov, zgornje meje obremenitev pa zniževati
za pet odstotnih točk do ciljnega normativa, ki je bil dogovorjen z zdravniškim sindikatom. Kot je dodal, bo treba tudi zmanjšati število aneksov in
sprememb splošnega dogovora.
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Šabeder je napovedal sistemski pristop pri krajšanju čakalnih dob. Foto: BoBo

Zmanjšanje administrativnih obremenitev v zdravstvu
Kot enega ključnih ciljev je omenil tudi zmanjšanje administrativnih obremenitev v zdravstvu, saj zdravstveni kader, ki je že tako preobremenjen,
izgublja čas z administrativnim delom. Zato je treba uvesti ustrezno informacijsko podporo, je poudaril kandidat za ministra.

 Obstoječi informacijski sistem po njegovem mnenju ne daje dovolj kakovostnih podatkov za odločanje, sistem e-zdravja pa po njegovem mnenju
ponuja dobro infrastrukturo, ki pa jo premalo izkoriščajo. Kot je poudaril, je nujna standardizacija poslovnih rešitev in programske opreme.
Opozoril je še, da Slovenija nima strategije e-zdravja ter da bi bolniki morali imeti dostop do svojih podatkov in cen zdravstvenih storitev.

Med cilji je Šabeder navedel tudi posodobitev zakona o zdravstvenem varstvu in zdravstvenem zavarovanju, kjer je treba zagotoviti dostopnost
pravic in uravnotežiti financiranje zdravstva. Če bo postal minister, namerava spremeniti tudi zakon o upravljanju zdravstvenih zavodov, ki bi
morali biti vodeni bolj fleksibilno, kot so danes. Če bomo ukinili dopolnilno zdravstveno zavarovanje, bo treba zagotoviti stabilen in dolgoročen
vir financiranja, je poudaril Šabeder in med mogočimi predlogi navedel dvig prispevne stopnje po načelu solidarnosti, davek na zdravstvo ter
davek na alkohol, tobak in sladke pijače. Med ključnimi nalogami, ki so pred Zavodom za zdravstveno zavarovanje Slovenije, pa je Šabeder omenil
izračun dejanskih storitev zdravstvenih storitev.

Dosedanji direktor UKC-ja Ljubljana, sicer pa ekonomist, Aleš Šabeder bo v primeru potrditve v DZ-ju na položaju ministra za zdravje
zamenjal Sama Fakina, ki je odstopil zaradi zdravstvenega stanja, skupaj z njim pa je mandat prenehal tudi državni sekretarki Pii Vračko.
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Simon Zajc, kandidat za okoljskega ministra, dobil zeleno luč
Odbor DZ-ja za zdravstvo še ni odločil o primernosti Aleša Šabedra za funkcijo ministra za zdravje
La. Da.| 25. marec 2019 ob 07:19 Zadnji poseg: 25. marec 2019 ob 13:09

 Ljubljana - MMC RTV SLO, STA

"V zadnjih šestih mesecih smo intenzivno delali, prepoznali probleme, zastavili prioritete, predvideno časovnico in aktivnosti. Če mi boste to omogočili, bo…

Odbor za infrastrukturo, okolje in prostor je predstavitev kandidata za okoljskega ministra Simona Zajca z 10 glasovi za in
petimi proti ocenil kot ustrezno. Odbor za zdravstvo bo o primernosti Aleša Šabedra za ministra za zdravje odločal v torek
zjutraj.

Odbor DZ-ja za infrastrukturo, okolje in prostor je predstavitev kandidata za ministra za okolje in prostor Simona Zajca z 10 glasovi za in petimi
proti ocenil kot ustrezno. Če ga v sredo na glasovanju potrdi še celoten DZ, Simon Zajc napoveduje takojšnje nadaljevanje že zastavljenega dela
na ministrstvu. "Mislim, da smo pod vodstvom ministra Lebna pravilno prepoznali probleme, si zastavili prioritete in časovnice, in moj glavni fokus
bo, da te prioritete in te aktivnosti izpeljemo do konca in da se problemi, s katerimi se soočamo, ne vlečejo več v naslednje mandate," je dejal v svoji
predstavitvi pred odborom.

Zajc je na začetku dejal, da je z delom na ministrstvu že seznanjen in da ima namen nadaljevati delo dozdajšnjega ministra Jureta Lebna. "Ohraniti
moramo tempo in način dela, zavedam se, da imamo čas do leta 2020, potem se začne predsedovanje Svetu EU-ja."

Pod prvo točko je Zajc poudaril osvežitev gradbene zakonodaje, saj je v njem po njegovih besedah še nekaj prostora za optimizacijo. Zajc meni,
da bi morali jasneje omejiti ničnost gradbenih poslov in upoštevati odločbo ustavnega sodišča glede pravice do doma. Hkrati bi se po novem
prijava začetka del podala na gradbeno inšpekcijo in ne več na upravno enoto oziroma na ministrstvo za okolje. Kmetom za širjenje kmetij v
določenih primerih ne bi bilo več treba čakati na občinski prostorski načrt. Prav tako se v primerih, ko ni treba izvesti vplivov na okolje, lahko
pohitri postopke za gradbeno dovoljenje. Predlog sprememb bi do poslanskih skupin lahko prišel že prihodnji teden, v odločanje pa bi
ministrstvo vključilo še občine.

Na drugem mestu je Zajc predstavil stanovanjsko problematiko, ki zadeva predvsem mlade, ki težko pridejo do stanovanj. Predlagal je, da bi
država mladim družinam jamčila za posojila in s tem banki olajšala odločitev za odobritev posojila. Če družina ne bi mogla plačevati posojila, bi
država prevzela posojilo in tudi stanovanje, a bi družina v stanovanju lahko ostala. Zajc je še dodal, da bo sklad gradil stanovanja le še za oddajo,
ne za prodajo, neprofitna stanovanja pa bodo ukinjena, nadomestila jih bodo stroškovna, predlaga.

Simon Zajc glede gradnje sežigalnice: "Za svoje odpadke moramo poskrbeti sami." Foto: BoBo
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"Odpadkovno zakonodajo bo treba sprejeti do konca leta, saj ne želimo, da se ponovijo problemi kopičenja odpadne embalaže," je dejal Zajc in
predlagal, da se plačevanje embalažnine za proizvajalce, ki zdaj plačujejo le, če dajo na trg 15 ton embalaže ali več, premakne na "nič ton" in se
torej plača vsak gram embalaže, ki pride na trg. Pri tem je Zajec poudaril, da bodo podjetja morala o embalažnini poročati štirikrat letno, ne le
enkrat. Ministrstvo bo težilo tudi k temu, da družb za upravljenje odpadne embalaže ne bi bilo več šest, temveč le še ena.

Glede na to, da se podnebje hitro spreminja in je vse več naravnih nesreč, je Zajc obljubil prožnejšo zakonodajo v primeru naravnih nesreč. Po
novem se bo država lahko vključila v pomoč tudi, kadar bi imela občina za manj kot 2 milijona evrov škode, kar do zdaj ni bilo mogoče. Zajc je
omenil še spremembe zakonodaje glede dimnikarskih storitev in spremembe zakona o varovanju okolja. Pri zadnjem je omenil ustanovitev
posebnega sklada, ki bi omogočil hitrejšo sanacijo degradiranih območij.

Pomembna naloga bo tudi priprava dolgoročne podnebne strategije: "Cilj države mora biti, da do sredine stoletja postanemo ogljično nevtralna
država," je izpostavil. To za sabo potegne celo vrsto vprašanj, na katere moramo najti odgovore ‒ kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili
kmetijstvo, od kje bomo dobivali električno energijo, potrebovali bomo zeleno davčno reformo, nujno bo zagotoviti, da bo prehod na
nizkoogljično družbo socialno pravičen, je dejal.

Sicer pa se je med drugim izrekel proti hidroelektrarnam na Muri, ki jih v tem mandatu "ne bomo gradili". Prav tako je proti postopku
hidravličnega lomljenja oz. frackingu. Spomnil je, da postopki na Agenciji RS za okolje še tečejo, zagotovil pa je, da sam še ni doživel nobenih
neprimernih pritiskov potencialnih vlagateljev ali tuje države. "Če jih bom, bom to prijavil pristojnim institucijam," je poudaril.

Ob zaključku svoje predstavitve pred Odborom za infrastrukturo, okolje in prostor je Zajc dejal, da svoj prvi obisk načrtuje v Občini Piran, in sicer
glede iskanja rešitve za Jernejev kanal. Dodal je, da bo pri Ekosistemih treba ponoviti razpis za sanacijo, v dveh letih bo saniranih 10 celjskih vrtcev,
nadaljevala se bo intenzivna sanacija Mežiške doline. "Glede HE na Muri nadaljujemo aktivnosti, nadaljevali bomo tudi svet nevladnih organizacij,
saj se je do zdaj izkazal za zelo produktivnega," je svoj nagovor članom odbora sklenil Zajc.

Bi Zajc kot minister gradil sežigalnico odpadkov?
Na vprašanje glede toplotne obdelave odpadkov je Zajc odgovoril, da "mora vsaka država poskrbeti za svoje odpadke". Zavzel se je za
samozadostnost Slovenije pri končni obdelavi odpadkov. Ministrstvo za okolje in prostor je že izvedlo javno razpravo na temo morebitne
sežigalnice, Zajc je že tudi poslal dopis na združenje občin, da preverijo, ali je katera od občin zainteresirana, da se tak obrat zgradi pri njih.

Zajc je sicer prepričan, da glede na količino odpadkov novega objekta ne potrebujemo, ampak lahko prilagodimo obstoječe. Pri tem pa bi, če bi
se odločili za sežigalnico, država morala določiti količino in vrsto odpadkov, ki bi bili toplotno obdelani, sprejeti odločitev o najboljši tehnologiji,
izvajati bi bilo treba stalni monitoring, podatki o njem pa bi morali biti vsem na voljo na spletu. In ne nazadnje, tak obrat bi moral biti neprofiten,
je še poudaril.

Zajc bo v primeru potrditve v DZ na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta Lebna, ki je odstopil s položaja, potem ko se je znašel
pod plazom očitkov glede naročila makete za drugi tir železniške proge Divača-Koper, ki jo je vlada Mira Cerarja marca lani postavila v Kopru, sam
pa je bil vodja tega projekta.

Šabeder je napovedal, da bo zagrizel v trdo uveljavljene prakse, ki jih je treba prekiniti. Foto: BoBo
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Zaslišanje Šabedra bo odbor nadaljeval v torek zjutraj
Odbor DZ-ja za zdravstvo še ni odločil o primernosti Aleša Šabedra za funkcijo ministra za zdravje. Ker poslanci do začetka seje DZ-ja niso izčrpali
vseh vprašanj za kandidata, bodo njegovo zaslišanje nadaljevali v torek zjutraj.

Slišati je bilo tudi več kritik glede Šabedrove predstavitve, češ da gre bolj za "povzetek stanja v zdravstvu" kot predstavitev konkretnih ukrepov in
rešitev. Več poslancev, tako opozicijskih kot koalicijskih, je zato ministrskega kandidata pozvalo, naj se konkretneje opredeli do morebitne ukinitve
dopolnilnega zdravstvenega zavarovanja. Kot je dejal, gre za to, da je treba najti vzdržen in dolgoročen model financiranja, zato je to stvar
poglobljenega pristopa in uskladitve na nacionalni ravni. "To ni volja in osebna odločitev resornega ministra," je poudaril in dodal, da gre za
vprašanje koalicijskega usklajevanja.

Na dodatna vprašanja poslancev o svojem stališču pa je priznal, da "ta trenutek ne ve, kaj je najboljša rešitev". Zagotovil pa je, da ni povezan s
kakšno od zavarovalnic in torej ni v koliziji interesov, pač pa se "vedno lahko odloči po najboljši in svobodni volji".

Šabeder je v predstavitvi pred matičnim odborom DZ-ja sicer poudaril, da je državljanom treba zagotoviti dostopno in kakovostno javno
zdravstvo in dodal, da je povabilo za ministrsko kandidaturo sprejel z veliko odgovornostjo. "Odločitev ni bila lahka. Ne zato, ker bi se bal prevzeti
enega najtežjih resorjev v državi, temveč zato ker z ekipo v UKC-ju še nismo zaključili dela," je pojasnil. Dejal je, da je med vodenjem ljubljanskega
kliničnega centra, na čelu katerega je bil dobro leto, spoznal kompleksnost slovenskega zdravstvenega sistema in uvidel ukrepe, ki jih ta
potrebuje.

Zadovoljen bolnik potrebuje čim krajše čakalne dobe, ki se jih je po oceni Šabedra treba lotiti nemudoma. Nujno je pristopiti k čiščenju čakalnih
seznamov, znova zbrati podatke na nacionalni ravni in na podlagi tega pripraviti ukrepe, kot so načrtovanje dodatnih programov in proaktivno
usmerjanje v področja, kjer narašča število bolnikov. Prav tako je po Šabedrovih besedah treba izvesti strokovni in poslovni nadzor sistema
naročanja.

Šabeder je napovedal sistemski pristop pri krajšanju čakalnih dob. Foto: BoBo

Kakor koli pregledamo številke, je družinskih zdravnikov premalo
Spregovoril je tudi o težavah v primarnem zdravstvu. Kot je dejal, je družinskih zdravnikov, "kakor koli prelagamo številke", v Sloveniji premalo,
zato primarno zdravstvo potrebuje strukturne spremembe. Po njegovih besedah je treba narediti analizo in najti razloge za pomanjkanje kadrov,
pripraviti načrt izobraževanja, razpisovati specializacije glede na potrebe, dogovoriti standarde in normative, učinkovito povezati specialiste na
vseh treh ravneh ter zadržati šolan kader v Sloveniji.
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"S tem, ko imamo premalo družinskih zdravnikov, nam manjka 'gate keeperjev', zato je tudi priliv na sekundarno in terciarno raven vsako leto večji,"
je še opozoril Šabeder. Po njegovih besedah bo zato treba določiti ustrezne uteži glavarinskih količnikov, zgornje meje obremenitev pa zniževati
za pet odstotnih točk do ciljnega normativa, ki je bil dogovorjen z zdravniškim sindikatom. Kot je dodal, bo treba tudi zmanjšati število aneksov in
sprememb splošnega dogovora.

Zmanjšanje administrativnih obremenitev v zdravstvu
Kot enega ključnih ciljev je omenil tudi zmanjšanje administrativnih obremenitev v zdravstvu, saj zdravstveni kader, ki je že tako preobremenjen,
izgublja čas z administrativnim delom. Zato je treba uvesti ustrezno informacijsko podporo, je poudaril kandidat za ministra.

 Obstoječi informacijski sistem po njegovem mnenju ne daje dovolj kakovostnih podatkov za odločanje, sistem e-zdravja pa po njegovem mnenju
ponuja dobro infrastrukturo, ki pa jo premalo izkoriščajo. Kot je poudaril, je nujna standardizacija poslovnih rešitev in programske opreme.
Opozoril je še, da Slovenija nima strategije e-zdravja ter da bi bolniki morali imeti dostop do svojih podatkov in cen zdravstvenih storitev.

Med cilji je Šabeder navedel tudi posodobitev zakona o zdravstvenem varstvu in zdravstvenem zavarovanju, kjer je treba zagotoviti dostopnost
pravic in uravnotežiti financiranje zdravstva. Če bo postal minister, namerava spremeniti tudi zakon o upravljanju zdravstvenih zavodov, ki bi
morali biti vodeni bolj fleksibilno, kot so danes. Če bomo ukinili dopolnilno zdravstveno zavarovanje, bo treba zagotoviti stabilen in dolgoročen
vir financiranja, je poudaril Šabeder in med mogočimi predlogi navedel dvig prispevne stopnje po načelu solidarnosti, davek na zdravstvo ter
davek na alkohol, tobak in sladke pijače. Med ključnimi nalogami, ki so pred Zavodom za zdravstveno zavarovanje Slovenije, pa je Šabeder omenil
izračun dejanskih storitev zdravstvenih storitev.

Dosedanji direktor UKC-ja Ljubljana, sicer pa ekonomist, Aleš Šabeder bo v primeru potrditve v DZ-ju na položaju ministra za zdravje
zamenjal Sama Fakina, ki je odstopil zaradi zdravstvenega stanja, skupaj z njim pa je mandat prenehal tudi državni sekretarki Pii Vračko.
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Kandidat za okoljskega ministra Simon Zajc s 
podporo odbora DZ (daljše)
Odbor  za infrastrukturo, okolje in prostor je danes predstavitev kandidata za ministra za okolje in prostor Simona ZajcaDZ
z 10 glasovi za in petimi proti ocenil kot ustrezno. Če ga v sredo na glasovanju potrdi še celoten  Zajc napoveduje DZ,
takojšnje nadaljevanje že zastavljenega dela na ministrstvu.
Zajc za okoljskega ministra kandidira potem, ko je zadnjih šest mesecev v ekipi dosedanjega ministra Jureta Lebna delal 
kot državni sekretar. "Mislim, da smo pod vodstvom ministra Lebna pravilno prepoznali probleme, si zastavili prioritete in 
časovnice, in moj glavni fokus bo, da te prioritete in te aktivnosti izpeljemo do konca in da se problemi, s katerimi se 
soočamo, ne vlečejo več v naslednje mandate," je dejal v svoji predstavitvi pred odborom.
Med prvimi ključnimi koraki je izpostavil osvežitev gradbene zakonodaje. Poslancem je obljubil, da bo k njim že prihodnji 
teden, če mu podelijo mandat, prišel s predlogom sprememb. Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi 
skupinami kot tudi občinami, je obljubil.
Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi vse težje pridejo do stanovanja, kredita, celo najema, je 
opozoril Zajc. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja le še za oddajanje, neprofitno najemnino bo nadomestila 
stroškovna, država pa bo garantirala za kredite za mlade družine.
V prvi polovici letošnjega leta je napovedal tudi že javno obravnavo zakon o vodah. Naloge instituta za vode bo novela 
prenesla na ministrstvo oziroma na direkcijo za vodo. Ukinjene bodo izjeme za gradnjo objektov, ki bi lahko imeli vpliv na 
podtalnico, vodni sklad pa bo po novem sofinanciral tudi vodovode in vodooskrbo v primerih, ko za to ni mogoče dobiti 
evropskih sredstev.
Pri novi odpadkovni zakonodaji, ki jo bo treba sprejeti do konca leta, je Zajc napovedal znižanje meje za plačevanje 
embalažnine s 15 ton na nič. Nov zakon naj bi vzpostavil tudi pogoje, v skladu s katerimi bi za odpadno embalažo skrbela
le še ena družba.
Sicer pa se je med drugim izrekel proti hidroelektrarnam na Muri, ki jih v tem mandatu "ne bomo gradili". Prav tako je proti
postopku hidravličnega lomljenja oz. frackingu. Spomnil je, da postopki na Agenciji  za okolje še tečejo, zagotovil pa je,RS
da sam še ni doživel nobenih neprimernih pritiskov potencialnih vlagateljev ali tuje države. "Če jih bom, bom to prijavil 
pristojnim institucijam," je poudaril.
Izrekel se je za ambiciozno podnebno politiko in ukinjanje plastičnih vrečk ter plastičnih izdelkov za enkratno uporabo. Ni 
se želel jasno izreči o podpori oz. nasprotovanju sežigalnici, čeprav je menil, da "mora vsaka država poskrbeti za svoje 
odpadke". Kandidat za ministra je napovedal tudi prenovo dimnikarske zakonodaje ter spremembo zakona o odpravi 
posledic naravnih nesreč, obljubil je nadaljnje sodelovanje z nevladnimi organizacijami.
Člani parlamentarnega odbora so večinoma izražali obžalovanje, da je moral z mesta ministra odstopiti Leben, ki je, kot 
se je izrazil Boris Doblekar  "nekako dobro zastavil tole zadevo okoli okolja in prostora". So pa uspešno delo (SDS),
zaželeli tudi Zajcu kot Lebnovemu nasledniku in poudarjali pomen okoljskega resorja.
Zvonko Černač  je med drugim pozdravil Zajčevo pripravljenost na sodelovanje, a izpostavil "izkušnje iz preteklosti",(SDS)
ki kažejo, da tudi če so se z ministri uskladili glede konkretnih rešitev in izboljšav, te niso bile sprejete, če jih je vložila 
opozicija oz. konkretno  Zato je ministra opozoril, da "se bo moral poslužiti bolj zvitega mehanizma in te predloge SDS.
predlagati preko katere od ostalih koalicijskih ali nadkoalicijske poslanske skupine".
Zajc bo v primeru potrditve v  na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta Lebna, ki je odstopil s položaja, DZ
potem ko se je znašel pod plazom očitkov glede naročila makete za drugi tir železniške proge Divača-Koper, ki jo je vlada
Mira Cerarja marca lani postavila v Kopru, sam pa je bil vodja tega projekta.
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Gospodarsko razpoloženje na mesečni ravni 
brez sprememb, na letni slabše
Gospodarsko razpoloženje v Sloveniji se marca na mesečni ravni ni spremenilo, na letni ravni pa se je poslabšalo. 
Zaupanje je bilo v predelovalnih dejavnostih na mesečni ravni boljše, na letni pa slabše, v storitvah na mesečni ravni 
slabše in na letni enako, v trgovini na drobno se je v obeh primerjavah izboljšalo, v gradbeništvu pa poslabšalo.
Kot je danes objavil državni statistični urad, je bil kazalnik gospodarske klime marca z 9,1 odstotne točke enak kot 
februarja in za 3,2 odstotne točke nižji kot marca lani.
Na mesečno vrednost so negativno vplivali kazalniki zaupanja v storitvenih dejavnostih (za 0,6 odstotne točke), med 
potrošniki (za 0,2 odstotne točke) ter v gradbeništvu (za 0,1 odstotne točke), pozitivno pa kazalnika v predelovalnih 
dejavnostih in v trgovini na drobno (vsak za 0,4 odstotne točke).
Ne letni ravni so skupni kazalnik znižali kazalniki v predelovalnih dejavnostih (za 2,7 odstotne točke), med potrošniki (za 
1,0 odstotne točke), v gradbeništvu (za 0,3 odstotne točke) in v storitvenih dejavnostih (za 0,1 odstotne točke). Izboljšalo 
se je zaupanje v trgovini na drobno (za 1,0 odstotne točke).
V predelovalnih dejavnostih je bil kazalnik zaupanja za eno odstotno točko višji kot februarja in za sedem odstotnih točk 
nižji kot marca lani. Od dolgoletnega povprečja je bil za tri odstotne točke višji. Na mesečni ravni sta se izboljšala 
kazalnika pričakovana proizvodnja in zaloge končnih izdelkov, kazalnik skupna naročila pa se je poslabšal.
V trgovini na drobno je bil kazalnik zaupanja marca za sedem odstotnih točk višji kot februarja, za 19 odstotnih točk višji 
kot marca lani in za 12 odstotnih točk višji od dolgoletnega povprečja. Na zvišanje tega kazalnika je vplival predvsem 
kazalnik prodaja. Kazalniki stanj in pričakovanj so se izboljšali, razen kazalnika pričakovana prodaja, ki se je poslabšal.
V gradbeništvu je bil kazalnik zaupanja na mesečni za eno odstotno točko, na letni ravni pa za šest odstotnih točk nižji. 
Od dolgoletnega povprečja je bil višji za 30 odstotnih točk. Na mesečni ravni sta se poslabšala oba kazalnika, ki vplivata 
na skupni kazalnik zaupanja, in sicer glede pričakovanega zaposlovanja in skupnih naročil.
V storitvenih dejavnostih je bil kazalnik za dve odstotni točki nižji kot v februarju, enak kot marca lani in za 12 odstotnih 
točk nad dolgoletnim povprečjem. Vrednosti vseh kazalnikov stanj in pričakovanj so se znižale, najbolj kazalnika 
pričakovano zaposlovanje in zaposlovanje.
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Razpoloženje v nemškem gospodarstvu 
nekoliko boljše
Razpoloženje v nemškem gospodarstvu se je marca po šestih zaporednih padcih nekoliko izboljšalo. Indeks gospodarske
klime, ki ga izračunava münchenski inštitut za gospodarske raziskave Ifo, se je v primerjavi s februarjem zvišal za 0,9 
točke na 99,6 točke. Več je tako zadovoljstva s trenutnimi razmerami kot optimizma glede prihodnjih.
Posebni indeks, ki meri ocene trenutnih razmer, se je zvišal za 0,2 točke na 103,8 točke, indeks pričakovanj za prihodnje 
mesece pa za 1,6 točke na 95,6 točke, so sporočili iz inštituta.
Izboljšanje razpoloženja je najbolj opazno v trgovinskem sektorju, kjer se je kazalnik zvišal za 3,3 točke na 8,2 točke. V 
storitvenih dejavnostih se je zvišal za 4,7 točke na 26 točk, v gradbeništvu pa za 2,3 točke na 20,3 točke. Proizvodni 
sektor je medtem znova zabeležil poslabšanje razpoloženja, in sicer za 2,5 točke na 6,6 točke.
Ifo raziskavo izvaja na vzorcu približno 9000 podjetij. Nemčija je ena največjih svetovnih izvoznic, stanje njenega 
gospodarstva pa mnogi razumejo kot indikator razmer v svetovnem gospodarstvu.
V zadnjem času se paradni konj evropskega gospodarstva sicer sooča z vse več napovedmi nižje gospodarske rasti od 
predhodnih pričakovanj. Najnovejšo takšno napoved je podal t. i. svet modrecev, pred njim pa nemška vlada, Mednarodni
denarni sklad ter mnoge druge domače in tuje institucije.
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Zajc napovedal nadaljevanje zastavljenih 
aktivnosti na okoljskem ministrstvu
Kandidat za ministra za okolje in prostor Simon Zajc se danes predstavlja pred matičnim odborom  Napovedal je DZ.
dokončanje zastavljenih aktivnosti iz časa njegovega predhodnika Jureta Lebna, med ključnimi koraki bodo osvežitev 
gradbene in stanovanjske zakonodaje, prenova zakona o vodah ter ureditev področja odpadkov.
Zajc je pred poslanci napovedal vztrajanje pri prioritetah in aktivnostih, ki so jih na ministrstvu za okolje in prostor zastavili 
in že odprli od začetka mandata nove vlade. To pomeni, da bo moralo ministrstvo ohraniti tempo in način dela, kot so ju 
zastavili pod vodstvom Lebna, je poudaril Zajc, dosedanji državni sekretar na ministrstvu.

 zadnjih šestih mesecih smo intenzivno delali, prepoznali probleme, zastavili prioritete, predvideno časovnico in "V
aktivnosti. Če mi boste to omogočili, bomo z delom nadaljevali takoj," je dejal.
Cilj je osrednje spremembe izpeljati do konca leta 2020, je povedal Zajc. Ko bo Slovenija v letu 2021 predsedovala  EU,
bodo namreč domače naloge v ozadju, je spomnil.
Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo mandat, prišel s 
predlogom osvežitve gradbene zakonodaje. Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi skupinami kot tudi 
občinami, je obljubil.
Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi vse težje pridejo do stanovanja, kredita, celo najema, je 
opozoril Zajc. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja le še za oddajanje, neprofitno najemnino bo nadomestila 
stroškovna, država pa bo garantirala za kredite za mlade družine.
Etažni lastniki bodo lažje menjali upravnika in bodo imeli boljši nadzor in moč odločanja o upravljanju sredstev za prenovo
. Meja soglasij etažnih lastnikov za prenove se bo znižala.
Spremenil se bo zakon o ohranjanju narave, še v prvi polovici leta bo v javno obravnavo prišel zakon o vodah. Do konca 
leta je treba sprejeti novo zakonodajo na področju odpadkov. Zajc je napovedal znižanje meje za plačevanje embalažnine
s 15 ton na nič, podjetja bodo morala poročati štirikrat letno in ne enkrat, kot doslej.
Zajc namerava zaostriti tudi pogoje za družbe za ravnanje z odpadno embalažo. V zakon sicer ni mogoče zapisati, da 
lahko to nalogo opravlja le ena družba. Bodo pa po besedah Zajca zapisali take pogoje, da bodo odpravljene vse 
anomalije in da bo končna posledica ena taka družba, ki bo bolj učinkovita.
Kandidat za ministra napoveduje tudi nadaljevanje boja proti plastiki, prenovo dimnikarske zakonodaje ter spremembo 
zakona o odpravi posledic naravnih nesreč. Nadaljuje se delo v smeri spremembe zakonodaje, ki bo v prakso prenesla 
novo ustavno pravico do pitne vode.
Pomembna naloga bo tudi priprava dolgoročne podnebne strategije, kjer je Zajc za ambicioznost. "Cilj države mora biti, 
da do sredine stoletja postanemo ogljično nevtralna država," je izpostavil. To za sabo potegne celo vrsto vprašanj, na 
katere moramo najti odgovore - kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili kmetijstvo, od kje bomo dobivali električno 
energijo, potrebovali bomo zeleno davčno reformo, nujno bo zagotoviti, da bo prehod na nizkoogljično družbo socialno 
pravičen.
Zajc namerava izpeljati tudi že pod Lebnom zastavljene spremembe zakona o varstvu okolja. V njem nameravajo urediti 
področje stečajev in sanacije degradiranih območij. Med drugim je izpostavil založitev sredstev podjetij, ki se ukvarjajo z 
rizično dejavnostjo, ter poseben sklad za sanacijo degradiranih območij.
Sicer pa kandidat napoveduje tudi končno ureditev vprašanja Jernejevega kanala, sanacijo območja Ekosistemov s 
sredstvi države, izvedbo že zastavljene sanacije igrišč celjskih vrtcev, sanacij Mežiške doline. Obljubil je uresničitev 
koalicijske zaveze, da hidroelektrarn na Muri ne bo, ter nadaljevanje sodelovanja z nevladnimi organizacijami.
Na vprašanje glede termične obdelave odpadkov je Zajc odgovoril, da "mora vsaka država poskrbeti za svoje odpadke". 
Zavzel se je za samozadostnost Slovenije pri končni obdelavi odpadkov. Ministrstvo za okolje in prostor je že izvedlo 
javno razpravo na temo morebitne sežigalnice, Zajc je že tudi poslal dopis na združenje občin, da preverijo, če je katera 
od občina zainteresirana, da se tak obrat zgradi pri njih.
Zajc je sicer prepričan, da glede na količino odpadkov novega objekta ne potrebujemo, ampak lahko prilagodimo 
obstoječe. Pri tem pa bi v primeru, da bi se odločili za sežigalnico, država morala določiti količino in vrsto odpadkov, ki bi 
bili termično obdelani, sprejeti odločitev o najboljši tehnologiji, izvajati bi bilo treba stalni monitoring, podatki o njem pa bi 
morali biti vsem na voljo na spletu. In nenazadnje, tak obrat bi moral biti neprofiten, je še izpostavil.
Zajc bo v primeru potrditev v  na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta Lebna, ki je odstopil s položaja, DZ
potem ko se je znašel pod plazom očitkov glede naročila makete za drugi tir železniške proge Divača-Koper, ki jo je vlada
Mira Cerarja marca lani postavila v Kopru, sam pa je bil vodja tega projekta.
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Pregled - Slovenija do 15. ure
Pregled dogodkov v Sloveniji in mednarodne dejavnosti Slovenije do 15. ure.

 - Vprašanja, zakaj nisem sprejel povabila za nastop v Evropskem parlamentu, ne jemljem dobronamerno, LJUBLJANA
ampak kot začetek volilne kampanje za evropske volitve, ki je v polnem teku, je na seji  v odgovoru na poslansko DZ
vprašanje Ljudmile Novak (NSi) dejal premier Marjan Šarec. Novakova je njegovo odločitev ocenila kot zamujeno 
priložnost. Verjamem, da je vprašanje postavljeno dobronamerno ravno toliko kot verjamem, da je Zemlja ploščata, pa je 
dejal Šarec, ki je bil v odgovoru oster tako do evropskih poslancev iz Slovenije kot do kandidatov za evropske poslance.

 - Odbor  za infrastrukturo, okolje in prostor je predstavitev kandidata za ministra za okolje in prostor LJUBLJANA DZ
Simona Zajca z 10 glasovi za in petimi proti ocenil kot ustrezno. Če ga potrdi še celoten  Zajc napoveduje takojšnje DZ,
nadaljevanje že zastavljenega dela na ministrstvu. Med prvimi ključnimi koraki je izpostavil osvežitev gradbene 
zakonodaje. Poslancem je obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo mandat, prišel s predlogom sprememb.

 - Kandidat za ministra za zdravje Aleš Šabeder je v predstavitvi pred matičnim odborom  poudaril, da je LJUBLJANA DZ
državljanom treba zagotoviti dostopno in kakovostno javno zdravstvo. Napovedal je sistemski pristop pri krajšanju 
čakalnih dob, zmanjševanje administrativnih obremenitev ter posodobitev zakona o zdravstvenem varstvu in 
zdravstvenem zavarovanju. Ker poslanci do začetka seje  niso izčrpali vseh vprašanj za kandidata, bodo njegovo DZ
zaslišanje nadaljevali v torek zjutraj.

 - Pripravljene spremembe pokojninske zakonodaje niso pokojninska reforma, ampak naslavljajo le najbolj LJUBLJANA
pereče izzive, je na seji  v odgovoru na poslansko vprašanje opozoril premier Marjan Šarec. Korenito pokojninsko DZ
reformo bo treba šele pripraviti, kar pa bo vsekakor precej obsežnejše od načrtovanih trenutnih sprememb, je napovedal.

 - Skupina Gorenje, ki je lani za novega lastnika dobila kitajsko korporacijo Hisense, je lani ustvarila 1,184 VELENJE
milijarde evrov prihodkov od prodaje, kar je 1,7 odstotka manj kot predlani. Skupina je po predlanskem dobičku lani 
ustvarila 37,3 milijona evrov čiste izgube. Kot so pojasnili v Gorenju, je v drugem polletju na poslovanje zelo neugodno 
vplivala negotovost partnerjev glede razpleta strateškega procesa, zato se je tudi precej poslabšalo.

 - Cene nepremičnin v Sloveniji so se lani zvišale za 18,2 odstotka, število prodaj novih stanovanjskih LJUBLJANA
nepremičnin pa je bilo že drugo leto zapored zelo nizko. Lani so k dvigu cen stanovanjskih nepremičnin največ prispevale 
rabljene nepremičnine, ki so se podražile za 19,8 odstotka, so sporočili s statističnega urada.

 -  je začela zbirati podpise podpore za vložitev kandidature za evropske volitve. Nosilka liste LJUBLJANA LMŠ
kandidatov  Irena Joveva je ob stojnici v Ljubljani za  pojasnila, da ob zbiranju podpisov želijo spoznati volivce LMŠ STA
ter prisluhniti njihovim željam in predlogom. Potrebnih 1000 podpisov podpore volivcev nameravajo zbrati do petka.

 - Podjetje Minis je novembra 2015 posel za postavljanje rezilne ograje na meji dobilo z lažno izjavo, da ima LJUBLJANA
poravnane vse obveznosti, je presodilo prvostopenjsko sodišče. Ker je podjetje zatajilo, da ima za 3000 evrov neplačanih 
davkov in prispevkov, mu grozi petletna prepoved sodelovanja pri javnih naročilih, poroča Dnevnik.

 - Letošnji, 49. Teden slovenske drame, ki se bo v Prešernovem gledališču Kranj začel v sredo, bo v 13 KRANJ
festivalskih dnevih ponudil 15 predstav, od tega sedem v tekmovalnem, štiri v spremljevalnem in štiri v mednarodnem 
programu. Festival bo zaznamoval tudi bogat spremljevalni program, ki tokrat prvič vključuje rezidenčno delavnico 
dramatike.

 - Nagrado Hinka Smrekarja za življenjsko delo 2019 prejme Kostja Gatnik. Kot piše v utemeljitvi, je zlasti v LJUBLJANA
ilustraciji uveljavil popolnoma nove paradigme, ne oziraje se na to, ali so bila besedila, ki jih je ilustriral, namenjena 
otrokom ali odraslim, prozna ali pesniška. Nagrado prejme v sklopu 13. slovenskega bienala ilustracije.
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Pregled - Slovenija, 25. 3. (ponedeljek) (
dopolnjeno)
Pregled dogodkov v Sloveniji in mednarodne dejavnosti Slovenije v ponedeljek, 25. marca.

 - Premier Marjan Šarec in ministri so ob začetku redne seje  odgovarjali na vprašanja poslank in LJUBLJANA DZ
poslancev. Šarec je pri tem na vprašanje Ljudmile Novak (NSi), zakaj je zavrnil nastop v Evropskem parlamentu, ponovil, 
da je bil nastop najprej ponujen prejšnjemu premierju Miru Cerarju, oktobra pa "smo izrazili pripravljenost, da nastopim". 
Do zdaj s strani Evropskega parlamenta ni bilo odgovora. Vprašanje poslanke je sicer ocenil kot predvolilno motivirano. 
Glede sprememb pokojninske zakonodaje je dejal, da niso pokojninska reforma, ampak naslavljajo le najbolj pereče 
izzive. Korenito pokojninsko reformo bo treba šele pripraviti, kar pa bo vsekakor precej obsežnejše od načrtovanih 
trenutnih sprememb, je napovedal.

 - Odbor  za infrastrukturo, okolje in prostor je predstavitev kandidata za ministra za okolje in prostor LJUBLJANA DZ
Simona Zajca z 10 glasovi za in petimi proti ocenil kot ustrezno. Če ga potrdi še celoten  Zajc napoveduje takojšnje DZ,
nadaljevanje že zastavljenega dela na ministrstvu. Med prvimi ključnimi koraki je izpostavil osvežitev gradbene 
zakonodaje. Poslancem je obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo mandat, prišel s predlogom sprememb.

 - Kandidat za ministra za zdravje Aleš Šabeder je v predstavitvi pred matičnim odborom  poudaril, da je LJUBLJANA DZ
državljanom treba zagotoviti dostopno in kakovostno javno zdravstvo. Napovedal je sistemski pristop pri krajšanju 
čakalnih dob, zmanjševanje administrativnih obremenitev ter posodobitev zakona o zdravstvenem varstvu in 
zdravstvenem zavarovanju. Ker poslanci do začetka seje  niso izčrpali vseh vprašanj za kandidata, bodo njegovo DZ
zaslišanje nadaljevali v torek zjutraj.

 - Nadzorni svet Holdinga Slovenske elektrarne  je na seji za novega generalnega direktorja družbe s LJUBLJANA (HSE)
štiriletnim mandatom soglasno imenoval dosedanjega finančnega direktorja v  Stojana Nikolića. Za poslovnega HSE
direktorja so nadzorniki imenovali Viktorja Vračarja, ki je do zdaj vodil družbo ThyssenKrupp.

 - Podjetje Minis je novembra 2015 posel za postavljanje rezilne ograje na meji dobilo z lažno izjavo, da ima LJUBLJANA
poravnane vse obveznosti, je presodilo prvostopenjsko sodišče. Ker je podjetje zatajilo, da ima za 3000 evrov neplačanih 
davkov in prispevkov, mu grozi petletna prepoved sodelovanja pri javnih naročilih, je poročal Dnevnik.

 - Skupina Gorenje, ki je lani za novega lastnika dobila kitajsko korporacijo Hisense, je lani ustvarila 1,184 VELENJE
milijarde evrov prihodkov od prodaje, kar je 1,7 odstotka manj kot predlani. Skupina je po predlanskem dobičku lani 
ustvarila 37,3 milijona evrov čiste izgube. Kot so pojasnili v Gorenju, je v drugem polletju na poslovanje zelo neugodno 
vplivala negotovost partnerjev glede razpleta strateškega procesa, zato se je tudi precej poslabšalo.

 - Ceni reguliranih pogonskih goriv, neosvinčenega 95-oktanski bencina in dizelskega goriva, se bosta na LJUBLJANA
bencinskih servisih zunaj avtocestnega križa in hitrih cest opolnoči spremenili. Bencin se bo podražil za 2,9 centa na 
1,295 evra, dizel pa pocenil za 1,1 centa na 1,258 evra za liter. Cena 95-oktanskega bencina bo tako znova po oktobru 
lani višja od cene dizelskega goriva.

 - Cene nepremičnin v Sloveniji so se lani zvišale za 18,2 odstotka, število prodaj novih stanovanjskih LJUBLJANA
nepremičnin pa je bilo že drugo leto zapored zelo nizko. Lani so k dvigu cen stanovanjskih nepremičnin največ prispevale 
rabljene nepremičnine, ki so se podražile za 19,8 odstotka, so sporočili s statističnega urada.

 - Zdravniki poleg rednega dela opravijo še po več sto ur dežurstev in nadur na mesec. Pri tem pa se, kot LJUBLJANA
razkriva poročilo o delu inšpektorata za javni sektor v letu 2018, objavljeno med vladnimi gradivi, pojavljajo tudi številne 
nepravilnosti in kršitve predpisov v javnih zdravstvenih zavodih pri evidentiranju in obračunu ur. Po ugotovitvah 
inšpektorjev so npr. nekaterim zaposlenim v javnih zdravstvenih zavodih izplačali dodatek za delo prek polnega 
delovnega časa, čeprav v tistem mesecu niso opravili niti potrebnega števila ur rednega dela, ali pa so zaposleni dobili 
plačanih več nadur.

 -  je začela zbirati podpise podpore za vložitev kandidature za evropske volitve. Nosilka liste LJUBLJANA LMŠ
kandidatov  Irena Joveva je ob stojnici v Ljubljani za  pojasnila, da ob zbiranju podpisov želijo spoznati volivce LMŠ STA
ter prisluhniti njihovim željam in predlogom. Potrebnih 1000 podpisov podpore volivcev nameravajo zbrati do petka.

 - Nagrado Hinka Smrekarja za življenjsko delo 2019 je prejela Kostja Gatnik. Kot piše v utemeljitvi, je zlasti LJUBLJANA
v ilustraciji uveljavil popolnoma nove paradigme, ne oziraje se na to, ali so bila besedila, ki jih je ilustriral, namenjena 
otrokom ali odraslim, prozna ali pesniška. Nagrado prejme v sklopu 13. slovenskega bienala ilustracije.
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Napoved - Slovenija, 26. 3. (torek)
Napoved dogodkov v Sloveniji in mednarodne dejavnosti Slovenije v torek, 26. marca.
POLITIKA
7.00 nadaljevanje predstavitve kandidata za ministra za zdravje Aleša Šabedra pred odborom  za zdravstvo;  velikaDZ DZ,
dvorana na Tomšičevi, vhod s Šubičeve 4, LJUBLJANA
9.00 nadaljevanje seje  na kateri bodo med drugim obravnavali novelo zakona o kazenskem postopku;  velika DZ, DZ,
dvorana, Šubičeva 4, LJUBLJANA
11.00 predsednik republike Borut Pahor bo gostil posvet o demografski politiki, zlasti z vidika rodnosti in priseljevanja (
zbirno mesto za predstavnike medijev bo ob 10.45 na Gregorčičevi ulici 20); predsedniška palača, velika dvorana, 
Erjavčeva 17,  LJUBLJANA (STA/FOTO)
11.00 predsednica komisije  za odnose s Slovenci v zamejstvu in po svetu Ljudmila Novak bo sprejela veleposlanico DZ
Združenega kraljestva Sophie Honey;  soba 213, Šubičeva 4, DZ, LJUBLJANA

 - Neformalno zasedanje ministrov  za promet. (še 27.)BUKAREŠTA EU
 - Na pobudo evropskega poslanca Lojzeta Peterleta  bodo na vrtu Jardin d'essai v Parc de STRASBOURG (NSi/EPP)

l'Orangerie posadili potomko stare vinske trte iz Maribora (ob 14. uri).
         V  NEKAJ AKTIVNOSTI STRANK TER KANDIDATOV IN KANDIDATK PRED VOLITVAMI EVROPSKI PARLAMENT

 - Nosilka liste  za evropske volitve Irena Joveva bo obiskala nekatere stojnice, kjer bodo zbirali podpise DOMŽALE LMŠ
podpore kandidatni listi. Ob 10. uri bo obiskala stojnico pred  Domžale, ob 11.30 stojnico pred  Slovenske Konjice inUE UE
ob 13. uri stojnico pred  Ptuj.UE
GOSPODARSTVO
8.30 poslovni zajtrk AmCham Slovenija o odgovorih slovenskega gospodarstva na globalne izzive, sodelovali bodo 
predsednica AmCham Slovenija Nevenka Kržan, predsednik uprave  Blaž Brodnjak, predsednik Studia Moderna NLB
Group Sandi Češko in ekonomist Mojmir Mrak; Hotel Slon, Slovenska cesta 34,  LJUBLJANA (STA/FOTO)
9.00 odprtje posveta delodajalcev v organizaciji Združenja delodajalcev obrti in podjetnikov Slovenije, uvodna nagovora 
bosta imela predsednik združenja Drago Delalut in predsednik  Alojz Kovšca, v nadaljevanju pa bo ministrica za delo, DS
družino, socialne zadeve in enake možnosti Ksenija Klampfer predstavila predvidene spremembe na trgu dela; ob 11.30 
bo minister za izobraževanje, znanost in šport Jernej Pikalo predstavil predvidene spremembe razvoja veščin, 
pridobivanja kompetenc in vajeništva, dogodka se bosta med drugim udeležila tudi glavni inšpektor za delo Jadranko Grlić
in generalna direktorica Zavoda  za zaposlovanje Mavricija Batič; ob 15. uri seja skupščine Združenja delodajalcev RS
obrti in podjetnikov Slovenije; Four Points by Sheraton Ljubljana Mons, Pot za Brdom 4, LJUBLJANA
10.00 slovensko-madžarski gospodarski poslovni forum, uvodne nagovore bodo imeli generalni konzul  v Monoštru RS
Boris Jesih, generalni konzul Madžarske v Lendavi Foldes Gyula, državni sekretar na ministrstvu za gospodarski razvoj in
tehnologijo Aleš Cantarutti ter državni sekretar na madžarskem ministrstvu za ekonomske odnose s tujino in zunanje 
zadeve Magyar Levente; Hotel Vivat, Ulica ob igrišču 3,  MORAVSKE TOPLICE
11.00 novinarska konferenca Zveze svobodnih sindikatov Slovenije in Konfederacije sindikatov Slovenije Pergam, na 
kateri bodo predstavili svoja stališča na predlagane novosti in spremembe zakonodaje s področja urejanja trga dela ter 
pokojninske in davčne zakonodaje; Dom sindikatov, velika sejna soba v 6. nadstropju, Dalmatinova 4,  LJUBLJANA (STA
/FOTO/AVDIO)
11.00 novinarska konferenca Citycentra Celje, na kateri bodo predstavili poslovanje v preteklem letu in prihodnje 
aktivnosti; Citycenter Celje, sejna soba uprave v 4. nadstropju,  CELJE (STA/AVDIO)
12.00 novinarska konferenca s predstavitvijo svetovnega gradbenega foruma, ki bo od 8. do 11. aprila v Ljubljani, na 
kateri bosta sodelovala predsednik Inženirske zbornice Slovenije Črtomir Remec ter dekan Fakultete za gradbeništvo in 
geodezijo Matjaž Mikoš; Inženirska zbornica Slovenije, Jarška cesta 10 b, LJUBLJANA
12.00 novinarska konferenca ministrstva za infrastrukturo, na kateri bodo predstavili izhodišča za urejanje ljubljanskega 
avtocestnega obroča in vpadnih cest, sodelovali bodo generalna direktorica direktorata za kopenski promet Darja Kocjan, 
vodja oddelka za prostorsko načrtovanje v družbi Dars Ana Sodnik Prah, odgovorni strokovnjak s področja prometa v 
družbi  svetovanje projektiranje Gregor Pretnar in odgovorni vodja naloge Aleš Mlakar; ministrstvo za javno upravo, PNZ
novinarsko središče, Tržaška 4,  LJUBLJANA (STA/FOTO/AVDIO)
14.00 problemska konferenca o poplavljanju reke Drave, ki se je bo udeležila tudi ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano Aleksandra Pivec; Dom krajanov Skorba, Skorba 36 a, HAJDINA
16.00 gospodarski forum Primorsko-notranjske regije;  Regionalna zbornica Postojna, Cankarjeva 6, GZS POSTOJNA
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18.00 javna razprava v organizaciji poslanca  Marka Koprivca in  Ljubljana o davčnih spremembah, na kateri bodo SD SD
sodelovali Maks Tajnikar, Jože  Damijan, Marjan Podgoršek in Marko Koprivc; Cankarjev dom, konferenčna dvorana P.

 Prešernova 10, M2, LJUBLJANA
 - Ceni reguliranih pogonskih goriv, neosvinčenega 95-oktanski bencina in dizelskega goriva, se bosta na LJUBLJANA

bencinskih servisih zunaj avtocestnega križa in hitrih cest opolnoči spremenili. Bencin se bo podražil za 2,9 centa na 
1,295 evra, dizel pa pocenil za 1,1 centa na 1,258 evra za liter.

 - Zaradi gradnje komunalne infrastrukture bo predvidoma do petka za ves promet zaprta Slovenska cesta LJUBLJANA
na odseku med Šubičevo ulico in Erjavčevo cesto. Obvoz za osebna vozila in mestne avtobuse bo urejen po Šubičevi, 
Bleiweisovi in Aškerčevi cesti.
DRUŽBA
9.15 odprtje študentske marketinške konference Fanfara, ki jo organizira študentska sekcija Društva za marketing 
Slovenije; Španski borci, Zaloška cesta 61, LJUBLJANA
9.30 novinarska konferenca Čebelarske zveze društev Maribor pred mednarodnim simpozijem apiterapije, ki bo 30. marca
; Narodni dom Maribor, Ulica kneza Koclja 9, MARIBOR
10.00 mednarodno tekmovanje barmanov za 41. pokal Bleda - Memorial Avgusta Trampuša (še 27.); restavracija 
Panorama Bled, Cesta svobode 12, BLED
11.00 predstavitev knjig in pogovor s predstavniki Hrvaškega inštituta za zgodovino iz Zagreba; Študijski center za 
narodno spravo, Tivolska 42, LJUBLJANA
11.00 novinarska konferenca ob začetku Festivala sprehodov, ki ga pripravljajo Zadruga Živo Mesto, Rajzefiber in Maribor
is the Future (do 31. 3.); Grajski trg, MARIBOR
11.00 seja senata Univerze v Mariboru, na kateri bodo med drugim govorili o ustanovitvi Centra za pametna mesta in 
skupnosti; Univerza v Mariboru, senatna soba, Slomškov trg 15, MARIBOR
11.30 novinarska konferenca s predstavitvijo festivala Salon sauvignon Ptuj, ki bo 13. aprila; Vinski bar Šuklje, Breg 10, 
LJUBLJANA
12.00 odprtje prireditve Frankofonski dan, organizira jo Zavod  za šolstvo v sodelovanju z ministrstvom za RS
izobraževanje, znanost in šport ter s Francoskim inštitutom v Sloveniji ob mednarodnemu dnevu frankofonije, ki ga 
obeležujemo 20. marca; Kongresni center Celje, modra dvorana, Dečkova cesta 1, CELJE
14.00 seja senata Univerze v Ljubljani, na kateri bodo med drugim obravnavali spremembo pravilnika o podeljevanju 
Prešernovih nagrad študentom ljubljanske univerze ter spremembo poslovnika o delu komisije za Prešernove nagrade 
študentom ljubljanske univerze; Univerza v Ljubljani, zbornična dvorana, Kongresni trg 12, LJUBLJANA
15.00 predstavitev projekta Družini prijazen stadion, ki je nastal v sodelovanju med  Maribor in družbo Mastercard, NK
dogodka se bo udeležil tudi selektor slovenske nogometne reprezentance Matjaž Kek; stadion Ljudski vrt, MARIBOR
16.00 promocija olimpijskih in paraolimpijskih iger Tokio 2020, ki jo pripravlja veleposlanik Japonske v sodelovanju s 
Slovensko-japonskih poslovnim svetom, Olimpijskim komitejem Slovenije in Paraolimpijskim komitejem Slovenije, udeležil
se je bo tudi predsednik  Alojz Kovšca;  Union, Miklošičeva 1, DS GH LJUBLJANA
16.00 odprtje Kongresa o boleznih srca in ožilja, ki bo potekal v okviru projekta Misli na srce (še 27.); Medicinska fakulteta
Univerze v Ljubljani, Vrazov trg 2, LJUBLJANA
16.00 kongres v okviru projekta Vakcinet, na katerem bodo spregovorili o posledicah necepljenja ; Medicinska fakulteta 
Univerze v Mariboru, avditorij, Taborska ulica 6 b, MARIBOR
16.00 seja občinskega sveta Občina Piran, na kateri bodo med drugim obravnavali predlog odloka o občinskem 
proračunu za letos; Občina Piran, dvorana Domenica Tintoretta, Tartinijev trg 2, PIRAN
17.00 pogovor z naslovom Slovenija v svetu, ki prihaja, ki ga organizira društvo Forum 21, sodelovali bodo Sandi Češko, 
Peter Kovačič Peršin in Dušan Plut; Mestni muzej Ljubljana, Gosposka 15, LJUBLJANA
17.00 okrogla miza o mladih in njihovih izkušnjah v tujini, ki jo pripravlja mednarodni odbor Zveze Škis; M hotel, Derčeva 
ulica 4, LJUBLJANA
17.00 slavnostna akademija v počastitev 70-letnice delovanja Dijaškega doma Bežigrad Ljubljana, ki se je bodo udeležili 
minister za izobraževanje, znanost in šport Jernej Pikalo, predsednik republike Borut Pahor ter župan Ljubljane Zoran 
Jankovič; dvorana Kina gledališča Bežigrad, Linhartova 11, LJUBLJANA

 - Na okrožnem sodišču nadaljevanje sklepnih besed na sojenju Andreju Šišku in Mateju Lesjaku zaradi obtožbMARIBOR
o ščuvanju k nasilni spremembi ustavne ureditve (ob 9. uri). (STA)

 - Na okrožnem sodišču nadaljevanje sojenja v t. i. aferi preskakovanja čakalnih vrst v  Ljubljana (ob LJUBLJANA UKC
9.15).

    - Zagovornik načela enakosti Miha Lobnik bo obiskal Koroško. Ob 10. uri SLOVENJ GRADEC/RAVNE NA KOROŠKEM
se bo v prostorih Mestne občine Slovenj Gradec udeležil srečanja z župani koroških občin, sledi izjava za medije (ob 11. 
uri). Terenska pisarna za občane bo odprta med 14.30 in 16.30 v prostorih Občine Ravne na Koroškem. Ob 17. uri bo 
javna tribuna o diskriminaciji (Medgeneracijski center Ravne na Koroškem).O
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  - V Mirnski dolini in na osrednjem vadišču Slovenske vojske Postojna bo potekalo MIRNSKA DOLINA/POSTOJNA
usposabljanje usmerjevalcev združenega ognja iz enot Slovenske vojske ter tujih oboroženih sil. (do 28.)
KULTURA
11.00 predstavitev knjig  Sodobnost International: Poglej skozi okno (Evald Flisar), treh dram Roka Vilčnika (Tarzan, KUD
Ljudski demokratični cirkus Sakešvili in Naše gledališče), zbirke kratkih zgodb Pierra  Mejlaka, Šifra 2.0 (Luigi Ballerini), J.
Ujemi mi sinjega medvedka (Silvija Šesto), Luna in jaz (Andreja Peklar), Tu blizu živi deklica (Ida Mlakar Črnič) in Spoznal
sem te po rdečih nogavicah (Peter Svetina); Trubarjeva hiša literature, Stritarjeva ulica 7, LJUBLJANA
12.00 odprtje Vitrine meseca: Slika Sveto sorodstvo - po plasteh. Tehnološke študije gotske slike., s katerim se bo začela 
letošnja Konservatorsko-restavratorska transverzala (do 3. 6.); Narodni muzej Slovenije, muzejska ploščad Metelkova, 
Maistrova 1, LJUBLJANA
12.00 novinarska konferenca Občine Škofja Loka s predstavitvijo Dnevov Škofjeloškega pasijona, ki bodo med 29. 
marcem in 22. aprilom; Občina Škofja Loka, poročna dvorana, Mestni trg 15,  ŠKOFJA LOKA
18.00 redni občni zbor Društva slovenskih pisateljev; Društvo slovenskih pisateljev, Tomšičeva 12, LJUBLJANA
18.00 odprtje fotografske razstave Urše Premik z naslovom Super Hilda; Galerija Kresija, Stritarjeva ulica 6, LJUBLJANA
18.00 pogovor s prejemnico Plakete Nika Kureta, kustodinjo za etnografski film v Slovenskem etnografskem muzeju, 
Nadjo Valentinčič Furlan;  upravna hiša, Metelkova ulica 2, SEM, LJUBLJANA
18.00 odprtje razstave Vojca Sodnikarja Ponisa z naslovom Skulptura; palača Gravisi Buttorai, Ulica Osvobodilne fronte 
10, KOPER
19.00 gostovanje poljske pisateljice Olge Tokarczuk;  Nova Gorica, velika dvorana, Trg Edvarda Kardelja 5,  SNG NOVA

 GORICA (STA)
19.30 prvi slovenski  na katerem lahko novo nastajajoče skupine premierno predstavijo nove samospeve; spevSLAM,
Križanke, viteška dvorana, Trg francoske revolucije 1, LJUBLJANA
20.00 koncert Victorie Hanna v okviru Cankarjevih torkov in 22. Pripovedovalskega festivala; Cankarjev dom, klub, 
Prešernova 10, LJUBLJANA
telefon (sprejemanje servisa): 01/ 24 10 152
telefaks: 01/ 43 42 970
e-mail: desk@sta.si
mnenje/pripombe o servisu  e-mail: pripomba@sta.siSTA:
DEŽURNI:
notranjepolitično uredništvo:
dopoldne Bojan Šuštar, popoldne Alenka Potočnik
tel. št.: 01/ 24 10 130, e-mail: notranja@sta.si
gospodarsko uredništvo:
dopoldne Martina Gojkošek, popoldne Elizabeta Gačnik
tel. št.: 01/ 24 10 140, e-mail: gospodarstvo@sta.si
zunanjepolitično uredništvo:
dopoldne Vesna Rakovec Bernard, popoldne miha
tel. št.: 01/ 24 10 110, e-mail: zunanja@sta.si
kulturno uredništvo: Alenka Vesenjak
tel. št.: 01/ 24 10 148, e-mail: kultura@sta.si
večerni dežurni urednik (od 17. do 23. ure): Mihael Šuštaršič
spremljate nas lahko tudi na:
Facebook: https://www.facebook.com/STA.Novice
Twitter: https://twitter.com/STA_novice
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Napoved - Slovenija, 26. 3. (torek) (dopolnjeno)
Napoved dogodkov v Sloveniji in mednarodne dejavnosti Slovenije v torek, 26. marca.
POLITIKA
7.00 nadaljevanje predstavitve kandidata za ministra za zdravje Aleša Šabedra pred odborom  za zdravstvo;  velikaDZ DZ,
dvorana na Tomšičevi, vhod s Šubičeve 4, LJUBLJANA
9.00 nadaljevanje seje  na kateri bodo med drugim obravnavali novelo zakona o kazenskem postopku;  velika DZ, DZ,
dvorana, Šubičeva 4, LJUBLJANA
11.00 predsednik republike Borut Pahor bo gostil posvet o demografski politiki, zlasti z vidika rodnosti in priseljevanja (
zbirno mesto za predstavnike medijev bo ob 10.45 na Gregorčičevi ulici 20); predsedniška palača, velika dvorana, 
Erjavčeva 17,  LJUBLJANA (STA/FOTO)
11.00 predsednica komisije  za odnose s Slovenci v zamejstvu in po svetu Ljudmila Novak bo sprejela veleposlanico DZ
Združenega kraljestva Sophie Honey;  soba 213, Šubičeva 4, DZ, LJUBLJANA

 - Neformalno zasedanje ministrov  za promet. (še 27.)BUKAREŠTA EU
 - Na pobudo evropskega poslanca Lojzeta Peterleta  bodo na vrtu Jardin d'essai v Parc de STRASBOURG (NSi/EPP)

l'Orangerie posadili potomko stare vinske trte iz Maribora (ob 14. uri).
         V  NEKAJ AKTIVNOSTI STRANK TER KANDIDATOV IN KANDIDATK PRED VOLITVAMI EVROPSKI PARLAMENT

 - Nosilka liste  za evropske volitve Irena Joveva bo obiskala nekatere stojnice, kjer bodo zbirali podpise DOMŽALE LMŠ
podpore kandidatni listi. Ob 10. uri bo obiskala stojnico pred  Domžale, ob 11.30 stojnico pred  Slovenske Konjice inUE UE
ob 13. uri stojnico pred  Ptuj.UE
GOSPODARSTVO
8.30 poslovni zajtrk AmCham Slovenija o odgovorih slovenskega gospodarstva na globalne izzive, sodelovali bodo 
predsednica AmCham Slovenija Nevenka Kržan, predsednik uprave  Blaž Brodnjak, predsednik Studia Moderna NLB
Group Sandi Češko in ekonomist Mojmir Mrak; Hotel Slon, Slovenska cesta 34,  LJUBLJANA (STA/FOTO)
9.00 odprtje posveta delodajalcev v organizaciji Združenja delodajalcev obrti in podjetnikov Slovenije, uvodna nagovora 
bosta imela predsednik združenja Drago Delalut in predsednik  Alojz Kovšca, v nadaljevanju pa bo ministrica za delo, DS
družino, socialne zadeve in enake možnosti Ksenija Klampfer predstavila predvidene spremembe na trgu dela; ob 11.30 
bo minister za izobraževanje, znanost in šport Jernej Pikalo predstavil predvidene spremembe razvoja veščin, 
pridobivanja kompetenc in vajeništva, dogodka se bosta med drugim udeležila tudi glavni inšpektor za delo Jadranko Grlić
in generalna direktorica Zavoda  za zaposlovanje Mavricija Batič; ob 15. uri seja skupščine Združenja delodajalcev RS
obrti in podjetnikov Slovenije; Four Points by Sheraton Ljubljana Mons, Pot za Brdom 4, LJUBLJANA
10.00 slovensko-madžarski gospodarski poslovni forum, uvodne nagovore bodo imeli generalni konzul  v Monoštru RS
Boris Jesih, generalni konzul Madžarske v Lendavi Foldes Gyula, državni sekretar na ministrstvu za gospodarski razvoj in
tehnologijo Aleš Cantarutti ter državni sekretar na madžarskem ministrstvu za ekonomske odnose s tujino in zunanje 
zadeve Magyar Levente; Hotel Vivat, Ulica ob igrišču 3,  MORAVSKE TOPLICE
11.00 novinarska konferenca Zveze svobodnih sindikatov Slovenije in Konfederacije sindikatov Slovenije Pergam, na 
kateri bodo predstavili svoja stališča na predlagane novosti in spremembe zakonodaje s področja urejanja trga dela ter 
pokojninske in davčne zakonodaje; Dom sindikatov, velika sejna soba v 6. nadstropju, Dalmatinova 4,  LJUBLJANA (STA
/FOTO/AVDIO)
11.00 novinarska konferenca Citycentra Celje, na kateri bodo predstavili poslovanje v preteklem letu in prihodnje 
aktivnosti; Citycenter Celje, sejna soba uprave v 4. nadstropju,  CELJE (STA/AVDIO)
12.00 novinarska konferenca s predstavitvijo svetovnega gradbenega foruma, ki bo od 8. do 11. aprila v Ljubljani, na 
kateri bosta sodelovala predsednik Inženirske zbornice Slovenije Črtomir Remec ter dekan Fakultete za gradbeništvo in 
geodezijo Matjaž Mikoš; Inženirska zbornica Slovenije, Jarška cesta 10 b, LJUBLJANA
12.00 novinarska konferenca ministrstva za infrastrukturo, na kateri bodo predstavili izhodišča za urejanje ljubljanskega 
avtocestnega obroča in vpadnih cest, sodelovali bodo generalna direktorica direktorata za kopenski promet Darja Kocjan, 
vodja oddelka za prostorsko načrtovanje v družbi Dars Ana Sodnik Prah, odgovorni strokovnjak s področja prometa v 
družbi  svetovanje projektiranje Gregor Pretnar in odgovorni vodja naloge Aleš Mlakar; ministrstvo za javno upravo, PNZ
novinarsko središče, Tržaška 4,  LJUBLJANA (STA/FOTO/AVDIO)
14.00 problemska konferenca o poplavljanju reke Drave, ki se je bo udeležila tudi ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano Aleksandra Pivec; Dom krajanov Skorba, Skorba 36 a, HAJDINA
16.00 gospodarski forum Primorsko-notranjske regije;  Regionalna zbornica Postojna, Cankarjeva 6, GZS POSTOJNA
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18.00 javna razprava v organizaciji poslanca  Marka Koprivca in  Ljubljana o davčnih spremembah, na kateri bodo SD SD
sodelovali Maks Tajnikar, Jože  Damijan, Marjan Podgoršek in Marko Koprivc; Cankarjev dom, konferenčna dvorana P.

 Prešernova 10, M2, LJUBLJANA
  - Ceni reguliranih pogonskih goriv, neosvinčenega 95-oktanski bencina in dizelskega SPREMENJENO LJUBLJANA

goriva, se bosta na bencinskih servisih zunaj avtocestnega križa in hitrih cest opolnoči spremenili. Bencin se bo podražil 
za 2,9 centa na 1,295 evra, dizel pa pocenil za 1,1 centa na 1,258 evra za liter.

  - Zaradi gradnje komunalne infrastrukture bo predvidoma do petka za ves promet zaprta Slovenska NOVO LJUBLJANA
cesta na odseku med Šubičevo ulico in Erjavčevo cesto. Obvoz za osebna vozila in mestne avtobuse bo urejen po 
Šubičevi, Bleiweisovi in Aškerčevi cesti.
DRUŽBA
9.15 odprtje študentske marketinške konference Fanfara, ki jo organizira študentska sekcija Društva za marketing 
Slovenije; Španski borci, Zaloška cesta 61, LJUBLJANA
9.30 novinarska konferenca Čebelarske zveze društev Maribor pred mednarodnim simpozijem apiterapije, ki bo 30. marca
; Narodni dom Maribor, Ulica kneza Koclja 9, MARIBOR
10.00 mednarodno tekmovanje barmanov za 41. pokal Bleda - Memorial Avgusta Trampuša (še 27.); restavracija 
Panorama Bled, Cesta svobode 12, BLED
11.00 predstavitev knjig in pogovor s predstavniki Hrvaškega inštituta za zgodovino iz Zagreba; Študijski center za 
narodno spravo, Tivolska 42, LJUBLJANA
11.00 novinarska konferenca ob začetku Festivala sprehodov, ki ga pripravljajo Zadruga Živo Mesto, Rajzefiber in Maribor
is the Future (do 31. 3.); Grajski trg, MARIBOR
11.00 seja senata Univerze v Mariboru, na kateri bodo med drugim govorili o ustanovitvi Centra za pametna mesta in 
skupnosti; Univerza v Mariboru, senatna soba, Slomškov trg 15, MARIBOR
11.30 novinarska konferenca s predstavitvijo festivala Salon sauvignon Ptuj, ki bo 13. aprila; Vinski bar Šuklje, Breg 10, 
LJUBLJANA
12.00 odprtje prireditve Frankofonski dan, organizira jo Zavod  za šolstvo v sodelovanju z ministrstvom za RS
izobraževanje, znanost in šport ter s Francoskim inštitutom v Sloveniji ob mednarodnemu dnevu frankofonije, ki ga 
obeležujemo 20. marca; Kongresni center Celje, modra dvorana, Dečkova cesta 1, CELJE
14.00 seja senata Univerze v Ljubljani, na kateri bodo med drugim obravnavali spremembo pravilnika o podeljevanju 
Prešernovih nagrad študentom ljubljanske univerze ter spremembo poslovnika o delu komisije za Prešernove nagrade 
študentom ljubljanske univerze; Univerza v Ljubljani, zbornična dvorana, Kongresni trg 12, LJUBLJANA
15.00 predstavitev projekta Družini prijazen stadion, ki je nastal v sodelovanju med  Maribor in družbo Mastercard, NK
dogodka se bo udeležil tudi selektor slovenske nogometne reprezentance Matjaž Kek; stadion Ljudski vrt, MARIBOR
16.00 promocija olimpijskih in paraolimpijskih iger Tokio 2020, ki jo pripravlja veleposlanik Japonske v sodelovanju s 
Slovensko-japonskih poslovnim svetom, Olimpijskim komitejem Slovenije in Paraolimpijskim komitejem Slovenije, udeležil
se je bo tudi predsednik  Alojz Kovšca;  Union, Miklošičeva 1, DS GH LJUBLJANA
16.00 odprtje Kongresa o boleznih srca in ožilja, ki bo potekal v okviru projekta Misli na srce (še 27.); Medicinska fakulteta
Univerze v Ljubljani, Vrazov trg 2, LJUBLJANA
16.00 kongres v okviru projekta Vakcinet, na katerem bodo spregovorili o posledicah necepljenja ; Medicinska fakulteta 
Univerze v Mariboru, avditorij, Taborska ulica 6 b, MARIBOR
16.00 seja občinskega sveta Občina Piran, na kateri bodo med drugim obravnavali predlog odloka o občinskem 
proračunu za letos; Občina Piran, dvorana Domenica Tintoretta, Tartinijev trg 2, PIRAN
17.00 pogovor z naslovom Slovenija v svetu, ki prihaja, ki ga organizira društvo Forum 21, sodelovali bodo Sandi Češko, 
Peter Kovačič Peršin in Dušan Plut; Mestni muzej Ljubljana, Gosposka 15, LJUBLJANA
17.00 okrogla miza o mladih in njihovih izkušnjah v tujini, ki jo pripravlja mednarodni odbor Zveze Škis; M hotel, Derčeva 
ulica 4, LJUBLJANA

 17.00 slavnostna akademija v počastitev 70-letnice delovanja Dijaškega doma Bežigrad Ljubljana, ki se je bodo NOVO
udeležili minister za izobraževanje, znanost in šport Jernej Pikalo, predsednik republike Borut Pahor ter župan Ljubljane 
Zoran Jankovič; dvorana Kina gledališča Bežigrad, Linhartova 11, LJUBLJANA

 - Na okrožnem sodišču nadaljevanje sklepnih besed na sojenju Andreju Šišku in Mateju Lesjaku zaradi obtožbMARIBOR
o ščuvanju k nasilni spremembi ustavne ureditve (ob 9. uri). (STA)

 - Na okrožnem sodišču nadaljevanje sojenja v t. i. aferi preskakovanja čakalnih vrst v  Ljubljana (ob LJUBLJANA UKC
9.15).

    - Zagovornik načela enakosti Miha Lobnik bo obiskal Koroško. Ob 10. uri SLOVENJ GRADEC/RAVNE NA KOROŠKEM
se bo v prostorih Mestne občine Slovenj Gradec udeležil srečanja z župani koroških občin, sledi izjava za medije (ob 11. 
uri). Terenska pisarna za občane bo odprta med 14.30 in 16.30 v prostorih Občine Ravne na Koroškem. Ob 17. uri bo 
javna tribuna o diskriminaciji (Medgeneracijski center Ravne na Koroškem).O
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  - V Mirnski dolini in na osrednjem vadišču Slovenske vojske Postojna bo potekalo MIRNSKA DOLINA/POSTOJNA
usposabljanje usmerjevalcev združenega ognja iz enot Slovenske vojske ter tujih oboroženih sil. (do 28.)
KULTURA
11.00 predstavitev knjig  Sodobnost International: Poglej skozi okno (Evald Flisar), treh dram Roka Vilčnika (Tarzan, KUD
Ljudski demokratični cirkus Sakešvili in Naše gledališče), zbirke kratkih zgodb Pierra  Mejlaka, Šifra 2.0 (Luigi Ballerini), J.
Ujemi mi sinjega medvedka (Silvija Šesto), Luna in jaz (Andreja Peklar), Tu blizu živi deklica (Ida Mlakar Črnič) in Spoznal
sem te po rdečih nogavicah (Peter Svetina); Trubarjeva hiša literature, Stritarjeva ulica 7, LJUBLJANA
12.00 odprtje Vitrine meseca: Slika Sveto sorodstvo - po plasteh. Tehnološke študije gotske slike., s katerim se bo začela 
letošnja Konservatorsko-restavratorska transverzala (do 3. 6.); Narodni muzej Slovenije, muzejska ploščad Metelkova, 
Maistrova 1, LJUBLJANA
12.00 novinarska konferenca Občine Škofja Loka s predstavitvijo Dnevov Škofjeloškega pasijona, ki bodo med 29. 
marcem in 22. aprilom; Občina Škofja Loka, poročna dvorana, Mestni trg 15,  ŠKOFJA LOKA
18.00 redni občni zbor Društva slovenskih pisateljev; Društvo slovenskih pisateljev, Tomšičeva 12, LJUBLJANA
18.00 odprtje fotografske razstave Urše Premik z naslovom Super Hilda; Galerija Kresija, Stritarjeva ulica 6, LJUBLJANA
18.00 pogovor s prejemnico Plakete Nika Kureta, kustodinjo za etnografski film v Slovenskem etnografskem muzeju, 
Nadjo Valentinčič Furlan;  upravna hiša, Metelkova ulica 2, SEM, LJUBLJANA
18.00 odprtje razstave Vojca Sodnikarja Ponisa z naslovom Skulptura; palača Gravisi Buttorai, Ulica Osvobodilne fronte 
10, KOPER
19.00 gostovanje poljske pisateljice Olge Tokarczuk;  Nova Gorica, velika dvorana, Trg Edvarda Kardelja 5,  SNG NOVA

 GORICA (STA)
19.30 prvi slovenski  na katerem lahko novo nastajajoče skupine premierno predstavijo nove samospeve; spevSLAM,
Križanke, viteška dvorana, Trg francoske revolucije 1, LJUBLJANA
20.00 koncert Victorie Hanna v okviru Cankarjevih torkov in 22. Pripovedovalskega festivala; Cankarjev dom, klub, 
Prešernova 10, LJUBLJANA
telefon (sprejemanje servisa): 01/ 24 10 152
telefaks: 01/ 43 42 970
e-mail: desk@sta.si
mnenje/pripombe o servisu  e-mail: pripomba@sta.siSTA:
DEŽURNI:
notranjepolitično uredništvo:
dopoldne Bojan Šuštar, popoldne Alenka Potočnik
tel. št.: 01/ 24 10 130, e-mail: notranja@sta.si
gospodarsko uredništvo:
dopoldne Martina Gojkošek, popoldne Elizabeta Gačnik
tel. št.: 01/ 24 10 140, e-mail: gospodarstvo@sta.si
zunanjepolitično uredništvo:
dopoldne Vesna Rakovec Bernard, popoldne miha
tel. št.: 01/ 24 10 110, e-mail: zunanja@sta.si
kulturno uredništvo: Alenka Vesenjak
tel. št.: 01/ 24 10 148, e-mail: kultura@sta.si
večerni dežurni urednik (od 17. do 23. ure): Mihael Šuštaršič
spremljate nas lahko tudi na:
Facebook: https://www.facebook.com/STA.Novice
Twitter: https://twitter.com/STA_novice
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Napoved - Slovenija, 26. 3. (torek)
Napoved dogodkov v Sloveniji in mednarodne dejavnosti Slovenije v torek, 26. marca.
POLITIKA
7.00 nadaljevanje predstavitve kandidata za ministra za zdravje Aleša Šabedra pred odborom  za zdravstvo;  velikaDZ DZ,
dvorana na Tomšičevi, vhod s Šubičeve 4, LJUBLJANA
9.00 nadaljevanje seje  na kateri bodo med drugim obravnavali novelo zakona o kazenskem postopku;  velika DZ, DZ,
dvorana, Šubičeva 4, LJUBLJANA
11.00 predsednik republike Borut Pahor bo gostil posvet o demografski politiki, zlasti z vidika rodnosti in priseljevanja (
zbirno mesto za predstavnike medijev bo ob 10.45 na Gregorčičevi ulici 20); predsedniška palača, velika dvorana, 
Erjavčeva 17,  LJUBLJANA (STA/FOTO)
11.00 predsednica komisije  za odnose s Slovenci v zamejstvu in po svetu Ljudmila Novak bo sprejela veleposlanico DZ
Združenega kraljestva Sophie Honey;  soba 213, Šubičeva 4, DZ, LJUBLJANA

 - Neformalno zasedanje ministrov  za promet. (še 27.)BUKAREŠTA EU
 - Na pobudo evropskega poslanca Lojzeta Peterleta  bodo na vrtu Jardin d'essai v Parc de STRASBOURG (NSi/EPP)

l'Orangerie posadili potomko stare vinske trte iz Maribora (ob 14. uri).
         V  NEKAJ AKTIVNOSTI STRANK TER KANDIDATOV IN KANDIDATK PRED VOLITVAMI EVROPSKI PARLAMENT

 - Nosilka liste  za evropske volitve Irena Joveva bo obiskala nekatere stojnice, kjer bodo zbirali podpise DOMŽALE LMŠ
podpore kandidatni listi. Ob 10. uri bo obiskala stojnico pred  Domžale, ob 11.30 stojnico pred  Slovenske Konjice inUE UE
ob 13. uri stojnico pred  Ptuj.UE
GOSPODARSTVO
8.30 poslovni zajtrk AmCham Slovenija o odgovorih slovenskega gospodarstva na globalne izzive, sodelovali bodo 
predsednica AmCham Slovenija Nevenka Kržan, predsednik uprave  Blaž Brodnjak, predsednik Studia Moderna NLB
Group Sandi Češko in ekonomist Mojmir Mrak; Hotel Slon, Slovenska cesta 34,  LJUBLJANA (STA/FOTO)
9.00 odprtje posveta delodajalcev v organizaciji Združenja delodajalcev obrti in podjetnikov Slovenije, uvodna nagovora 
bosta imela predsednik združenja Drago Delalut in predsednik  Alojz Kovšca, v nadaljevanju pa bo ministrica za delo, DS
družino, socialne zadeve in enake možnosti Ksenija Klampfer predstavila predvidene spremembe na trgu dela; ob 11.30 
bo minister za izobraževanje, znanost in šport Jernej Pikalo predstavil predvidene spremembe razvoja veščin, 
pridobivanja kompetenc in vajeništva, dogodka se bosta med drugim udeležila tudi glavni inšpektor za delo Jadranko Grlić
in generalna direktorica Zavoda  za zaposlovanje Mavricija Batič; ob 15. uri seja skupščine Združenja delodajalcev RS
obrti in podjetnikov Slovenije; Four Points by Sheraton Ljubljana Mons, Pot za Brdom 4, LJUBLJANA
10.00 slovensko-madžarski gospodarski poslovni forum, uvodne nagovore bodo imeli generalni konzul  v Monoštru RS
Boris Jesih, generalni konzul Madžarske v Lendavi Foldes Gyula, državni sekretar na ministrstvu za gospodarski razvoj in
tehnologijo Aleš Cantarutti ter državni sekretar na madžarskem ministrstvu za ekonomske odnose s tujino in zunanje 
zadeve Magyar Levente; Hotel Vivat, Ulica ob igrišču 3,  MORAVSKE TOPLICE
11.00 novinarska konferenca Zveze svobodnih sindikatov Slovenije in Konfederacije sindikatov Slovenije Pergam, na 
kateri bodo predstavili svoja stališča na predlagane novosti in spremembe zakonodaje s področja urejanja trga dela ter 
pokojninske in davčne zakonodaje; Dom sindikatov, velika sejna soba v 6. nadstropju, Dalmatinova 4,  LJUBLJANA (STA
/FOTO/AVDIO)
11.00 novinarska konferenca Citycentra Celje, na kateri bodo predstavili poslovanje v preteklem letu in prihodnje 
aktivnosti; Citycenter Celje, sejna soba uprave v 4. nadstropju,  CELJE (STA/AVDIO)
12.00 novinarska konferenca s predstavitvijo svetovnega gradbenega foruma, ki bo od 8. do 11. aprila v Ljubljani, na 
kateri bosta sodelovala predsednik Inženirske zbornice Slovenije Črtomir Remec ter dekan Fakultete za gradbeništvo in 
geodezijo Matjaž Mikoš; Inženirska zbornica Slovenije, Jarška cesta 10 b, LJUBLJANA
12.00 novinarska konferenca ministrstva za infrastrukturo, na kateri bodo predstavili izhodišča za urejanje ljubljanskega 
avtocestnega obroča in vpadnih cest, sodelovali bodo generalna direktorica direktorata za kopenski promet Darja Kocjan, 
vodja oddelka za prostorsko načrtovanje v družbi Dars Ana Sodnik Prah, odgovorni strokovnjak s področja prometa v 
družbi  svetovanje projektiranje Gregor Pretnar in odgovorni vodja naloge Aleš Mlakar; ministrstvo za javno upravo, PNZ
novinarsko središče, Tržaška 4,  LJUBLJANA (STA/FOTO/AVDIO)
14.00 problemska konferenca o poplavljanju reke Drave, ki se je bo udeležila tudi ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano Aleksandra Pivec; Dom krajanov Skorba, Skorba 36 a, HAJDINA
16.00 gospodarski forum Primorsko-notranjske regije;  Regionalna zbornica Postojna, Cankarjeva 6, GZS POSTOJNA
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18.00 javna razprava v organizaciji poslanca  Marka Koprivca in  Ljubljana o davčnih spremembah, na kateri bodo SD SD
sodelovali Maks Tajnikar, Jože  Damijan, Marjan Podgoršek in Marko Koprivc; Cankarjev dom, konferenčna dvorana P.

 Prešernova 10, M2, LJUBLJANA
 - Veljati bodo začele nove cene reguliranih naftnih derivatov.LJUBLJANA

DRUŽBA
9.15 odprtje študentske marketinške konference Fanfara, ki jo organizira študentska sekcija Društva za marketing 
Slovenije; Španski borci, Zaloška cesta 61, LJUBLJANA
9.30 novinarska konferenca Čebelarske zveze društev Maribor pred mednarodnim simpozijem apiterapije, ki bo 30. marca
; Narodni dom Maribor, Ulica kneza Koclja 9, MARIBOR
10.00 mednarodno tekmovanje barmanov za 41. pokal Bleda - Memorial Avgusta Trampuša (še 27.); restavracija 
Panorama Bled, Cesta svobode 12, BLED
11.00 predstavitev knjig in pogovor s predstavniki Hrvaškega inštituta za zgodovino iz Zagreba; Študijski center za 
narodno spravo, Tivolska 42, LJUBLJANA
11.00 novinarska konferenca ob začetku Festivala sprehodov, ki ga pripravljajo Zadruga Živo Mesto, Rajzefiber in Maribor
is the Future (do 31. 3.); Grajski trg, MARIBOR
11.00 seja senata Univerze v Mariboru, na kateri bodo med drugim govorili o ustanovitvi Centra za pametna mesta in 
skupnosti; Univerza v Mariboru, senatna soba, Slomškov trg 15, MARIBOR
11.30 novinarska konferenca s predstavitvijo festivala Salon sauvignon Ptuj, ki bo 13. aprila; Vinski bar Šuklje, Breg 10, 
LJUBLJANA
12.00 odprtje prireditve Frankofonski dan, organizira jo Zavod  za šolstvo v sodelovanju z ministrstvom za RS
izobraževanje, znanost in šport ter s Francoskim inštitutom v Sloveniji ob mednarodnemu dnevu frankofonije, ki ga 
obeležujemo 20. marca; Kongresni center Celje, modra dvorana, Dečkova cesta 1, CELJE
14.00 seja senata Univerze v Ljubljani, na kateri bodo med drugim obravnavali spremembo pravilnika o podeljevanju 
Prešernovih nagrad študentom ljubljanske univerze ter spremembo poslovnika o delu komisije za Prešernove nagrade 
študentom ljubljanske univerze; Univerza v Ljubljani, zbornična dvorana, Kongresni trg 12, LJUBLJANA
15.00 predstavitev projekta Družini prijazen stadion, ki je nastal v sodelovanju med  Maribor in družbo Mastercard, NK
dogodka se bo udeležil tudi selektor slovenske nogometne reprezentance Matjaž Kek; stadion Ljudski vrt, MARIBOR
16.00 promocija olimpijskih in paraolimpijskih iger Tokio 2020, ki jo pripravlja veleposlanik Japonske v sodelovanju s 
Slovensko-japonskih poslovnim svetom, Olimpijskim komitejem Slovenije in Paraolimpijskim komitejem Slovenije, udeležil
se je bo tudi predsednik  Alojz Kovšca;  Union, Miklošičeva 1, DS GH LJUBLJANA
16.00 odprtje Kongresa o boleznih srca in ožilja, ki bo potekal v okviru projekta Misli na srce (še 27.); Medicinska fakulteta
Univerze v Ljubljani, Vrazov trg 2, LJUBLJANA
16.00 kongres v okviru projekta Vakcinet, na katerem bodo spregovorili o posledicah necepljenja ; Medicinska fakulteta 
Univerze v Mariboru, avditorij, Taborska ulica 6 b, MARIBOR
16.00 seja občinskega sveta Občina Piran, na kateri bodo med drugim obravnavali predlog odloka o občinskem 
proračunu za letos; Občina Piran, dvorana Domenica Tintoretta, Tartinijev trg 2, PIRAN
17.00 pogovor z naslovom Slovenija v svetu, ki prihaja, ki ga organizira društvo Forum 21, sodelovali bodo Sandi Češko, 
Peter Kovačič Peršin in Dušan Plut; Mestni muzej Ljubljana, Gosposka 15, LJUBLJANA
17.00 okrogla miza o mladih in njihovih izkušnjah v tujini, ki jo pripravlja mednarodni odbor Zveze Škis; M hotel, Derčeva 
ulica 4, LJUBLJANA

 - Na okrožnem sodišču nadaljevanje sklepnih besed na sojenju Andreju Šišku in Mateju Lesjaku zaradi obtožbMARIBOR
o ščuvanju k nasilni spremembi ustavne ureditve (ob 9. uri). (STA)

 - Na okrožnem sodišču nadaljevanje sojenja v t. i. aferi preskakovanja čakalnih vrst v  Ljubljana (ob LJUBLJANA UKC
9.15).

    - Zagovornik načela enakosti Miha Lobnik bo obiskal Koroško. Ob 10. uri SLOVENJ GRADEC/RAVNE NA KOROŠKEM
se bo v prostorih Mestne občine Slovenj Gradec udeležil srečanja z župani koroških občin, sledi izjava za medije (ob 11. 
uri). Terenska pisarna za občane bo odprta med 14.30 in 16.30 v prostorih Občine Ravne na Koroškem. Ob 17. uri bo 
javna tribuna o diskriminaciji (Medgeneracijski center Ravne na Koroškem).

  - V Mirnski dolini in na osrednjem vadišču Slovenske vojske Postojna bo potekalo MIRNSKA DOLINA/POSTOJNA
usposabljanje usmerjevalcev združenega ognja iz enot Slovenske vojske ter tujih oboroženih sil. (do 28.)
KULTURA
11.00 predstavitev knjig  Sodobnost International: Poglej skozi okno (Evald Flisar), treh dram Roka Vilčnika (Tarzan, KUD
Ljudski demokratični cirkus Sakešvili in Naše gledališče), zbirke kratkih zgodb Pierra  Mejlaka, Šifra 2.0 (Luigi Ballerini), J.
Ujemi mi sinjega medvedka (Silvija Šesto), Luna in jaz (Andreja Peklar), Tu blizu živi deklica (Ida Mlakar Črnič) in Spoznal
sem te po rdečih nogavicah (Peter Svetina); Trubarjeva hiša literature, Stritarjeva ulica 7, LJUBLJANA
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12.00 odprtje Vitrine meseca: Slika Sveto sorodstvo - po plasteh. Tehnološke študije gotske slike., s katerim se bo začela 
letošnja Konservatorsko-restavratorska transverzala (do 3. 6.); Narodni muzej Slovenije, muzejska ploščad Metelkova, 
Maistrova 1, LJUBLJANA
12.00 novinarska konferenca Občine Škofja Loka s predstavitvijo Dnevov Škofjeloškega pasijona, ki bodo med 29. 
marcem in 22. aprilom; Občina Škofja Loka, poročna dvorana, Mestni trg 15,  ŠKOFJA LOKA
18.00 redni občni zbor Društva slovenskih pisateljev; Društvo slovenskih pisateljev, Tomšičeva 12, LJUBLJANA
18.00 odprtje fotografske razstave Urše Premik z naslovom Super Hilda; Galerija Kresija, Stritarjeva ulica 6, LJUBLJANA
18.00 pogovor s prejemnico Plakete Nika Kureta, kustodinjo za etnografski film v Slovenskem etnografskem muzeju, 
Nadjo Valentinčič Furlan;  upravna hiša, Metelkova ulica 2, SEM, LJUBLJANA
18.00 odprtje razstave Vojca Sodnikarja Ponisa z naslovom Skulptura; palača Gravisi Buttorai, Ulica Osvobodilne fronte 
10, KOPER
19.00 gostovanje poljske pisateljice Olge Tokarczuk;  Nova Gorica, velika dvorana, Trg Edvarda Kardelja 5,  SNG NOVA

 GORICA (STA)
19.30 prvi slovenski  na katerem lahko novo nastajajoče skupine premierno predstavijo nove samospeve; spevSLAM,
Križanke, viteška dvorana, Trg francoske revolucije 1, LJUBLJANA
20.00 koncert Victorie Hanna v okviru Cankarjevih torkov in 22. Pripovedovalskega festivala; Cankarjev dom, klub, 
Prešernova 10, LJUBLJANA
telefon (sprejemanje servisa): 01/ 24 10 152
telefaks: 01/ 43 42 970
e-mail: desk@sta.si
mnenje/pripombe o servisu  e-mail: pripomba@sta.siSTA:
DEŽURNI:
notranjepolitično uredništvo:
dopoldne Bojan Šuštar, popoldne Alenka Potočnik
tel. št.: 01/ 24 10 130, e-mail: notranja@sta.si
gospodarsko uredništvo:
dopoldne Martina Gojkošek, popoldne Elizabeta Gačnik
tel. št.: 01/ 24 10 140, e-mail: gospodarstvo@sta.si
zunanjepolitično uredništvo:
dopoldne Vesna Rakovec Bernard, popoldne miha
tel. št.: 01/ 24 10 110, e-mail: zunanja@sta.si
kulturno uredništvo: Alenka Vesenjak
tel. št.: 01/ 24 10 148, e-mail: kultura@sta.si
večerni dežurni urednik (od 17. do 23. ure): Mihael Šuštaršič
spremljate nas lahko tudi na:
Facebook: https://www.facebook.com/STA.Novice
Twitter: https://twitter.com/STA_novice
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25. marec 2019

Pogovoriti se moramo o sežigalnici odpadkov
zurnal24.si/slovenija/sprememba-dimnikarske-zakonodaje-lazja-menjava-upravnika-325509

Saša Despot

Kandidat za ministra za okolje in prostor Simon Zajc se danes predstavlja pred matičnim
odborom DZ. Napovedal je dokončanje zastavljenih aktivnosti iz časa njegovega predhodnika
Jureta Lebna, med ključnimi koraki bodo osvežitev gradbene in stanovanjske zakonodaje,
prenova zakona o vodah ter ureditev področja odpadkov.

Cilj je osrednje spremembe izpeljati do konca leta 2020, je povedal Zajc, ki je bil Lebnov
državni sekretar. Ko bo Slovenija v letu 2021 predsedovala EU, bodo namreč domače naloge v
ozadju, je spomnil.

Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu
podelijo mandat, prišel s predlogom osvežitve gradbene zakonodaje. Posvetovanje bo potekalo
tako z vsemi poslanskimi skupinami kot tudi občinami, je obljubil.

Neprofitne najemnine ne bo več, lažja menjava upravnika

Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi vse težje pridejo do stanovanja,
kredita, celo najema, je opozoril Zajc. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja le še za
oddajanje, neprofitno najemnino bo nadomestila stroškovna, država pa bo garantirala za
kredite za mlade družine.
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Etažni lastniki bodo lažje menjali upravnika in bodo imeli boljši nadzor in moč odločanja o
upravljanju sredstev za prenovo. Meja soglasij etažnih lastnikov za prenove se bo znižala.

Spremenil se bo zakon o ohranjanju narave, še v prvi polovici leta bo v javno obravnavo prišel
zakon o vodah. Do konca leta je treba sprejeti novo zakonodajo na področju odpadkov. Zajc je
napovedal znižanje meje za plačevanje embalažnine s 15 ton na nič, podjetja bodo morala
poročati štirikrat letno in ne enkrat, kot doslej.

Zajc namerava zaostriti tudi pogoje za družbe za ravnanje z odpadno embalažo. V zakon sicer
ni mogoče zapisati, da lahko to nalogo opravlja le ena družba. Bodo pa po besedah Zajca
zapisali take pogoje, da bodo odpravljene vse anomalije in da bo končna posledica ena taka
družba, ki bo bolj učinkovita.

Prenova dimnikarske zakonodaje

 
Profimedias

 Kandidat za ministra napoveduje tudi nadaljevanje boja proti plastiki, prenovo dimnikarske
zakonodaje ter spremembo zakona o odpravi posledic naravnih nesreč. Nadaljuje se delo v
smeri spremembe zakonodaje, ki bo v prakso prenesla novo ustavno pravico do pitne vode.
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Pomembna naloga bo tudi priprava dolgoročne podnebne strategije, kjer je Zajc za
ambicioznost. "Cilj države mora biti, da do sredine stoletja postanemo ogljično nevtralna
država," je izpostavil. To za sabo potegne celo vrsto vprašanj, na katere moramo najti odgovore
- kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili kmetijstvo, od kje bomo dobivali električno
energijo, potrebovali bomo zeleno davčno reformo, nujno bo zagotoviti, da bo prehod na
nizkoogljično družbo socialno pravičen.

Zajc namerava izpeljati tudi že pod Lebnom zastavljene spremembe zakona o varstvu okolja. V
njem nameravajo urediti področje stečajev in sanacije degradiranih območij. Med drugim je
izpostavil založitev sredstev podjetij, ki se ukvarjajo z rizično dejavnostjo, ter poseben sklad za
sanacijo degradiranih območij.

Sicer pa kandidat napoveduje tudi končno ureditev vprašanja Jernejevega kanala, sanacijo
območja Ekosistemov s sredstvi države, izvedbo že zastavljene sanacije igrišč celjskih vrtcev,
sanacij Mežiške doline. Obljubil je uresničitev koalicijske zaveze, da hidroelektrarn na Muri ne
bo, ter nadaljevanje sodelovanja z nevladnimi organizacijami.

Pogovoriti se je treba o sežigalnici odpadkov

Na vprašanje glede termične obdelave odpadkov je Zajc odgovoril, da "mora vsaka država
poskrbeti za svoje odpadke". Zavzel se je za samozadostnost Slovenije pri končni obdelavi
odpadkov. Ministrstvo za okolje in prostor je že izvedlo javno razpravo na temo morebitne
sežigalnice, Zajc je že tudi poslal dopis na združenje občin, da preverijo, če je katera od občina
zainteresirana, da se tak obrat zgradi pri njih.

Zajc je sicer prepričan, da glede na količino odpadkov novega objekta ne potrebujemo, ampak
lahko prilagodimo obstoječe. Pri tem pa bi v primeru, da bi se odločili za sežigalnico, država
morala določiti količino in vrsto odpadkov, ki bi bili termično obdelani, sprejeti odločitev o
najboljši tehnologiji, izvajati bi bilo treba stalni monitoring, podatki o njem pa bi morali biti vsem
na voljo na spletu. In nenazadnje, tak obrat bi moral biti neprofiten, je še izpostavil.

Zajc bo v primeru potrditev v DZ na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta
Lebna, ki je odstopil s položaja, potem ko se je znašel pod plazom očitkov glede naročila
makete za drugi tir železniške proge Divača-Koper, ki jo je vlada Mira Cerarja marca lani
postavila v Kopru, sam pa je bil vodja tega projekta.

dezurni@zurnal24.si
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Kandidatu za ministra zelena luč parlamentarnega odbora
delo.si/novice/slovenija/kandidat-za-ministra-bo-nadaljeval-po-poti-predhodnika-164072.html

Simon Zajc je napovedal, da bo nadaljeval po poti predhodnika. Z zelo konkretnimi načrti je
predstavil, kako vidi delo ministrstva za okolje v prihodnjih letih.

 
Simon Zajc FOTO: Jože Suhadolnik/Delo

 
 
Ljubljana – Parlamentarni odbor za infrastrukturo, okolje in prostor je z 10 glasovi za in 5 proti
dosedanjega državnega sekretarja na ministrstvu za okolje Simona Zajca ocenil kot
primernega, da po odhodu Jureta Lebna prevzame ministrski položaj. Državni zbor ga bo, po
vsej verjetnosti, na plenarni seji potrdil v sredo.

»V teh šestih mesecih smo na ministrstvu intenzivno delali, določili prioritete in začeli aktivnosti.
Ohraniti bomo morali tempo in način dela, ki smo ga zastavili pod vodstvom Jureta Lebna. Dve
leti imamo časa, da dosežemo cilje,« je napovedal Zajc.
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Prva zadeva, s katero bodo predstavniki ministrstva prišli do poslanskih skupin, je osvežitev
gradbene zakonodaje, še pred javno obravnavo se bodo posvetovali tudi z občinami. Pri
gradbenem zakonu, ki je začel veljati lani, bo nekaj izboljšav – prijava za začetek dela bo šla
najprej na inšpekcijo, olajšali bodo pot do uporabnega dovoljenja in zmanjšali stroške.

Naslednja bo stanovanjska zakonodaja. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja le še za
oddajanje. Neprofitno najemnino, ki je nespremenjena od leta 2003 in ne omogoča niti
vzdrževanj, bo nadomestila stroškovna, uvedli pa bodo stanovanjski dodatek, ki bo socialni
transfer. Sprememba iz neprofitne v stroškovno najemnino bo občinam omogočila, da bodo
gradile in povečale fond najemnih stanovanj.

Problematika kreditov za mlade se bo reševala s poroštvom države. Menjava upravnika naj bi
bila lažja, prevetrili bodo določila o soglasjih etažnih lastnikov za posege. Že v koalicijski
pogodbi je predvideno povečanje sredstev za stanovanjsko politiko. Vsi ukrepi, ki so predvideni
v koalicijski pogodbi na področju stanovanjske politike, se mu zdijo pomembni in pripravljajo
zakonodajo za njihovo uresničitev.

Jure Leben
@JureLeben
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Ena osrednjih nalog ministrstva je skrb za vodne vire. V javno obravnavo bodo v prvi polovici
leta dali zakon o vodah. Nalog inštituta za vode bodo prenesli na ministrstvo, ukinili bodo
izjeme za gradnjo objektov, ki bi lahko vplivali na podtalnico. Pospešili bodo odpravo neenakosti
pri dostopu do pitne vode s financiranjem iz sklada za vode. Na novo bo treba določiti razmerje
med državo in lokalnimi skupnostmi. Nekatere določbe iz uredb bomo dvignili na zakonsko
raven.

Velik zalogaj, ki ministrstvo še čaka, je odpadkovna zakonodaja. Zajc je napovedal znižanje
meje za plačevanje embalažnine s 15 ton na nič, podjetja bodo morala poročati štirikrat na leto,
in ne enkrat, kot doslej. Zaostrili bodo pogoje za družbe za ravnanje z odpadno embalažo s
takšnimi pogoji, da bodo odpravljene vse anomalije in da bo končna posledica družba, ki bo bolj
učinkovita.

S trgovinsko zbornico bodo podpisali dogovor za odpravo plastičnih vrečk s 1. septembrom.
Najti bo treba še rešitev za vrečke za sadje in zelenjavo, pa tudi za vso plastiko za enkratno
uporabo, ki naj bi jih ukinili prihodnje leto. 

Spremenili bodo dimnikarsko zakonodajo ter sistem preprečevanja in sanacije naravnih nesreč.
  

Za ogljično nevtralno državo
 
 
Velika naloga bo priprava dolgoročne podnebne strategije, s ciljem, da do sredine stoletja
postanemo ogljično nevtralna država. Je pa za to treba sprejeti celo vrsto zavez. Odločiti se bo
treba, kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili kmetijstvo, od kod bo električna energija, kaj
bo z nuklearno, in najti odgovore na težka vprašanja, nekateri ukrepi najbrž ne bodo zelo dobro
sprejeti, meni Zajc.

Čaka jih še zakon o varovanju okolja. Pri tem bo večja pozornost namenjena sanaciji
degradiranih območij, sredstva za to morajo biti stalna, in ne odvisna od vsakokratnega
proračuna. Pri zakonu o varovanju okolja bo določeno, da podjetja, ki so rizična, vnaprej dajejo
v sklad.

Prvi terenski obisk napoveduje v občini Piran za dogovor o rešitvi Jernejevega kanala. Zajc si
želi, da to prevzame občina.

Okolje nima časa za politiziranje. Simon Zajc @zajc_si, srečno! 
#WeDontStopWhenWeAreTired 

#WeStopWhenWeAreDone
10 10:52 AM - Mar 25, 2019

See Jure Leben's other Tweets
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Aktivnosti tečejo pri sanaciji celjskih vrtcev, za kar je predvidenih milijon evrov. V Mežiških dolini
preverjajo, kateri ukrepi so učinkoviti.

Obljubil je, da hidroelektrarn na Muri ne bo. Ta zaveza je v koalicijskem sporazumu, upoštevati
pa je treba tudi habitatno direktivo EU. Svet nevladnih organizacij namerava nadaljevati.

Vsaka država mora poskrbeti za svoje odpadke, ali ima sežigalnico ali ne, pa je drugo
vprašanje. V nobenem primeru pa se ne strinja z izvažanjem odpadkov v manj razvite države,
kjer morebiti veljajo nižji okoljski standardi. Če bi se odločili za sežigalnico, mora država določiti
količino in vrsto odpadkov, ki bi bili termično obdelani, sprejeti odločitev o najboljši tehnologiji,
izvajati bi bilo treba stalni monitoring, podatki o njem pa bi morali biti vsem na voljo na spletu.
Obrat bi moral biti neprofiten.

Pri Agenciji RS za okolje pravijo, da so kadrovsko podhranjeni, morajo pa optimizirati delovne
procese. Ministrstvo bo predpise spremenilo tako, da bodo ti procesi lahko bolj optimalni. 

Protipoplavni ukrepi so bili v preteklosti omejeni zaradi velikega pomanjkanja sredstev, v novem
proračunu jih je zagotovljenih več. Stanje hudournikov in protipoplavne zaščite se bo, po
Zajčevih zagotovilih, s predvidenimi ukrepi v prihodnjih letih izboljšalo.

Pomembna tematika so javni prevozi, ki jih bo treba optimizirati, če hočemo, da jih bodo ljudje
pogosteje uporabljali. Promet bo velik izziv, tudi zato, ker je Slovenija tranzitna država in težko
nadzoruje, kakšna vozila se skozi njo vozijo.

Odlok o odstrelu rjavega medveda je sodno ustavljen, na eni strani so lokalni prebivalci in
kmetje, na drugi pa naravovarstveniki. S populacijo medveda je treba pametno upravljati na
podlagi strokovnih mnenj, je prepričan Zajc.

  

 
 

Delo.si 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: 344.835

08:32

https://www.delo.si/novice/slovenija/kandidat-za-m... 4 / 4

Delo.si 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: 344.835 Kazalo

08:32

https://www.delo.si/novice/slovenija/kandidat-za-m...

53

https://www.delo.si/novice/slovenija/kandidat-za-ministra-bo-nadaljeval-po-poti-predhodnika-164072.html


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Marca gospodarska klima na mesečni ravni
nespremenjena, na letni se je poslabšala
Surs:V tem mesecu manj optimizma pri storitvah, med potrošniki in v gradbeništvu, boljše razpoloženje v industriji in trgovini na drobno.

Objavljeno
25. marec 2019 11.10

Posodobljeno
25. marec 2019 11.10

Padanje kazalnika gospodarske klime se je marca ustavilo. Foto Jure Eržen

Miha Jenko

    

Ljubljana - Vrednost kazalnika gospodarske klime (9,1 odstotne točke) je bila marca enaka kot februarja. Na vrednost so negativno vplivali kazalniki zaupanja v storitvenih dejavnostih
(za 0,6 odstotne točke), med potrošniki (za 0,2 odstotne točke) in v gradbeništvu (za 0,1 odstotne točke). Na drugi strani sta bila vpliva kazalnikov zaupanja v predelovalnih dejavnostih
in v trgovini na drobno pozitivna, oba sta porasla za 0,4 odstotne točke, so izračunali na državnem statističnem uradu (Surs).

  
Gospodarska klima na letni ravni se je sicer poslabšala, vrednost kazalnika je bila za 3,2 odstotne točke nižja kot marca 2018. Na poslabšanje je najbolj vplivalo znižanje kazalnika
zaupanja v predelovalnih dejavnostih (za 2,7 odstotne točke), negativno so vplivali še kazalniki zaupanja med potrošniki (za 1,0 odstotne točke), v gradbeništvu (za 0,3 odstotne točke) in
storitvenih dejavnostih (za 0,1 odstotne točke). Na letni ravni se je izboljšal le kazalnik zaupanja v trgovini na drobno, in sicer za eno odstotno točko, še kažejo podatki Sursa.
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Mala in srednja podjetja: ohlajanja še ne čutijo, imajo pa rezervne
scenarije

dnevnik.si/1042880208/Gazela/mala-in-srednja-podjetja-ohlajanja-se-ne-cutijo-imajo-pa-rezervne-scenarije

 
(Foto: Sergej Semibratov)

 
V preteklosti so mala in srednje velika podjetja vlagala predvsem v razvoj, inovacije,
digitalizacijo in robotizacijo ter v izobraževanje zaposlenih, kar se jim zdaj obrestuje. Kljub
obetavnim napovedim glede gospodarske rasti v Sloveniji pa pozorno spremljajo gospodarsko
dogajanje na mednarodnem parketu in imajo za primer morebitne krize pripravljene tudi
rezervne scenarije.

Zagotoviti ustrezno likvidnost

»Mala in srednje velika podjetja, ki predstavljajo hrbtenico slovenskega gospodarstva, se
morajo osredotočiti na prihodnost in biti v luči morebitnih gospodarskih negotovosti na
mednarodnih trgih pripravljena, da morda disciplino maraton zamenjajo za tek čez ovire,« je
pred okroglo mizo opozorila Sanja Savič iz PwC Slovenija. Da bi podjetja uspešno prestala
krizo, morajo spremljati stanje in identificirati morebitne nevarnosti ter prilagoditi poslovanje.
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»Pomembno je zagotoviti ustrezno likvidnost, med drugim z ustreznim načrtovanjem prihodkov
in učinkovitim upravljanjem obratnega kapitala, in imeti pripravljen scenarij za primer velike
spremembe,« je ob tem poudaril Primož Rozman iz PwC Slovenija.

Od udeležencev okrogle mize je bilo slišati, da nekatera podjetja, ki delujejo na mednarodnih
trgih, gospodarskega ohlajanja v tem trenutku še ne čutijo. Vsi njihovi vodilni so poudarili
nujnost vlaganja v raziskave in razvoj ter v zaposlene ter potrdili, da imajo za prihodnost
pripravljenih več scenarijev, tudi za primer krize. Marko Lukič, direktor družbe Lumar IG, ki
med drugim izdeluje montažne pasivne hiše, je povedal, da imajo naročil za leto in pol naprej
ter da so se morali nekaterim trgom zaradi polnih zmogljivosti na drugih trgih odpovedati. »Res
pa delujemo v gradbeništvu, kjer so cikli daljši. Zadnji pademo v krizo in tudi zadnji iz nje
izidemo,« je dejal. Pomočnik direktorja družbe Elaphe, ki razvija električni pogon v kolesu
vozila, Stanko Ciglarič je povedal, da na Kitajskem, ki je njihov glavni trg, za zdaj ne
zaznavajo negotovosti v poslovanju. Prej nasprotno, pri čemer je prepričan, da na porast
povpraševanja močno vplivata kampanja za čistejše okolje in spodbujanje električnih vozil.
Opažajo pa, da so trenutno na trgu bolj previdni investitorji.

Ko malo ali srednje veliko podjetje zraste do te mere, da za nadaljnji razvoj in poslovanje
potrebuje novo finančno injekcijo, se lahko odpravi v banko po kredit ali poišče investitorja,
strateškega partnerja ali sklad lastniškega kapitala. Andrej Lasič, pomočnik uprave za
korporativno in investicijsko bančništvo in direktor poslovanja s ključnimi komitenti pri Novi
Ljubljanski banki, je povedal, da so razmere na trgu trenutno zelo ugodne za podjetja za
pridobitev bančnih posojil. A kot so ugotavljali sogovorniki, se banke ne morejo tako hitro
odzivati na potrebo po rasti in razvoju podjetij. vl
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Simon Zajc gladko čez prvo oviro
V sredo bo parlament odločal, ali bo Simon Zajc postal šestnajsti okoljski
minister v samostojni državi. Člani matičnega parlamentarnega odbora so
njegovo kandidaturo včeraj podprli.

PREVIOUS

Simon Zajc je na današnjem zaslišanju pred matičnim parlamenta
jih na ministrstvu oblikovali še pod Lebnovim vodstvom. (Foto: STA

NEXT

OKOLJE

Marjeta Kralj
25. marec 2019

 25. marec 2019 21:45

Trumpov drugi začetek
56 min

Boj za Evropo je boj za nas
57 min

Kako je Janša demontiral
“svojo” osamosvojitev

57 min

Startup, ki motoriste rešuje
strahu pred krajo motocikla

58 min

Rožnodolci zaustavili
gradnjo luksuznih
stanovanj

58 min

Gorenje: 127-milijonska
izguba

58 min

Kar je ljudem všečno, ni
vedno dobro, zlasti pa ne
pametno

58 min

Vse objave

NAJNOVEJŠE

Odbor državnega zbora za infrastrukturo, okolje
in prostor je z desetimi glasovi za in petimi proti
podprl kandidaturo državnega sekretarja na
ministrstvu za okolje in prostor Simona Zajca za
novega okoljskega ministra. Če ga tudi v sredo
podpre večina prisotnih poslancev, bo Zajc
nasledil Jureta Lebna in postal šestnajsti okoljski
minister v naši državi.

Kot je obljubil v današnji predstavitvi pred
matičnim parlamentarnim odborom, se bo držal
prioritet in časovnice, ki so jih na ministrstvu
oblikovali še pod Lebnovim vodstvom. Prva
zadeva, ki jo namerava Zajc poslati v parlament,
pa ne bo nujno potrebna nova odpadkarska
zakonodaja. »Prva stvar, s katero bomo prišli v
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parlament, je osvežitev gradbene zakonodaje,«
je napovedal ministrski kandidat in pojasnil, da
glede na evalvacijo na terenu leta 2017 sprejeti
gradbeni trojček potrebuje nekaj popravkov.
Zatem naj bi se lotili stanovanjske zakonodaje in
ob vseh že pred leti obljubljenih ukrepih uvedli
tudi državna jamstva za stanovanjske kredite
državljanov.

Na področju okolja želi Zajc najprej prenoviti
zakon o ohranjanju narave in med drugim urediti
invazivne vrste vožnje v naravi ter dodatne
odškodnine zaradi povzročanja škode po
zavarovanih vrstah. Ob spreminjanju zakona o
vodah kandidat SMC za okoljskega ministra
napoveduje ukinitev izjem za gradnjo objektov, ki
bi lahko vplivali na podtalnico, in zadolžitev
vodnega sklada za sofinanciranje vodovodov in
vodooskrbe v primerih, ko za to ni mogoče dobiti
evropskega denarja. Zajc je v svoji predstavitvi
napovedal še ukinitev plastičnih vrečk, odpiranje
sicer komaj dobri dve leti stare dimnikarske
zakonodaje pa tudi zakona o odpravi posledic
naravnih nesreč in še nekaj drugih ukrepov, ki jih
je sicer obljubljal že Leben.
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Zajc obljublja
nadaljevanje
Lebnovih smernic in
tudi tempa

Simon Zajc na petkovem štrajku za Muro TADEJA LEPOŠA

 ODPRI GALERIJO
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Andreja Kutin Lednik

25.03.2019, 11.02      

Predstavitev Simona Zajca je odbor DZ za
infrastrukturo, okolje in prostor z desetimi
glasovi za in petimi proti ocenil kot ustrezno.

Predstavitev Simona Zajca, kandidata za ministra za okolje in
prostor, se je končala z njegovo potrditvijo. Zajc obljublja
nadaljevanje Lebnovih smernic in tudi tempa: "V šestih
mesecih smo na MOP že intenzivno delali in pod vodstvom
Jureta Lebna prepoznali glavne prioritete." Te želi bodoči
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ALJOŠA REBOLJ

minister speljati do konca in tako preprečiti, da se zatečeno
stanje vleče v naslednje mandate, glavnina projektov naj bi
bila končana do konca leta 2020.

 
Prva naloga ministrstva bo osvežitev gradbene
zakonodaje. "Naredili smo revalvacijo zakonodaje, prihodnji
teden prihajamo do poslanskih skupin z novimi predlogi," 
pravi Zajc, prav tako bodo s predlogi seznanili tudi
občine, "zakon je sedaj boljši, bolj življenjski", še obljublja.

 Stanovanjska zakonodaja bo doživela
predvsem spremembe, ki bodo mladim
omogočili hitrejšo pot do stanovanj - z
DUTB bi prenesli zemljišča na stanovanjski
sklad, ta pa ne bi več gradil stanovanj za
prodajo, temveč le za najem. Uvedli naj bi
stroškovno najemnino namesto neprofitne,

razliko pa bi za ljudi v socialni stiski krila država. Bodoči
minister napoveduje tudi nadaljevanje urejanja odpadkovne
zakonodaje, enako kot Leben zagovarja le eno družbo za
ravnanje z odpadki. "Tega v zakon sicer ne moremo zapisati,
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lahko pa nastavimo zelo zahtevne pogoje,"pravi Zajc.
Septembra izginjajo plastične nosilne vrečke, do konca leta
tanke vrečke za sadje in zelenjavo, nadalje pa še drugi plastični
predmeti za enkratno uporabo.
Prenovo bosta doživela zakon o vodah in zakon o varovanju
narave.

Mura ostaja brez hidroelektrarn v tem mandatu, uredba za
ukinitev koncesije je še v medresorskem usklajevanju,
pripombe ima ministrstvo za infrastrukturo. Ko gre za sanacije
degradiranih območij, se Zajc zavzema za posebni sklad, ki bi
neodvisno od letnih državnih proračunov zagotavljal denar za
sanacijo. Zemljino v celjskih vrtcih bi lahko sanirali v dveh
letih, pravi Zajc.
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To napovedujeta
kandidata za
zdravstvenega in
okoljskega ministra

Aleš Šabeder ANDREJ PETELINŠEK

 ODPRI GALERIJO
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STA, VČ

25.03.2019, 11.20      

Kandidat premierja za ministra za zdravje Aleš Šabeder je
pred matičnim odborom državnega zbora, kjer se je predstavil,
danes poudaril, da je državljanom treba zagotoviti dostopno in
kakovostno javno zdravstvo. Napovedal je sistemsko krajšanje
čakalnih dob, zmanjševanje administrativnih obremenitev ter
posodobitev zakona o zdravstvenem varstvu in zdravstvenem
zavarovanju.

 
Povabilo k ministrski kandidaturi je sprejel z veliko
odgovornostjo, je povedal. "Odločitev ni bila lahka. Ne zato,
ker bi se bal prevzeti enega najtežjih resorjev v državi, temveč
zato, ker z ekipo v UKC še nismo zaključili dela," je pojasnil.
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Ob vodenju ljubljanskega kliničnega centra, na čelu katerega je
bil dobro leto, je spoznal kompleksnost slovenskega
zdravstvenega sistema in uvidelpotrebne ukrepe. "Zdravje je
vrednota vseh, zdravstvo pa mora biti prioriteta vseh," je
poudaril in dodal, da zdravstvo ne sme biti ne levo ne
desno. "Ne sme biti interesno, mora biti strokovno,
transparentno in razvojno naravnano."  Svojo vlogo ministra
za zdravje bo razumel kot strokovno in ne kot politično.

Napovedal je, da bodo zagrizli v trdo uveljavljene prakse, ki
jih je treba prekiniti. Za spremembe pa bo, kot je poudaril,
nujno sodelovanje. Na strani ministrstva in vlade je, da
pripravita normativne podlage in sistemske spremembe, a brez
podpore DZ jih ne morejo sprejeti. Prebivalcem je treba
zagotoviti dostopno in kakovostno javno zdravstvo, je
poudaril. Zavzemal se bo za zadovoljstvo bolnikov in
zdravstvenega osebja, kakovost in varnost v zdravstvu ter
zagotavljanje finančne stabilnosti zdravstvenega sistema.

Zadovoljen bolnik potrebuje čim krajše čakalne dobe, ki se jih
je po njegovi oceni treba lotiti nemudoma. Nujno je pristopiti k
čiščenju čakalnih seznamov, ponovno zbrati podatke na

Vecer.com 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: 234.742

11:20

https://www.vecer.com/to-napovedujeta-kandidata-za... 3 / 10

Vecer.com 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: 234.742 Kazalo

11:20

https://www.vecer.com/to-napovedujeta-kandidata-za...

65

https://www.vecer.com/to-napovedujeta-kandidata-za-zdravstvenega-in-okoljskega-ministra-6681591


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

nacionalni ravni in na podlagi tega pripraviti ukrepe, kot so
načrtovanje dodatnih programov in proaktivno usmerjanje v
področja, kjer narašča število bolnikov. Prav tako je po
Šabedrovih besedah treba izvesti strokovni in poslovni nadzor
sistema naročanja.

Spregovoril je tudi o težavah v primarnem zdravstvu. Kot je
dejal, je družinskih zdravnikov, "kakorkoli prelagamo
številke", v Sloveniji premalo, zato primarno zdravstvo
potrebuje strukturne spremembe. Po njegovih besedah je treba
narediti analizo in najti razloge za pomanjkanje kadrov,
pripraviti načrt izobraževanja, razpisovati specializacije glede
na potrebe, dogovoriti standarde in normative, učinkovito
povezati specialiste na vseh treh ravneh ter zadržati šolan
kader v Sloveniji. "S tem, ko imamo premalo družinskih
zdravnikov, nam manjka 'gate keeperjev', zato je tudi priliv na
sekundarno in terciarno raven vsako leto večji,"je še opozoril
Šabeder. Po njegovih besedah bo zato treba določiti ustrezne
uteži glavarinskih količnikov, zgornje meje obremenitev pa
zniževati za pet odstotnih točk do ciljnega normativa, ki je bil
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dogovorjen z zdravniškim sindikatom. Kot je dodal, bo treba
tudi zmanjšati število aneksov in sprememb splošnega
dogovora.

Kot enega ključnih ciljev je izpostavil tudi zmanjšanje
administrativnih obremenitev v zdravstvu, saj zdravstveni
kader, ki je že tako preobremenjen, izgublja čas z
administrativnim delom. Zato je treba uvesti ustrezno
informacijsko podporo, je poudaril kandidat za ministra.

Aleš Šabeder: Zdravje je vrednota vseh,
zdravstvo pa mora biti prioriteta vseh

Obstoječi informacijski sistem po njegovem mnenju ne daje
dovolj kakovostnih podatkov za odločanje, sistem e-zdravja pa
po njegovem mnenju ponuja dobro infrastrukturo, ki pa jo
premalo izkoriščajo. Kot je poudaril, je nujna standardizacija
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poslovnih rešitev in programske opreme. Opozoril je še, da
Slovenija nima strategije e-zdravja ter da bi bolniki morali
imeti dostop do svojih podatkov in cen zdravstvenih storitev.

Med cilji je Šabeder navedel tudi posodobitev zakona o
zdravstvenem varstvu in zdravstvenem zavarovanju, kjer je
treba zagotoviti dostopnost pravic in uravnotežiti financiranje
zdravstva. Če bo postal minister, namerava spremeniti tudi
zakon o upravljanju zdravstvenih zavodov, ki bi morali biti
vodeni bolj fleksibilno, kot so danes.

Kandidat za ministra namerava "narediti red" tudi na področju
nabave medicinske opreme. Treba je namreč urediti sistem
javnih naročil, ki ni dovolj fleksibilen in ne omogoča
učinkovite cenovne politike. Naloga naročnika bi morala biti
razkritje nabavnih poti in s tem izključevanje posrednikov, je
dodal. Prav tako je po njegovem mnenju treba vzpostaviti
nacionalne standarde in normative za medicinsko tehnični
material.
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Če bomo ukinili dopolnilno zdravstveno zavarovanje, bo treba
zagotoviti stabilni in dolgoročni vir financiranja, je poudaril
Šabeder in med možnimi predlogi navedel dvig prispevne
stopnje po načelu solidarnosti, davek na zdravstvo ter davek na
alkohol, tobak in sladke pijače.

Med ključnimi nalogami, ki so pred Zavodom za zdravstveno
zavarovanje Slovenije, pa je Šabeder izpostavil izračun
dejanskih storitev zdravstvenih storitev.

Kandidat za ministra za okolje in prostor Simon Zajc je v
državnozborskem odboru napovedal dokončanje zastavljenih
aktivnosti iz časa predhodnika Jureta Lebna, med ključnimi
koraki bodo osvežitev gradbene in stanovanjske zakonodaje,
prenova zakona o vodah ter ureditev področja odpadkov.

"V zadnjih šestih mesecih smo intenzivno delali, prepoznali
probleme, zastavili prioritete, predvideno časovnico in
aktivnosti. Če mi boste to omogočili, bomo z delom
nadaljevali takoj," je dejal dosedanji državni sekretar. Cilj je
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osrednje spremembe izpeljati do konca leta 2020. Ko bo
Slovenija v letu 2021 predsedovala EU, bodo namreč domače
naloge v ozadju, je spomnil.

Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k
njim že prihodnji teden, če mu podelijo mandat, prišel s
predlogom osvežitve gradbene zakonodaje. Posvetovanje bo
potekalo tako z vsemi poslanskimi skupinami kot tudi
občinami, je obljubil.

Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi
vse težje pridejo do stanovanja, kredita, celo najema, je
opozoril. Spremenil se bo zakon o ohranjanju narave, še v prvi
polovici leta bo v javno obravnavo prišel zakon o vodah. Do
konca leta je treba sprejeti novo zakonodajo na področju
odpadkov. Zajc je napovedal znižanje meje za plačevanje
embalažnine s 15 ton na nič, podjetja bodo morala poročati
štirikrat letno in ne enkrat kot doslej.

Zajc namerava zaostriti tudi pogoje za družbe za ravnanje z
odpadno embalažo. V zakon sicer ni mogoče zapisati, da lahko
to nalogo opravlja le ena družba. Bodo pa po besedah Zajca
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zapisali take pogoje, da bodo odpravljene vse anomalije in da
bo končna posledica ena taka družba, ki bo bolj učinkovita.

Kandidat za ministra napoveduje tudi nadaljevanje boja proti
plastiki, prenovo dimnikarske zakonodaje ter spremembo
zakona o odpravi posledic naravnih nesreč. Nadaljuje se delo v
smeri spremembe zakonodaje, ki bo v prakso prenesla novo
ustavno pravico do pitne vode.

Pomembna naloga bo tudi priprava dolgoročne podnebne
strategije, kjer je Zajc za ambicioznost. "Cilj države mora biti,
da do sredine stoletja postanemo ogljično nevtralna
država," je izpostavil. To za sabo potegne celo vrsto vprašanj,
na katere moramo najti odgovore - kaj bomo s prometom, kako
bomo prilagodili kmetijstvo, od kje bomo dobivali električno
energijo, potrebovali bomo zeleno davčno reformo, nujno bo
zagotoviti, da bo prehod na nizkoogljično družbo socialno
pravičen.

Zajc namerava izpeljati tudi že pod Lebnom zastavljene
spremembe zakona o varstvu okolja. V njem nameravajo
urediti področje stečajev in sanacije degradiranih območij.
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Med drugim je izpostavil založitev sredstev podjetij, ki se
ukvarjajo z rizično dejavnostjo, ter poseben sklad za sanacijo
degradiranih območij.

Sicer pa kandidat napoveduje tudi končno ureditev vprašanja
Jernejevega kanala, sanacijo območja Ekosistemov s sredstvi
države, izvedbo že zastavljene sanacije igrišč celjskih vrtcev,
sanacij Mežiške doline. Obljubil je uresničitev koalicijske
zaveze, da hidroelektrarn na Muri ne bo, ter nadaljevanje
sodelovanja z nevladnimi organizacijami.

Šabeder bo, če bo potrjen, v vladi zamenjal Sama Fakina, Zajc
Jureta Lebna, oba ministra sta prejšnji mesec odstopila. 
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Gospodarska klima marca na mesečni ravni
nespremenjena, na letni upadla za 3,2 odstotne točke 

3 ure

Vrednost kazalnika gospodarske klime je bila marca pri 9,1 odstotne točke,
kar je enako kot februarja in za 3,2 odstotne točke nižja kot marca lani, je
objavil statistični urad.

Preberite tudi:

Gospodarsko razpoloženje v EU februarja slabše
Kazalnik IFO kaže, da so nemški direktorji bolje
razpoloženi ... čeprav se aktivnosti v predelovalnih
dejavnostih krčijo

Na mesečno vrednost so negativno vplivali kazalniki zaupanja v storitvenih
dejavnostih (za 0,6 odstotne točke), med potrošniki (za 0,2 odstotne točke)
ter v gradbeništvu (za 0,1 odstotne točke). Vpliva kazalnikov zaupanja v
predelovalnih dejavnostih in v trgovini na drobno sta bila pozitivna (vsak
za 0,4 odstotne točke).

Poslabšanje kazalnika gospodarske klime na letni ravni pa je bilo v
glavnem posledica znižanja kazalnika zaupanja v predelovalnih
dejavnostih (za 2,7 odstotne točke), negativno so na omenjeni kazalnik
vplivali še kazalniki zaupanja med potrošniki (za eno odstotno točko), v
gradbeništvu (za 0,3 odstotne točke) in v storitvenih dejavnostih (za 0,1
odstotne točke). Vpliv kazalnika zaupanja v trgovini na drobno je bil
pozitiven (za eno odstotno točko).
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(Intervju) Gradbeništvo pri digitalizaciji zaostaja za
drugimi panogami
Čas branja: 3 min

  

25.03.2019  20:05

Z Branislavom Vujovićem iz New Frontier Group smo se pogovarjali o
digitalizaciji gradbeništva in prednostih, ki jih ta prinaša v poslovne
procese

VASILIJ KRIVEC

Branislav Vujović je ustanovitelj in predsednik podjetja New Frontier Group ter odgovoren za
poslovanje celotne skupine. Že dolgo časa se osredotoča na izzive digitalne revolucije in na
vpliv, ki ga ima ta na podjetja, zlasti na digitalne poslovne modele in inovacije. Gradbena
panoga je po njegovem specifična, saj se zelo počasi digitalizira, zato tudi dodana vrednost že
okoli pol stoletja stagnira.
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Več iz teme:  

    

Obstajajo ocene, da 85 odstotkov gradbenih projektov ni izvedenih v
načrtovanih časovnih rokih, enak delež preseže proračun oziroma
načrtovana sredstva. Kakšne so vaše ugotovitve?

Veliki gradbeni projekti v povprečju za petino presežejo predvidene roke, v katerih bi
morali biti končani. Na drugi strani po analizah stanejo do 80 odstotkov več, kot so
načrtovali pred samo gradnjo. To so podatki McKinseyjeve analize, ki jih delajo na
podlagi podatkovne baze Global Projects Database. Poudariti pa je treba, da je
gradbena industrija ena največjih na svetu, saj po različnih mednarodnih analizah
dejansko prispeva od štiri do deset odstotkov celotnega bruto domačega proizvoda,
pri čemer celotna vrednost gradbenih del presega deset trilijonov evrov. Še večji delež
kot pri bruto domačem proizvodu prispeva število podjetij in zaposlenih v teh
podjetjih.

Ali to pomeni, da je produktivnost nizka?

Predstavljeni deleži in prihodki so zelo pomembni. Odgovor na vaše vprašanje je
pritrdilen. Produktivnost gradbene industrije v zadnjih 50 letih stagnira.

Zakaj torej prihaja do prekoračitve časa in proračunov?

Na prvem mestu bi poudaril, da so veliki gradbeni projekti zelo kompleksni. Pri
načrtovanju, pripravi in sami gradnji sodeluje izjemno veliko udeležencev in njihovih
podizvajalcev. Vendar analize kažejo veliko drugih realnih in žgočih pomanjkljivosti v
gradbeni panogi. Ena izmed njih je zelo počasno vključevanje inovativnih tehnologij
in postopkov ter novih digitalnih tehnologij.

intervju > gradbeništvo > digitalizacija > Evropska unija >

Branislav Vujović >
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Ste lahko bolj konkretni?

Na primer, projektiranje gradbenih investicij se še vedno izvaja klasično, na papirju,
pri čemer pisarniška opravila niso usklajena z operativnim delom na gradbiščih.
Gradbena podjetja nimajo digitaliziranih dobavnih verig. Še bi lahko našteval.
Podjetja v gradbeništvu v svoje procese digitalizacijo uvajajo zelo počasi in ne
razmišljajo, ali govorijo o digitalni preobrazbi.

V Sloveniji in tudi drugje v Evropski uniji velja, da je okoli 60 odstotkov
projektov javnih. Kaj s tem izgublja širša družba oziroma država in
lokalne skupnosti?

Seveda s takšnim pristopom in rezultati izgubljamo vsi in s temi izgubami se sooča vsa
družba. Zato se vprašanje, kako rešiti te stvari, postavlja kar samo. Pozdravljam
procese digitalizacije države, pri čemer opažam, da je Slovenija na tem področju
naredila precej. Upam in pričakujem, da se bodo prenesli tudi na gradbeno in z njo
povezane panoge. S prenosom mislim na to, da bo država digitalizirala celoten sistem
javnih naročil in zahtevala, da se bodo vsi, ki se na razpise prijavljajo, prilagodili
njenim digitaliziranim postopkom. S tem bi zelo pospešili uvajanje digitalnih
tehnologij v gradbena podjetja, ki bi te tehnologije uporabljala tudi v zasebnih
projektih. To bo precej izboljšalo procese javnega naročanja in vodenja celotnih
projektov v gradbeni industriji. Novi digitalni pristopi bodo izboljšali upravljanje,
nadzor in povečali delež projektov, ki bodo izvedeni pravočasno in v predvidenih
finančnih okvirih.

Kako je z digitalizacijo oziroma informatizacijo mogoče zmanjšati te
pomanjkljivosti v gradbenih procesih?

Najprej je treba digitalizirati resnično vse faze projektiranja in gradnje. To ni tako
preprosto, vendar lahko s tem močno izboljšamo produktivnost in nadzor nad
projektom. 5D BIM (Building Information Modeling – informacijsko modeliranje
objektov, op. a.) je zelo obetavna platforma za dosego tega. Obenem je treba nujno
uvesti digitalno sodelovanje in komunikacijo med vsemi udeleženci v gradbenem
projektu. Naslednji korak se navezuje na zagotavljanje višje stopnje varnosti,
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varovanja okolja, trajnosti, energetske varčnosti in vsa druga področja, ki temeljijo na
digitalnih tehnologijah. Te nove pristope pa morajo spremljati nove strategije in
poslovni modeli, ki jih je treba prilagoditi digitalnim rešitvam. Danes smo še daleč od
teh napovedi, vendar je v Evropi kar nekaj primerov, po katerih bi se lahko zgledovali.

Kako se morajo novim tehnologijam in informacijskim rešitvam
prilagajati poslovni procesi pri teh projektih?

Podatki so v digitalni ekonomiji postali eden najpomembnejših virov. Poslovni procesi
in odločitve so vse bolj odvisni od zbranih podatkov in njihove pametne obdelave.
Zelo pogosto se vse skupaj dogaja v realnem času. Veliko delovnih procesov se
avtomatizira in izboljšuje prav na podlagi zbranih podatkov. To se zelo pogosto dogaja
predvsem v drugih industrijskih panogah.

Kako se s tem spreminja sestava vodenja in delovanja gradbenih podjetij?

Vsi ti zbrani podatki in njihova obdelava se usmerjajo na naročnike oziroma kupce.
Zato se morajo gospodarske družbe in njihova vodstva prilagoditi novim tržnim
pravilom. Zato so potrebni nova znanja in izkušnje. V realnosti se bodo današnja
znanja in izkušnje razširili in vpeljali v digitalno ekonomijo. Tisti zaposleni ali
vodstveni delavci, ki se bodo upirali novim načinom poslovanja, bodo imeli v
prihodnje veliko težav. Najboljši voditelji bodo tisti, ki vodijo posle že danes in
razumejo, kaj se dogaja, ter bodo sprejeli spremembe.

Kje so slovenska podjetja v primerjavi s podjetji na razvitih trgih?

Lahko povem, da slovenska administracija in podjetja zelo hitro uvajajo nove
digitalne procese. Vendar se jih še kar nekaj otepa sprememb, tako da ne morejo
izkoristiti prednosti, ki jih v posel prinašajo digitalne tehnologije. O tem se bomo
pogovarjali na konferenci v Portorožu.

Finance.si 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: 147.703

20:05

https://gradbenistvo.finance.si/8946233/%28Intervj... 4 / 4

Finance.si 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: 147.703 Kazalo

20:05

https://gradbenistvo.finance.si/8946233/%28Intervj...

78

https://gradbenistvo.finance.si/8946233/%28Intervju%29-Gradbenistvo-pri-digitalizaciji-zaostaja-za-drugimi-panogami


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Vlada prestavila obravnavo akcijskega načrta za
digitalizacijo gradbeništva
Čas branja: 2 min

  

25.03.2019  21:10

Načrt naj še ne bi bil usklajen, čeprav na združenju siBIM, kjer so ga
pripravili, pravijo, da so se ministrstva uskladila

VASILIJ KRIVEC

Združenje siBIM je ob formiranju vlade premierju Marjanu Šarcu zastavilo več vprašanj v zvezi
z digitalizacijo slovenskega gradbeništva. Iz njegovih odgovorov so sicer razbrali podporo,
vendar drugačno stališče, kot je veljalo v času prejšnje vlade. V tem združenju, ki je pripravilo
akcijski načrt, usklajuje pa ga ministrstvo za gospodarski razvoj in tehnologijo, upajo, da bo
vlada načrt v prihodnjih nekaj mesecih tudi sprejela.
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Več iz teme:  

   

Vlada bi morala 25. februarja obravnavati akcijski načrt za uvedbo digitalizacije na
področju grajenega okolja v Sloveniji, vendar so to obravnavo prestavili. Po naših
informacijah je bil ta načrt usklajen že lani, pred nastopom nove vlade. Pripravilo ga
je združenje SiBIM s svojimi strokovnimi sodelavci, za pripravo ustreznega
dokumenta pa je bilo odgovorno ministrstvo za gospodarski razvoj in tehnologijo. Od
tam so nam sporočili, da so opravili več medresorskih usklajevanj, vendar gradivo še
ni bilo popolnoma usklajeno z dvema ministrstvoma, zato je bila predvidena
obravnava na vladi prestav ljena. Odgovorili so nam še, da si prizadevajo za
čimprejšnjo medresorsko uskladitev gradiva in takoj, ko bo to dokončno usklajeno, bo
posredovano v sprejetje na vlado. Kdaj bi se to lahko zgodilo, niso sporočili.

Pripravljavci presenečeni, saj naj bi bil načrt usklajen

Kot nam je povedal podpredsednik združenja siBIM dr. Andrej Tibaut, je bil po
njegovem vedenju akcijski načrt medresorsko usklajen. »Sicer je materija zelo
obsežna in zahteva veliko usklajevanj. K predlogu akcijskega načrta, ki ga je pripravilo
naše združenje, je bilo precej komentarjev. Kot mi je znano, je nato ministrstvo za
gospodarski razvoj in tehnologijo pripravilo čistopis, ki je bil usklajen ter poslan v
vladno obravnavo. Imam informacije, da je bil nato iz vladne obravnave umaknjen.«

So pa po Tibautovih besedah v združenju ob oblikovanju nove vlade predsedniku
vlade Marjanu Šarcu poslali vprašanja, ki se navezujejo na omenjeni akcijski načrt.
Iz odgovorov so razbrali načelno podporo, a hkrati drugačno razmišljanje o
digitalizaciji grajenega okolja v Sloveniji.

»Če gre za smiselne dopolnitve in bo vlada obravnavala in sprejela omenjeni načrt v
prihodnjih mesecih, ne vidimo težav pri njegovi realizaciji,« je dejal sogovornik. V tem
primeru bi bilo po njegovih besedah do leta 2023 področje grajenega okolja v Sloveniji

gradbeništvo > digitalizacija > Andrej Tibaut > Marjan Šarec >
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na zavidljivi in vodilni ravni digitalizacije v regiji. »Skrbi pa nas, če ne bo tako in se bo
vpeljava BIM v javna naročila za gradbene projekte odložila za nedoločen čas.«

Javna naročila v BIM do leta 2023

Akcijski načrt za uvedbo digitalizacije na področju grajenega okolja v Sloveniji
predvideva, da bodo morala do leta 2023 vsa javna naročila za gradbene projekte
vsebovati zahtevo, da so ti projektirani v BIM. Do leta 2021 naj bi sprejeli zakonodajo,
ves ta čas pa bodo izvajali pilotne projekte, prek katerih bodo proučevali spremembe,
ki jih ta pristop prinaša v prakso z vsemi pozitivnimi in negativnimi posledicami.
Izvesti bo treba tudi standardizacije in ustrezna certificiranja strokovnjakov.

Vodilna projektantska in gradbena podjetja poudarjajo, da je pripravljen akcijski
načrt velik dosežek. Dokument se bo sicer spreminjal, dopolnjeval in nadgrajeval, saj
mora slediti razvoju tehnologij, evropskim direktivam, pričakovanjem, priporočilom
in zahtevam. Najbolj je po mnenju vodilnih ljudi v slovenskem gradbeništvu in
projektivi pomembno, da bodo vlade zagotovile ustrezna sredstva.
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Predstavitev

Zajc dobil zeleno luč

Ljubljana - »Ohraniti bomo
morali tempo in način dela,

ki smo ga zastavili pod
vodstvom Jureta Lebna,« je

dejal kandidat za okoljske-

ga ministra Simon Zajc na

predstavitvi, ki sojo člani
parlamentarnega odbora za
infrastrukturo, okolje in pro-

stor z desetimi glasovi za

in petimi proti ocenili kot
primerno. Med nalogami je

naštel tudi osvežitev grad-
bene zakonodaje, pripravo
stanovanjske zakonodaje,

s katero bodo neprofitno

najemnino spremenili v stro-

škovno in uvedli stanovanjski
dodatek. Problematika kredi-

tov za mlade se bo reševala s

poroštvom države. Zahtevna
naloga bo priprava dolgo-

ročne podnebne strategije.

B. H.
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25. 3. 2019, 14:36  20

Politika (http://nova24tv.si/rubrika/slovenija/politika/)

Simon Zajc ni bil dober za poslanca, sedaj postaja minister za okolje in prostor

Simon Zajc (Foto: STA)

Člani in članice odbora za infrastrukturo, okolje in prostor so na današnji nujni seji zaslišali kandidata za novega ministra za okolje in prostor Simona Zajca, ki po polletnem opravljanju

funkcije državnega sekretarja zaradi odhoda Jureta Lebna prevzema vodenje ministrstva. Zgodba z Lebnom in maketo drugega tira je javnosti dobro poznana in je na tem mestu ne bomo

ponavljali, zadnje informacije v zvezi z nekdanjim ministrom, ki je po odhodu z ministrstva zapustil še Stranko modernega centra in družinskega prijatelja Mira Cerarja, pa napovedujejo, da bi

Leben že kaj kmalu lahko vstopil v Listo Marjana Šarca, saj mu je predsednik vlade ob sprejetju njegovega odstopa prijazno sporočal, da mu pušča “odprta vrata.

Simon Zajc je na lanskih državnozborskih volitvah kandidiral na listi SMC v volilnem okraju Ljubljana Šiška III in ni bil izvoljen za poslanca. Predsednik vlade tako nadaljuje s sestavljanjem vladne

ekipe z ljudmi, ki jih volivci niso želeli za poslance, so pa očitno dovolj dobri za ministre. Simon Zajc je prejel 1234 glasov ali 12, 57 odstotkov, medtem ko je kandidatka SDS Mojca Škrinjar,

zmagovalka v omenjenem volilnem okraju, prejela 2025 glasov ali 20,63 odstotkov.

Oglejte si še: Je to primeren kandidat za novega ministra za okolje? Lebna bo nadomestil voditelj oddaj in svetovalec za spolnost!? (http://nova24tv.si/slovenija/je-to-primeren-kandidat-za-

novega-ministra-za-okolje-lebna-bo-nadomestil-voditelj-oddaj-in-svetovalec-za-spolnost/)

Kandidat za ministra  je na t. i. hearingu potrdil, da bo nadaljeval vizijo predhodnika na področju okolja in prostora. “Ohraniti moramo tempo in način dela, zavedam se, da imamo časa do leta

2020, potem se začne predsedovanje Svetu EU,” je dejal. Napovedal je spremembe gradbene zakonodaje, ki je bila sprejeta v prejšnjem mandatu. Takrat je bil Zajc poslanec in je glasoval za vse

tri zakone, ki so prinesli več slabih rešitev, predvsem na področju gradnje hiš. Zajc je priznal, da je zakonodajo potrebno optimizirati – jasna omejitev ničnosti gradbenih poslov in upoštevanje

odločbe Ustavnega sodišča glede pravice do doma, prijava začetka del naj se poda na gradbeno inšpekcijo in ne več na upravno enoto oziroma na ministrstvo za okolje, kmetje za širjenje kmetij

v določenih primerih ne bodo več čakati na občinski prostorski načrt.

Politika ravnanja z odpadki je napačna 

Poslanec SDS Zvonko Černač je v svoji razpravi opozoril, da so največje težave, ki jih je prinesla nova gradbena zakonodaja, drugje. “Potrebno je začeti reševati problem enormno dolgih

postopkov pri pridobivanju gradbenih dovoljenj. Zakaj ni interesa, da se to spremeni?” je zanimalo Černača. Konkreten nesmisel v gradbeni zakonodaji je navedel tudi poslanec SDS Bojan

 Facebook (http://www.facebook.com/sharer.php?u=http%3A%2F%2Fnova24tv.si%2Fslovenija%2Fpolitika%2Fsimon-zajc-ni-bil-dober-za-poslanca-sedaj-postaja-minister-za-okolje-in-prostor%2F)

 Twitter (https://twitter.com/intent/tweet?text=Simon+Zajc+ni+bil+dober+za+poslanca%2C+sedaj+postaja+minister+za+okolje+in+prostor&url=http%3A%2F%2Fnova24tv.si%2Fslovenija%2Fpolitika%2Fsimon-zajc-ni-bil-dober-za-poslanca-seda
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Podkrajšek: “Družina več let gradi hišo in je ne dokonča s fasado, zaradi česar pa ne more dobiti hišne številke. Zajc je v svoji predstavitvi priznal, da “nismo vsi v enakem položaju glede dostopa

do čiste pitne vode.” Na to v SDS opozarjajo že vse od spremembe ustave, ki sama po sebi še ničesar ne prinese. V praksi tako še vedno veliko državljanov, predvsem na podeželju, nima dostopa

do čiste pitne vode, nima dostopa niti do vodovoda.

Foto: STA

“Velik zalogaj bo tudi zakonodaja, ki ureja odpadke,” je priznal kandidat za ministra. Spomnimo. Nekdanji minister Leben je v državni zakon prinesel interventni zakon, s katerim naj bi rešili

kopičenje odvečne odpadne embalaže, po katerem pa je stroške za sanacijo škode prevzela država. “To je napačna politika, tako kot je bila tista, ko je sanacijo zaradi požara v Kemisu pokrila

država namesto povzročitelj,” je opozoril Černač. Zajc je zagotovil, da je bila to politika interventnega zakona, ki pa se v prihodnje ne bo nadaljevala, saj bodo morala rizična podjetja o

embalažnini poročati štirikrat na leto ne le enkrat na leto. Prepoved uporabe plastičnih vrečk je poslanec SDS označil za piarovsko potezo: “Plastična vrečka je relativno majhen del celotnega

problema, ker v trgovinah skorajda ni police, kjer ne bi bilo plastične embalaže.“

Makete ne bo več 

Poslanca SDS Borisa Doblekarja je zanimalo stališče kandidata za ministra glede sežigalnic, saj so se slednje na Dunaju izkazale za dobro rešitev. Sežig odpadkov je po besedah Zajca zadnji v

vrsti, kar se tiče vseh možnih ravnanj z odpadki, ni pa bolj jasno de�niral, katero ravnanje je najboljše. “Makete pa ne bom dal delati, recimo, da smo se kaj naučili,” je na presenečenje vseh z

nasmehom na obrazu dodal. Poslanec Černač je ob pripomnil, da se strinja z mnenjem Zajca, da mora Slovenija sama obdelovati nevarne odpadke, vendar praksa kaže povsem nekaj drugega.

Opozoril je, da lesene tramove, ki jih sedaj menjamo na nekaterih železniških tirih, odvažamo v sežig v tujino, čeprav bi to lahko naredili doma, poleg tega pa pri tem niti ne gre za nevarne

odpadke. Poslanec Doblekar je v svoji razpravi opozoril tudi na potrebo po izboljšanju javnega prevoza, s čimer bi zmanjšali onesnaževanje, ter na del v koalicijski pogodbi, ki predvideva dodatna

�nančna sredstva v višini 200 milijonov evrov za gradnjo novih stanovanj. Zajc mu je odgovoril, da je to zaveza celotne vlade in da bo denar pač potrebno zagotoviti.

Poslanec SDS Franci Kepa je opozoril na neizkoriščen potencial, ki ga prinašajo vetrne elektrarne, žal pa jih imamo toliko, da jih lahko preštejemo na prste ene roke. Kandidat za ministra mu je

odgovoril, da bo potrebno skupaj najti odgovore, kako bomo v prihodnje zagotavljali električno energijo, konkretnejših odgovorov pa ni dal. Poslanca SDS Franca Rosca pa je med drugim

zanimalo, kdo bo zagotovil �nančna sredstva za degradirano območje v Šoštanju, kjer se nahaja termoelektrarna, in ali bo to Holding slovenskih elektrarn.

Vse pet poslancev SDS, članov matičnega odbora je ob koncu glasovalo proti sklepu, da je Simon Zajc primeren za ministra za okolje in prostor.

Demokracija

Oznake Ministrstvo za okolje in prostor (http://nova24tv.si/oznaka/ministrstvo-za-okolje-in-prostor/) Mojca Škrinjar (http://nova24tv.si/oznaka/mojca-skrinjar/) Simon Zajc (http://nova24tv.si/oznaka/simon-zajc/)

 Facebook (http://www.facebook.com/sharer.php?u=http%3A%2F%2Fnova24tv.si%2Fslovenija%2Fpolitika%2Fsimon-zajc-ni-bil-dober-za-poslanca-sedaj-postaja-minister-za-okolje-in-prostor%2F)

 Twitter (https://twitter.com/intent/tweet?text=Simon+Zajc+ni+bil+dober+za+poslanca%2C+sedaj+postaja+minister+za+okolje+in+prostor&url=http%3A%2F%2Fnova24tv.si%2Fslovenija%2Fpolitika%2Fsimon-zajc-ni-bil-dober-za-poslanca-se

SORODNI PRISPEVKI OSTALI PRISPEVKI AVTORJA

Nova24tv.si 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: 130.871

14:37

http://nova24tv.si/slovenija/politika/simon-zajc-n... 2 / 2

Nova24tv.si 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: 130.871 Kazalo

14:37

http://nova24tv.si/slovenija/politika/simon-zajc-n...

84

http://nova24tv.si/slovenija/politika/simon-zajc-ni-bil-dober-za-poslanca-sedaj-postaja-minister-za-okolje-in-prostor/


NIC HUDEGA Sl
TAM PA JE SLED
SMRTNE NEZGODE Zadnje mesece je r

ČRNA KRONIKA Policija je v zadnjih treh mesecih

žal morala poročati o več izgubah življenj v gozdovih.
Stroka opozarja, daje bolje najeti strokovno pomoč
kot za gozdarska dela poprijeti sam, saj so te

aktivnosti lahko zelo nevarne.

Tudi Zavod za goz-

dove Slovenije

(ZGS) opaža, da se

varnost pri delu v
gozdu slabša. »V letu 2018 se
je ta v primerjavi s prejšnjimi

leti bistveno poslabšala,« so

povedali na zavodu.

Verjetno je delni vzrok za to

tudi izrazito povečan obseg se-
čenj zaradi sanacije polomljenih

sestojev po vetrolomu decem-

bra 2017, ugotavlja diplomirani

inženir gozdarstva iz ZGS, Jurij
Beguš. Sogovornik pojasni, da je

ta namreč potekala v neugodnih

razmerah ter na zahtevnih tere-

nih in hkrati pod časovnim priti-
skom zaradi varstva gozdov pred
smrekovimi podlubniki.

»Vendar to vsekakor ne more
biti poglavitni razlog, saj smo pri
podrobnejši analizi nesreč s smr-
tnim izidom ugotovili, da se veči-

na od njih sploh ni zgodila v pre-

delih, prizadetih po vetrolomu,
in da sta skoraj vsem botrovali

neprevidnost in nestrokovnost

pri izvajanju gozdarskih opra-

vil, ne pa objektivni vzroki, kot je

zahteven teren ali stanje sestoja.
Poleg tega so veliko večino dela

pri odpravi posledic vetroloma

opravili poklicni izvajalci, in ne
zasebni lastniki,« razlaga.

NAJMLAJŠA ŽRTEV JE
NAJSTNIK

Nadalje spregovori še o stati-

stiki in pove, da je bilo največ lan-

skih poškodovancev v starostnih

skupinah od 50 do 59 let ter od 60

do 69 let, v vsaki po 16. »Vendar

pa je bilo v skupini od 60 do 69 let

kar osem smrtnih žrtev, v skupini

od 50 do 59 let pa dve. Najmlajši

od žrtev nesreč pri delu v gozdu

je bil star 17 let, umrl je pri upra-

vljanju traktorja. Najstarejši je bil

star kar 86 let, umrl pa je pri raz-

kladanju hlodovine s prikolice. Si-

cer je bil v letu 201 8 najmlajši evi-

dentirani poškodovanec star ko-

maj 15 let, najstarejši pa 90 let.

Tudi v tem primeru je šlo za delo

s traktorjem.

Beguš predstavi tudi podrob-
nejšo analizo, ki pokaže, da se je

po pričakovanjih največ nezgod

pripetilo pri sečnji - 58 odstot-

kov, sledi spravilo - 32 odstotkov

-, pri čemer prevladuje traktor-
sko spravilo in izdelava drv. »Pri

drugih opravilih nismo zabeležili

nobene nesreče. Pri smrtnih ne-
zgodah je prišlo praktično v ena-
ki meri do poškodb glave ali tru-

pa, medtem ko pri težjih in lažjih

Ugotavljamo vse pogostejše
število nesreč, povezanih z
nezadostno usposobljeno-
stjo oziroma nepoznavanjem
pravilnih tehnik dela v gozdu,
zlasti z neprevidnostjo, podce-
njevanjem nevarnosti in neod-

govornim ravnanjem.
Zavod za gozdove Slovenije
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■UTECI V GOZD,
IILA TRAGEDIJA
i

ned sečnjo umrlo že pet ljudi, pazite nase

nezgodah prevladujejo poškod-

be nog in trupa.«

NEVARNI ODŽAGANI DELI

Naš sogovornik izpostavi še

eno skrb zbujajočo informacijo,

in sicer da je samo 69 odstot-

kov ponesrečencev uporablja-

lo osnovno osebno varovalno

opremo, 29 pa ne. Ob tem pa

je tudi povedal, da osebna va-
rovalna oprema učinkovito šči-

ti le pri manj hudih nesrečah in

tudi pred urezom z motorno

žago, ne more pa delavca za-

ščititi pred poškodbami zara-

di udarcev drevesa ali dreve-

snih delov, pred padci na tere-

nu ali hujšimi poškodbami pri

delu s traktorjem. »Tudi sicer

je motorna žaga kot vzročno

sredstvo pri nastanku poškod-

be bolj proti dnu. Najpogostej-

še vzročno sredstvo je drevo

oziroma njegovi odžagani ali

odlomljeni deli, čemur sledijo

veje, deblo in hlod.«
V letu 201 8 je Zavod za goz

dove Slovenije evidentiral

77 nezgod pri delu v za-

sebnih gozdovih, kar

je 35 več kot v pred-
hodnem letu. Od

tega je kar 12 smr-
tnih, 50 hujših in 13

lažjih. »Pri lažjih ne-
zgodah je treba omeni-

ti, da je tukaj naša eviden-

ca najmanj zanesljiva, saj večina

lažjih delovnih nezgod pri delu v
zasebnem gozdu ni nikjer zabe-

leženih.« Če pogledamo letošnje

leto, pa se je v gozdu smrtno po-

nesrečilo že pet ljudi.

/

/

x
M /

NEPREVIDNOST IN

PODCENJEVANJE

Zavod za gozdove, ki že od

leta 1995 veliko dela na področju

izobraževanja in promoviranja

varnega ter učinkovitega dela v
gozdu, torej zaznava, da se

stanje na področju var-

nosti pri delu v goz-

du do zdaj ni popra-

vilo toliko, kot bi si

želeli ali pričakovali.

»Po nekaj letih, ki ka-

žejo na določeno izbolj-

šanje, se zadeve spet povr-

nejo v prejšnje stanje. Vseka-

kor ugotavljamo upad števila ne-

sreč, ki so v vzročni zvezi z upora-

bo orodja za delo v gozdu (z iz-

jemo mehaniziranega spravila),

kar je nedvomno posledica bolj-

še opremljenosti za delo. Po drugi

strani ugotavljamo vse pogostej-

še število nesreč, ki jih povezu-

jemo z nezadostno usposoblje-

nostjo oziroma nepoznavanjem

pravilnih tehnik dela v gozdu, zla-

sti z neprevidnostjo, podcenje-

vanjem nevarnosti in neodgo-

� M Analiza nesreč

KAJ JE TA

POKAZALA

Zavod za gozdove
ugotavlja povečevanje
deleža nesreč pri delu

s traktorjem oziroma

nesreč zaradi nestro-
kovne ali neprevidne
uporabe traktorja pri
delu v gozdu. �

vornim ravnanjem. Iz tega razlo-

ga menimo, da bi bilo treba pri
usposabljanjih in tečajih varnega

dela še več časa, energije in vsebi-

ne nameniti učenju pravilnih teh-

nik varnega dela v gozdu s pou-

darkom na traktorskem spravilu,

medtem ko je promocija nakupa

sodobne opreme bolj drugotne-

ga pomena, saj je doseženo sta-

nje v tem pogledu že zdaj precej

zadovoljivo,« so njihove ključne

misli ob robu našega pogovora.

(pk, foto: sta, Preamstime)

Beguš pravi, da močno presenečata

najnižja in najvišja starostna meja udeležencev

nesreč, ki pričata o tem, da se lastniki gozdov ne
zavedajo nevarnosti in zahtevnosti gozdarskih del.

.
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Nadaljevanje Lebnovih
smernic in tempaA

"V šestih mesecih smo na ministrstvu

za okolje in prostor že intenzivno

delali in pod vodstvom Jureta Lebna

prepoznali glavne prioritete," oblju-

blja nadaljevanje Lebnovih smernic

in tempa kandidat za ministra Simon

Zajc, sedaj sekretar na tem ministrstvu.

Začete projekte želi speljati do konca in

tako preprečiti, da se zatečeno stanje

vleče v naslednje mandate, glavnina

projektov naj bi bila končana do konca

leta 2020.

Prva naloga ministrstva bo osvežitev

gradbene zakonodaje. "Naredili smo

revalvacijo zakonodaje, prihodnji teden

prihajamo do poslanskih skupin z
novimi predlogi," pravi Zajc. Prav tako

bodo s predlogi seznanili tudi občine,
"zakon je sedaj boljši, bolj življenjski",
pravi. Sledi stanovanjska zakonoda-

ja, predvsem gre za spremembe, ki

bodo mladim omogočile lažjo pot do

stanovanj - z DUTB bi prenesli zemljišča

na stanovanjski sklad, ta pa ne bi več

gradil stanovanj za prodajo, temveč

le za najem. Uvedli naj bi stroškovno

najemnino namesto neprofitne, razliko

-tako imenovani stanovanjski dodatek

- pa bi za ljudi v socialni stiski krila

država. Bodoči minister napoveduje

tudi nadaljevanje urejanja odpadkovne

zakonodaje, enako kot Leben zagovarja

le eno družbo za ravnanje z odpadki,

ukinitev odpustkov pri embalažnini, ki

naj bi jo sedaj plačevali vsi, ki dajejo em-

balažo na trg. Nadaljeval bo pogovore o

sežigalnici.

Nadaljuje se tudi boj proti plasti-
ki. Septembra izginjajo z blagajn

plastične nosilne vrečke, do konca

leta tanke vrečke z oddelkov za sadje

in zelenjavo, nadalje pa še drugi pla-

stični predmeti za enkratno uporabo.

Tudi cilji podnebne politike so visoki.

Slovenija naj bi do sredine stoletja

postala ogljično nevtralna, kar bo

terjalo napore tudi drugih resorjev,

predvsem pa bolj jasno začrtano

energetsko politiko. Mura ostaja

brez hidroelektrarn vtem mandatu,

uredba za ukinitev koncesije je še v
medresorskem usklajevanju, pripom-

be ima ministrstvo za infrastrukturo,

je dejal Zajc.

Prenovo bosta doživela zakon o vodah

in zakon o varovanju okolja, (ank)

Simon Zajc, (S M C) - okolje in prostor

TEMELJNE ZAVEZE

■ Prenova gradbene zakonodaje

■ Priprava dolgoročne
podnebne strategije

■ Nadaljevanje urejanja
področja odpadkov

OCENA ZASLIŠANJA:

V velike čevlje po odhodu Jureta
Lebna stopa Simon Zajc, a ravno

zaradi tempa predhodnika ima

sedaj sicer izrisano, a precej težko

nalogo - končati začeto, k čemur
ga je zavezal tudi premier. Čeprav

je dobro podkrepljen s podatki in
poznavanjem resorja, mu zmanjka
pri odločnosti in stopnji prepriče-
valne sposobnosti, ki je na politič-
no nepriljubljenem resorju nujni in
osnovni pogoj za uspeh. Mestoma

Zajcu zmanjka sape, je pa res, da
so poslanci v času od Lebnovega
zaslišanja bolje spoznali aktualne

okoljske teme in posledično zasta-

vljali bolj konkretna vprašanja.
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Mala in srednja podjetja: ohlajanja še ne čutijo, imajo pa rezervne
scenarije

dnevnik.si/1042880208/Gazela/mala-in-srednja-podjetja-ohlajanja-se-ne-cutijo-imajo-pa-rezervne-scenarije

 
(Foto: Sergej Semibratov)

 
V preteklosti so mala in srednje velika podjetja vlagala predvsem v razvoj, inovacije,
digitalizacijo in robotizacijo ter v izobraževanje zaposlenih, kar se jim zdaj obrestuje. Kljub
obetavnim napovedim glede gospodarske rasti v Sloveniji pa pozorno spremljajo gospodarsko
dogajanje na mednarodnem parketu in imajo za primer morebitne krize pripravljene tudi
rezervne scenarije.

Zagotoviti ustrezno likvidnost

»Mala in srednje velika podjetja, ki predstavljajo hrbtenico slovenskega gospodarstva, se
morajo osredotočiti na prihodnost in biti v luči morebitnih gospodarskih negotovosti na
mednarodnih trgih pripravljena, da morda disciplino maraton zamenjajo za tek čez ovire,« je
pred okroglo mizo opozorila Sanja Savič iz PwC Slovenija. Da bi podjetja uspešno prestala
krizo, morajo spremljati stanje in identificirati morebitne nevarnosti ter prilagoditi poslovanje.
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»Pomembno je zagotoviti ustrezno likvidnost, med drugim z ustreznim načrtovanjem prihodkov
in učinkovitim upravljanjem obratnega kapitala, in imeti pripravljen scenarij za primer velike
spremembe,« je ob tem poudaril Primož Rozman iz PwC Slovenija.

Od udeležencev okrogle mize je bilo slišati, da nekatera podjetja, ki delujejo na mednarodnih
trgih, gospodarskega ohlajanja v tem trenutku še ne čutijo. Vsi njihovi vodilni so poudarili
nujnost vlaganja v raziskave in razvoj ter v zaposlene ter potrdili, da imajo za prihodnost
pripravljenih več scenarijev, tudi za primer krize. Marko Lukič, direktor družbe Lumar IG, ki
med drugim izdeluje montažne pasivne hiše, je povedal, da imajo naročil za leto in pol naprej
ter da so se morali nekaterim trgom zaradi polnih zmogljivosti na drugih trgih odpovedati. »Res
pa delujemo v gradbeništvu, kjer so cikli daljši. Zadnji pademo v krizo in tudi zadnji iz nje
izidemo,« je dejal. Pomočnik direktorja družbe Elaphe, ki razvija električni pogon v kolesu
vozila, Stanko Ciglarič je povedal, da na Kitajskem, ki je njihov glavni trg, za zdaj ne
zaznavajo negotovosti v poslovanju. Prej nasprotno, pri čemer je prepričan, da na porast
povpraševanja močno vplivata kampanja za čistejše okolje in spodbujanje električnih vozil.
Opažajo pa, da so trenutno na trgu bolj previdni investitorji.

Ko malo ali srednje veliko podjetje zraste do te mere, da za nadaljnji razvoj in poslovanje
potrebuje novo finančno injekcijo, se lahko odpravi v banko po kredit ali poišče investitorja,
strateškega partnerja ali sklad lastniškega kapitala. Andrej Lasič, pomočnik uprave za
korporativno in investicijsko bančništvo in direktor poslovanja s ključnimi komitenti pri Novi
Ljubljanski banki, je povedal, da so razmere na trgu trenutno zelo ugodne za podjetja za
pridobitev bančnih posojil. A kot so ugotavljali sogovorniki, se banke ne morejo tako hitro
odzivati na potrebo po rasti in razvoju podjetij. vl
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Kandidatu za ministra zelena luč parlamentarnega odbora
delo.si/novice/slovenija/kandidat-za-ministra-bo-nadaljeval-po-poti-predhodnika-164072.html

Simon Zajc je napovedal, da bo nadaljeval po poti predhodnika. Z zelo konkretnimi načrti je
predstavil, kako vidi delo ministrstva za okolje v prihodnjih letih.

 
Simon Zajc FOTO: Jože Suhadolnik/Delo

 
 
Ljubljana – Parlamentarni odbor za infrastrukturo, okolje in prostor je z 10 glasovi za in 5 proti
dosedanjega državnega sekretarja na ministrstvu za okolje Simona Zajca ocenil kot
primernega, da po odhodu Jureta Lebna prevzame ministrski položaj. Državni zbor ga bo, po
vsej verjetnosti, na plenarni seji potrdil v sredo.

»V teh šestih mesecih smo na ministrstvu intenzivno delali, določili prioritete in začeli aktivnosti.
Ohraniti bomo morali tempo in način dela, ki smo ga zastavili pod vodstvom Jureta Lebna. Dve
leti imamo časa, da dosežemo cilje,« je napovedal Zajc.
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Prva zadeva, s katero bodo predstavniki ministrstva prišli do poslanskih skupin, je osvežitev
gradbene zakonodaje, še pred javno obravnavo se bodo posvetovali tudi z občinami. Pri
gradbenem zakonu, ki je začel veljati lani, bo nekaj izboljšav – prijava za začetek dela bo šla
najprej na inšpekcijo, olajšali bodo pot do uporabnega dovoljenja in zmanjšali stroške.

Naslednja bo stanovanjska zakonodaja. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja le še za
oddajanje. Neprofitno najemnino, ki je nespremenjena od leta 2003 in ne omogoča niti
vzdrževanj, bo nadomestila stroškovna, uvedli pa bodo stanovanjski dodatek, ki bo socialni
transfer. Sprememba iz neprofitne v stroškovno najemnino bo občinam omogočila, da bodo
gradile in povečale fond najemnih stanovanj.

Problematika kreditov za mlade se bo reševala s poroštvom države. Menjava upravnika naj bi
bila lažja, prevetrili bodo določila o soglasjih etažnih lastnikov za posege. Že v koalicijski
pogodbi je predvideno povečanje sredstev za stanovanjsko politiko. Vsi ukrepi, ki so predvideni
v koalicijski pogodbi na področju stanovanjske politike, se mu zdijo pomembni in pripravljajo
zakonodajo za njihovo uresničitev.

Jure Leben
@JureLeben
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Ena osrednjih nalog ministrstva je skrb za vodne vire. V javno obravnavo bodo v prvi polovici
leta dali zakon o vodah. Nalog inštituta za vode bodo prenesli na ministrstvo, ukinili bodo
izjeme za gradnjo objektov, ki bi lahko vplivali na podtalnico. Pospešili bodo odpravo neenakosti
pri dostopu do pitne vode s financiranjem iz sklada za vode. Na novo bo treba določiti razmerje
med državo in lokalnimi skupnostmi. Nekatere določbe iz uredb bomo dvignili na zakonsko
raven.

Velik zalogaj, ki ministrstvo še čaka, je odpadkovna zakonodaja. Zajc je napovedal znižanje
meje za plačevanje embalažnine s 15 ton na nič, podjetja bodo morala poročati štirikrat na leto,
in ne enkrat, kot doslej. Zaostrili bodo pogoje za družbe za ravnanje z odpadno embalažo s
takšnimi pogoji, da bodo odpravljene vse anomalije in da bo končna posledica družba, ki bo bolj
učinkovita.

S trgovinsko zbornico bodo podpisali dogovor za odpravo plastičnih vrečk s 1. septembrom.
Najti bo treba še rešitev za vrečke za sadje in zelenjavo, pa tudi za vso plastiko za enkratno
uporabo, ki naj bi jih ukinili prihodnje leto. 

Spremenili bodo dimnikarsko zakonodajo ter sistem preprečevanja in sanacije naravnih nesreč.
  

Za ogljično nevtralno državo
 
 
Velika naloga bo priprava dolgoročne podnebne strategije, s ciljem, da do sredine stoletja
postanemo ogljično nevtralna država. Je pa za to treba sprejeti celo vrsto zavez. Odločiti se bo
treba, kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili kmetijstvo, od kod bo električna energija, kaj
bo z nuklearno, in najti odgovore na težka vprašanja, nekateri ukrepi najbrž ne bodo zelo dobro
sprejeti, meni Zajc.

Čaka jih še zakon o varovanju okolja. Pri tem bo večja pozornost namenjena sanaciji
degradiranih območij, sredstva za to morajo biti stalna, in ne odvisna od vsakokratnega
proračuna. Pri zakonu o varovanju okolja bo določeno, da podjetja, ki so rizična, vnaprej dajejo
v sklad.

Prvi terenski obisk napoveduje v občini Piran za dogovor o rešitvi Jernejevega kanala. Zajc si
želi, da to prevzame občina.

Okolje nima časa za politiziranje. Simon Zajc @zajc_si, srečno! 
#WeDontStopWhenWeAreTired 

#WeStopWhenWeAreDone
10 10:52 AM - Mar 25, 2019

See Jure Leben's other Tweets
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Aktivnosti tečejo pri sanaciji celjskih vrtcev, za kar je predvidenih milijon evrov. V Mežiških dolini
preverjajo, kateri ukrepi so učinkoviti.

Obljubil je, da hidroelektrarn na Muri ne bo. Ta zaveza je v koalicijskem sporazumu, upoštevati
pa je treba tudi habitatno direktivo EU. Svet nevladnih organizacij namerava nadaljevati.

Vsaka država mora poskrbeti za svoje odpadke, ali ima sežigalnico ali ne, pa je drugo
vprašanje. V nobenem primeru pa se ne strinja z izvažanjem odpadkov v manj razvite države,
kjer morebiti veljajo nižji okoljski standardi. Če bi se odločili za sežigalnico, mora država določiti
količino in vrsto odpadkov, ki bi bili termično obdelani, sprejeti odločitev o najboljši tehnologiji,
izvajati bi bilo treba stalni monitoring, podatki o njem pa bi morali biti vsem na voljo na spletu.
Obrat bi moral biti neprofiten.

Pri Agenciji RS za okolje pravijo, da so kadrovsko podhranjeni, morajo pa optimizirati delovne
procese. Ministrstvo bo predpise spremenilo tako, da bodo ti procesi lahko bolj optimalni. 

Protipoplavni ukrepi so bili v preteklosti omejeni zaradi velikega pomanjkanja sredstev, v novem
proračunu jih je zagotovljenih več. Stanje hudournikov in protipoplavne zaščite se bo, po
Zajčevih zagotovilih, s predvidenimi ukrepi v prihodnjih letih izboljšalo.

Pomembna tematika so javni prevozi, ki jih bo treba optimizirati, če hočemo, da jih bodo ljudje
pogosteje uporabljali. Promet bo velik izziv, tudi zato, ker je Slovenija tranzitna država in težko
nadzoruje, kakšna vozila se skozi njo vozijo.

Odlok o odstrelu rjavega medveda je sodno ustavljen, na eni strani so lokalni prebivalci in
kmetje, na drugi pa naravovarstveniki. S populacijo medveda je treba pametno upravljati na
podlagi strokovnih mnenj, je prepričan Zajc.
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Marca gospodarska klima na
mesečni ravni nespremenjena,
na letni se je poslabšala

Surs:V tem mesecu manj optimizma pri storitvah, med potrošniki in v gradbeništvu, boljše razpoloženje v industriji in trgovini
na drobno.

Padanje kazalnika gospodarske klime se je marca ustavilo. Foto Jure Eržen
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Miha Jenko

  

Ljubljana - Vrednost kazalnika gospodarske klime (9,1 odstotne točke) je bila marca enaka kot februarja. Na vrednost so
negativno vplivali kazalniki zaupanja v storitvenih dejavnostih (za 0,6 odstotne točke), med potrošniki (za 0,2 odstotne točke)
in v gradbeništvu (za 0,1 odstotne točke). Na drugi strani sta bila vpliva kazalnikov zaupanja v predelovalnih dejavnostih in v
trgovini na drobno pozitivna, oba sta porasla za 0,4 odstotne točke, so izračunali na državnem statističnem uradu (Surs).

  
Gospodarska klima na letni ravni se je sicer poslabšala, vrednost kazalnika je bila za 3,2 odstotne točke nižja kot marca 2018.
Na poslabšanje je najbolj vplivalo znižanje kazalnika zaupanja v predelovalnih dejavnostih (za 2,7 odstotne točke), negativno
so vplivali še kazalniki zaupanja med potrošniki (za 1,0 odstotne točke), v gradbeništvu (za 0,3 odstotne točke) in storitvenih
dejavnostih (za 0,1 odstotne točke). Na letni ravni se je izboljšal le kazalnik zaupanja v trgovini na drobno, in sicer za eno
odstotno točko, še kažejo podatki Sursa.
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Škode ne bomo mogli
popraviti
□ VASILIJ KRIVEC

vasilij. krivec@finance.si

Tako na izbris pooblaščenih
inženirjev kot na vodenje

projektov so se odzvali tu-

di v gradbenem podjetju Ko-

lektor Gradbeništvo. Kot pra-

vijo, imajo pooblaščeni inže-

nirji veliko več znanja in iz-

kušenj od arhitektov, s ka-

terimi zagotavljajo varnost

objektov in ljudi.

Izbris pooblaščenih inženirjev
iz imenika Inženirske zbornice
Slovenije bo po njihovem mne-

nju gradbeni stroki povzročil
veliko in nepopravljivo škodo. Z

izbrisom se pooblaščenim inže-

nirjem jemljejo desetletne stro-

kovne kompetence in njihova
strokovna prepoznavnost do-
ma in v tujini.

Kot pravijo, se ne morejo
več prijavljati na razpise, kjer
zahtevajo pooblaščenega inže-

nirja, čeprav imajo kadre z več-
desetletnimi referencami in

vsem potrebnim strokovnim

znanjem.

Varnost lahko zagotovi le

gradbeni inženir
Glede vodenja projektov v Ko-

lektorju Gradbeništvo opozar-
jajo na zahtevo, da sta za varo-

vanje grajenega dobrega, ljudi
in okolja pomembna mehanska

odpornost in stabilnost objek-

ta. »Le gradbeni inženirji so si
s študijem, strokovnim izpitom
pri Inženirski zbornici Sloveni-

je, s čimer so prejeli naziv po-
oblaščeni inženir, ter delovni-
mi izkušnjami pridobili kom-

petentna gradbeno-tehnična

znanja za vodenje projektov,«
menijo v tem podjetju.

Da pa se izpolnijo vse bi-
stvene zahteve za objekt, mo-

ra vodja projekta s podpisom
in žigom jamčiti tako pri pri-
dobivanju gradbenega dovo-

ljenja in prijavi gradnje kot pri
pridobivanju uporabnega do-

voljenja. Zato pooblaščeni arhi-
tekti kot vodje projektov lahko

nastopajo pri izdelavi in koor-

dinaciji projektne dokumenta-

cije za manj zahtevne objekte,
nikakor pa se taka praksa ne bi
smela uporabljati pri zahtevnih
in kompleksnejših objektih ali
celo objektih državnega pome-
na. Dikcija ministrstva za oko-

lje in prostor, da so vodje pro-
jektov lahko le pooblaščeni ar-
hitekti, j e glede na vse navede-
no v absolutnem nasprotju z

bistvom gradbene zakonoda-

je, kije opredeljena v drugem
členu gradbenega zakona - zaš-
čito javnega interesa pri gradi-
tvi objektov.

Gradbena stroka je

degradirana

V Kolektorju Gradbeništvu me-

nijo, da nova gradbena zakono-

daja - predvsem zakon o arhi-
tekturi in inženirski dejavno-
sti, gradbeni zakon ter sporno
tolmačenje ministrstva za oko-

lje in prostor glede vodij projek-
tov - gradbeno stroko postavlja
v podrejen položaj v primerja-
vi z arhitekturno dejavnostjo. S

tem je gradbena stroka degra-
dirana. Z novo zakonodajo se

bo izgubila sled odgovornosti
udeležencev pri gradnji.

Arhitekti nimajo specializi-
ranih znanj s področja grad-
bene mehanizacije, normati-
vov, priprave del, vodenja lju-
di, geomehanike in geologije,
medtem ko jih inženirji grad-
beništva pridobijo med študi-

jem in prakso na gradbiščih.
Gradbena podjetja se sreču-
jejo s slabo projektno doku-

mentacijo in le z gradbenim
znanjem ter izkušnjami ter

nadzorom lahko pravočasno
odkrivajo napake in neuskla-

jenosti. Tako ima arhitekt še
vedno nekoga, ki ga opozar-
ja na nepravilnosti in zahte-
va njihovo odpravo, s čimer
se vsa tveganja ne prenašajo
izključno na izvajalca.

Ce bo arhitekt v vlogi vod-

je projekta kot nadzora, bodo
po mnenju gradbenih strokov-

njakov gradbena podjetja v iz-
razito podrejenem položaju in

izpostavljena večjemu tvega-

nju glede odškodninskih zah-
tevkov.
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Nova gradbena zakonodaja j

močno udarila, zato ta kliče /
Matična sekcija gradbenih inženirjev predsedniku Inženirske zborni
njihovih interesov in da je preveč servilen do zahtev ter argumentaciji

e gradbeno stroko
jo spremembah
ce Črtomirju Remcu očita, da ne zastopa
j ministrstva za okolje in prostor

■ VASILIJKRIVEC
vasiUj.krivec@finance.si

Izbris dela pooblaščenih inženir-

jev in prenos vodenja projektov za

objekte na arhitekte v zadnjih mese-

cih zelo razburja slovenske gradbe-

nike. Tako rekoč vsa gradbena stro-

ka je na nogah zaradi nove gradbe-

ne zakonodaje. Izmed vseh nedode-

lanosti najbolj odstopata dve podro-

čji, ki močno oziroma povsem ome-

jujeta kompetence slovenskih grad-

benih inženirjev in lahko slabita sta-

tus gradbenih inženirjev, nekateri iz-

med njih so morali zaradi teh spre-

memb nehati opravljati dejavnosti.

Kot pravijo, so dolgoročno pod vpra-

šajem razvoj gradbene stroke, kom-

petenc gradbenih inženirjev in pri-
ljubljenost tega poklica med mladi-
mi, ki se odločajo za kakršnokoli in-
ženirsko kariero.

Prva težava, na katero opozarjajo gradbe-
niki, je izbris dela gradbenih inženirjev iz

imenika pooblaščenih inženirjev. Ta ime-
nik vodi inženirska zbornica, pooblaščeni
inženirji pa so lahko bili po stari zakonoda-

ji vodje projektiranja in vodje gradbišč. Iz-

med okoli štiri tisoč gradbenih inženirjev,
ki so člani inženirske zbornice in plačuje-
jo letno članarino, jih je bilo iz tega imeni-
ka izbrisanih okoli 1.200. Ti zaradi tega od
1. junija lani, ko je začela veljati gradbena
zakonodaja, ne morejo več biti pooblašče-
ni inženirji, pa čeprav so to delo opravljali
tudi več deset let.

Pojdimo malo v zgodovino. Prva skupi-
na gradbenih inženirjev, ta ni izbrisana, nji-
hov status ostaja enak, je v določenem ob-

dobju pridobila naziv pooblaščenega in-
ženirja z univerzalnim strokovnim izpi-
tom. Pozneje so gradbeni inženirji prido-
bili status pooblaščenega inženirja s speci-
alnimi strokovnimi izpiti. Lahko so ga do-
bili za projektiranje ali za vodje del in nad-
zor nad gradbenimi deli. Na podlagi 14. in

55. člena zakona o arhitekturni in inženir-
ski dejavnosti so iz omenjenega imenika
izbrisali vse pooblaščene gradbene inže-
nirje, ki so opravili specialni strokovni iz-
pit iz operative, to je za vodje del ali nadzo-
re, zato zdaj ne morejo več opravljati teh

dejavnosti. Na drugi strani so pooblašče-
ni inženirji, Id so opravili strokovni izpit

za projektiranje, ohranili naziv pooblaš-
čenega inženirja. Še več. Po novem bi lah-
ko bili tudi vodje del in nadzorni, za kar pa
nimajo ustreznih strokovnih kvalifikacij,
še manj pa izkušenj, zato jih te storitve ni-

ti ne zanimajo.

Inženirska zbornica vse zanika

V inženirski zbornici pravijo, da iz imeni-
ka ni bil izbrisan nihče, saj je ta imenik 1.

junija lani, se pravi po začetku veljave no-

ve gradbene zakonodaje, prenehal obsta-

jati in je bil arhiviran. Vanj so bili vpisani
odgovorni projektanti in odgovorni vod-

je del za zahtevne objekte, ki so lahko na-

stopali tudi kot odgovorni nadzorniki. In-

ženirska zbornica je v skladu z novo zako-

nodajo vzpostavila nova imenika, in sicer
imenik pooblaščenih inženirjev in imenik

vodij del. Vanju so prepisali posameznike
iz imenika, ki so ga vodili po prejšnjem za-

konu. »Odgovorni projektant je postal po-
oblaščeni inženir, odgovorni vodja del vod-

ja del, odgovorni nadzornik pa nadzorni in-
ženir. Z novima zakonoma in prepisom v
imenika so bile vsem posameznikom, vpi-
sanim v imenik po stari zakonodaji, ohra-

njene pridobljene pravice,« so nam sporo-

čili iz inženirske zbornice.

Več kot tisoč inženirjev izgubilo

kompetence

Zaradi izbrisa iz imenika pooblaščenih in-

ženirjev pri inženirski zbornici je več kot
tisoč pooblaščenih inženirjev že izgubilo
kompetence, zaradi česar ne morejo op-

ravljati svojega poklica ali samostojne de-

javnosti, kar pod vprašaj postavlja tudi nji-
hovo eksistenco. Zato so ustanovili Grad-
beno iniciativo in v zvezi z zakonom o ar-

hitekturni in inženirski dejavnosti prido-
bili pravno mnenje ter ga poslali v ustav-

no presojo. Pravno mnenje med drugim
ugotavlja, da so izbrisani pooblaščeni in-

ženirji s spremembo zakonodaje izgubili
vse pristojnosti, ki sojih imeli po prejšnji
zakonodaji. Novi zakon jih je tako postavil
v neprimerno slabši položaj. Pravno mne-

nje je podlaga za ustavno presojo, vendar
ta hip ne more nihče napovedati, kdaj se bo
ustavnost 14. in 55. člena o arhitekturni in
inženirski dejavnosti tudi dejansko preso-
dila. Vodstvo inženirske zbornice zanika,
da bi bile komurkoli odvzete kakršnekoli

pravice, saj naj ne bi šlo za status, iz kate-

rega bi kakršnekoli pravice sploh izhajale.

Spremembe pri vodenju projektov

Druga težava je 12. člen gradbenega zako-
na, ki določa vodenje projektov. Opozori-
mo, da gre pri tem za aktivnosti oziroma
vse postopke, potrebne za pridobitev grad-
bene dokumentacije. Po argumentaciji mi-
nistrstva za okolje in prostor (pripravlja se

nova, več v sosednjem članku) je vodja pro-
jekta lahko le arhitekt, ne pa tudi gradbeni
inženir. Argumentacijaje po mnenju grad-
benikov zelo sporna, saj omenjeni 12. člen
določa, da lahko kot vodje projektov na-

stopajo tako pooblaščeni arhitekti kot tudi

pooblaščeni inženirji iz stroke. Argumen-

tacija in trenutni položaj pa sta povsem v

nasprotju z dosedanjo prakso in strokov-
no logiko. Pri tem si lahko postavimo dve

vprašanji: kako so lahko gradbeni inženir-

ji pred sprejetjem nove gradbene zakono-

daje vodili projektiranje? Kaj seje spreme-
nilo čez noč oziroma od uveljavitve nove-

ga zakona, da tega ne morejo opravljati?

Huda kri v inženirski zbornici

Zaradi tega vprašanja so se po naših infor-

macijah še bolj skrhali že dolgo ne preveč
idealni odnosi med matično sekcijo grad-
benih inženirjev pri inženirski zbornici
in vodstvom zbornice. Tako je gradbena
sekcija po odvetniški pisarni Mužina, Žvi-

pelj in partnerji na ministrstvo za okolje
in prostor sredi lanskega novembra posla-
la poziv za odpravo oziroma spremembo
tolmačenja spornega 12. člena gradbenega
zakona. Neuradno smo izvedeli, daje za-

radi tega poziva nekdanji minister za oko-

lje in prostor Jure Leben zelo ostro prote-
stiral pri predsedniku inženirske zbornice
Črtomirju Remcu.

Zaradi tega je predsednik inženirske
zbornice Remec - med drugim je direktor
Stanovanjskega sldada Republike Slovenije,

ki sodi v delovno okolje ministrstva za oko-
lje in prostor - Lebnu sredi januarja poslal
poseben dopis. V njem sporoča, daje po-
ziv, ki gaje na ministrstvo poslala omenje-
na odvetniška zbornica, naročil upravni
odbor matične sekcije gradbenih inženir-

jev. Remec je nekdanjemu ministru Leb-
nu še sporočil, da zahteve v tem dopisu ne

odsevajo stališč in zahtev vodstva inženir-
ske zbornice, ampak le matične gradbene
sekcije. Ta zdaj Izidorju Remcu, kije tudi

gradbeni inženir, očita veliko servilnost do

omenjenega ministrstva.
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Gradbena sekcija ima med vsemi 7.081

inženirji v zbornici največ članov, in sicer
3.975. Kljub temu zaradi statuta inženirske
zbornice, po kateri ima vsaka sekcija en

glas, ne morejo doseči nobene spremem-
be, zato nekateri vse bolj na glas razmišljajo
o odcepitvi in ustanovitvi lastne zbornice.
Predsednik matične sekcije gradbenih in-

ženirjev Samo Peter Medved priznava, da

je razpoloženje med njihovimi člani slabo,

saj menijo, da inženirska zbornica ne zasto-

pa njihovih interesov, vendar pravi, daje o

nadaljnjih ukrepih še prezgodaj govoriti.

Izjava za pridobivanje gradbenega

dovoljenja

Izbrisani inženirji opozarjajo na še eno ve-

liko nevarnost, ki jo prinaša nova gradbe-
na zakonodaja. Njihovemu mnenju oziro-
ma opozorilom se pridružujejo tudi po-
oblaščeni inženirji in vodje del, ki niso bili
izbrisani iz imenika pri inženirski zborni-
ci. Gre za izjavo projektanta in vodje pro-

jekta v dokumentaciji za pridobitev grad-
benega dovoljenja.

Po prejšnjih predpisih so morali vsi so-

delujoči projektanti s podpisom in žigom
izjaviti oziroma potrditi, daje njihov del, ki

sestavlja celotno projektno dokumentacijo
za pridobitev gradbenega dovoljenja, skla-
den s prostorskimi, tehničnimi in drugimi
zahtevami. Gre za projektiranje strojnih in-
štalacij, električne napeljave, požarne var-
nosti, statiko oziroma konstrukcijo in zu-

nanjo ter prometno ureditev. Po novi zako-

nodaji je potreben le podpis vodje projek-
ta oziroma ene osebe, s čimer ta prevzame
odgovornost za vsa omenjena področja.

Izkušeni vodje projektov, ki so vodili

projekte pod prej veljavnimi predpisi, tr-

dijo, da pooblaščeni arhitekti nimajo pot-
rebnih znanj, da bi lahko preverili in jam-
čili za tak širok nabor zahtevnih projek-
tantskih operacij. To pa lahko po njiho-
vem mnenju privede do zelo velikih nep-
ravilnosti, s tem do velikih zamud pri grad-
nji, neprimerno višjih stroškov gradnje in

ne nazadnje lahko ogrozi varnost ljudi, ki

objekt uporabljajo.
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Državni sekretar Aleš Prijon:

Arhitektov ne

favoriziram
■ VASILIJ KRIVEC

vasillj. krivec@finance.si

Vodje projektov za stavbe

bodo lahko gradbeni inže-

nirji in arhitekti, za stano-

vanjske in javne stavbe pa

le arhitekti. To naj bi pisa-

lo v dopolnitvi tolmačenja

glede vodij projektov za

stavbe, ki je bilo izdano 6.

decembra lani. V gradbeni

stroki bo zaradi tega verje-

tno veliko nejevolje.

Ministrstvo za okolje in pros-
tor bo po besedah državnega
sekretarja za področje pros-
tora Aleša Prijona dopolnilo
izdalo še ta teden. Dopolnitev
so pripravili skupaj z inženir-
sko in arhitekturno zbornico.

Zdaj bodo upravnim enotam,
ki izdajajo gradbena dovolje-
nja, posredovali podrobnejše
navodilo, kdo je lahko vodja
projekta. Z zbornicama so se

tudi dogovorili, da se to vpra-
šanje dokončno reši v pravilih
stroke, kijih sprejmeta zborni-
ci in potrdi ministrstvo za oko-

lje in prostor.

Dopolnitev tolmačenja še

ta teden

Dopolnitev ni še dokončno

usklajena, zato obširne vsebine
ne poznamo. Neuradno smo iz-

vedeli, da bi morala biti dopol-
nitev že izdana, vendar zaradi

zamenjave ministra Jureta Leb-
na in priprav na predstavitev
kandidata za novega ministra
za okolje in prostor Simona Zaj-
ca dokumenta še niso uskladili.

V zvezi z očitki, da ministr-
stvo zagovarja stališče, po kate-
rem so lahko vodje projekta za

stavbe le arhitekti, nam je Sa-

mo Prijon odgovoril, daje bilo

to tolmačenje podpisano v sre-

dini lanskega julija, ko Prijon še
ni bil državni sekretar. Podpi-
sal pa je drugo tolmačenje, te-

mu sledi omenjena dopolnitev,

kjer so prvo mnenje popravili
s tolmačenjem, da morajo bi-
ti vodje projekta arhitekti le za

stanovanjske stavbe, do dru-
gih stavb se niso opredeljevali.

Za stanovanjske in javne

stavbe le arhitekti

Vendar pa nam je Pr ij on v dopi-
su poslal svoje mnenje, da mo-

ra biti za stanovanjske in jav-
ne stavbe vodja projekta arhi-
tekt, za ceste gradbeni inženir,

za daljnovode pa inženir elek-
trotehnike. To v inženirski stro-

ki ne bo sprejeto z odobrava-

njem, zato je pričakovati precej
nejevolje med gradbeno stro-

ko in v prihodnje bodo verje-
tno potrebna nova usklajeva-
nja. »Nekatere gradnje niso ta-

ko enoznačne,« meni Aleš Pri-

jon, ki še navaja, da bi za indu-

strijske stavbe bil verjetno lah-
ko vodja projekta tako gradbe-
ni inženir kot arhitekt, enako
za kmetijske objekte. Po nje-
govem mnenju je pomembna
vrsta gradnje. Pri novogradnji
stanovanjske stavbe naj bi bil

vodja projekta arhitekt, pri re-

konstrukciji iste, če gre za sa-

nacijo temeljenja, pa gradbeni
inženir. O podrobni določitvi,
kdo je za kateri tip objekta in
katero fazo gradnje lahko vod-

ja projekta, naj bi se dogovori-
li skupaj z omenjenima poklic-
nima zbornicama.

Prijon zanika, da favorizira

arhitekte

Gradbena stroka Alešu Prijo-
nu, kije bil med drugim pred-
sednik arhitekturne zbornice,

v njej pa je opravljal še nekate-
re druge funkcije, očita, da na

račun gradbene stroke favorizi-
ra arhitekturno. Prijon to zani-
ka in dodaja, da gre za nespora-
zum. Navaja še, da kot državni
sekretar korektno sodeluje z in-
ženirsko zbornico in da je takšne
očitke poudarila le njena gradbe-
na sekcija.

Projekt naj vodi tisti strokovnjak,

kije glede na namen stavbe najbolj

usposobljen.

■ Aleš Prijon, državni sekretar na

ministrstvu za okolje in prostor
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INTERVJU: Branislav Vujovič, ustanovitelj in predsednik podjetja

New Frontier Group

Gradbeništvo pri digitalizaciji
zaostaja za drugimi panogami

■ VASILIJKRIVEC
vasilij.krivec@finance.si

Branislav Vujovič je ustano-

vitelj in predsednik podjetja

New Frontier Group ter od-

govoren za poslovanje celot-

ne skupine. Že dolgo časa se

osredotoča na izzive digital-

ne revolucije in na vpliv, ki ga

ima ta na podjetja, zlasti na

digitalne poslovne modele in
inovacije. Z njim smo se po-

govarjali o digitalizaciji grad-

beništva in prednostih, ki jih

prinaša v poslovne procese.

Gradbena panoga je specifič-

na, saj se zelo počasi digitali-

zira, zato tudi dodana vred-

nost že okoli pol stoletja sta-

gnira.

■ Obstajajo ocene, da 85 od-
stotkov gradbenih projektov
ni izvedenih v načrtovanih ča-
sovnih rokih, enak delež pre-
seže proračun oziroma načr-
tovana sredstva. Kakšne so va-

še ugotovitve?

Veliki gradbeni projekti v pov-
prečju za petino presežejo pred-
videne roke, v katerih bi morali
biti končani. Na drugi strani po

analizah stanejo do 80 odstot-
kov več, kot so načrtovali pred
samo gradnjo. To so podatki
McKinseyjeve analize, kijih de-

lajo na podlagi podatkovne ba-
ze Global Projects Database. Po-

udariti pa je treba, daje gradbe-
na industrija ena največjih na

svetu, saj po različnih medna-
rodnih analizah dejansko pri-
speva od štiri do deset odstotkov

celotnega bruto domačega pro-
izvoda, pri čemer celotna vred-
nost gradbenih del presega de-
set trilijonov evrov. Še večji de-
lež kot pri bruto domačem pro-
izvodu prispeva število podje-
tij in zaposlenih v teh podjetjih.

■ Ali to pomeni, da je pro-

duktivnost nizka?

Predstavljeni deleži in prihod-
ki so zelo pomembni. Odgo-

vor na vaše vprašanje je pritr-
dilen. Produktivnost gradbe-
ne industrije v zadnjih 50 le-
tih stagnira.

■ Zakaj torej prihaja do pre-
koračitve časa in proraču-
nov?

Na prvem mestu bi poudaril, da
so veliki gradbeni projekti zelo

kompleksni. Pri načrtovanju,
pripravi in sami gradnji sodelu-

je izjemno veliko udeležencev in

njihovih podizvajalcev. Vendar
analize kažejo veliko drugih re-

alnih in žgočih pomanjkljivosti v

gradbeni panogi. Ena izmed njih
je zelo počasno vključevanje ino-
vativnih tehnologij in postopkov
ter novih digitalnih tehnologij.

■ Ste lahko bolj konkretni?
Na primer, projektiranje gradbe-
nih investicij se še vedno izvaja
klasično, na papirju, pri čemer

pisarniška opravila niso usklaje-
na z operativnim delom na grad-
biščih. Gradbena podjetja nima-

jo digitaliziranih dobavnih ve-

rig. Še bi lahko našteval. Podje-
tja vgradbeništvu v svoje proce-

se digitalizacijo uvajajo zelo po-
časi in ne razmišljajo, ali govori-
jo o digitalni preobrazbi.

■ V Sloveniji in tudi drugje
v Evropski uniji velja, daje
okoli 60 odstotkovprojektov
javnih. Kaj s tem izgublja šir-
ša družba oziroma država in
lokalne skupnosti?
Seveda s takšnim pristopom in re-

zultati izgubljamo vsi in s temi iz-
gubami se sooča vsa družba. Za-

to se vprašanje, kako rešiti te stva-

ri, postavlja kar samo. Pozdrav-
ljam procese digitalizacije drža-
ve, pri čemer opažam, daje Slo-

venija na tem področju naredi-
la precej. Upam in pričakujem,

da se bodo prenesli tudi na grad-
beno in z njo povezane panoge.
S prenosom mislim na to, da bo
država digitalizirala celoten sis-
tem javnih naročil in zahtevala,
da se bodo vsi, ki se na razpise
prijavljajo, prilagodili njenim di-

gitaliziranim postopkom. S tem

bi zelo pospešili uvajanje digital-
nih tehnologij v gradbena podje-
tja, Id bi te tehnologije uporablja-
la tudi v zasebnih projektih. To

bo precej izboljšalo procese jav-

nega naročanja in vodenja celot-
nih projektov vgradbeni industri-

ji. Novi digitalni pristopi bodo iz-

boljšali upravljanje, nadzor in po-

večali delež projektov, kibodo iz-
vedeni pravočasno invpredvide-
nih finančnih okvirih.

■ Kairo je z digitalizacijo ozi-
roma informatizacijo mogo-
če zmanjšati te pomanjklji-
vosti v gradbenih procesih?
Najprej je treba digitalizirati res-

nično vse faze projektiranja in
gradnje. To ni tako preprosto,
vendar lahko s tem močno iz-

boljšamo produktivnost in nad-
zor nad projektom. 5D BIM (Bu-

ilding Information Modeling - in-

formacijsko modeliranje objek-
tov, op. a.) je zelo obetavna plat-
forma za dosego tega. Obenem je
trebanujno uvesti digitalno sode-

lovanje in komunikacijo med vse-

mi udeleženci vgradbenem pro-
jektu. Naslednji korak se navezu-

je na zagotavljanje višje stopnje
varnosti, varovanja okolja, traj-
nosti, energetske varčnosti in
vsa druga področja, ld temeljijo
na digitalnih tehnologijah. Te no-

ve pristope pa morajo spremlja-
ti nove strategije in poslovni mo-

deli, ki jih je treba prilagoditi di-

gitalnim rešitvam. Danes smo še
daleč od teh napovedi, vendar je

v Evropi kar nekaj primerov, po

katerih bi se lahko zgledovali.

■ Kako se morajo novim teh-

nologijam in informacijskim

rešitvam prilagajati poslov-
ni procesi pri teh projektih?

Podatki so v digitalni ekonomiji
postali eden najpomembnejših
virov. Poslovni procesi in odlo-
čitve so vse bolj odvisni od zbra-
nih podatkov in njihove pamet-

ne obdelave. Zelo pogosto se vse

skupaj dogaja v realnem času.
Veliko delovnih procesov se av-

tomatizira in izboljšuje prav na

podlagi zbranih podatkov. Toše

zelo pogosto dogaja predvsem v

drugih industrijskih panogah.

■ Kako se s tem spreminja
sestava vodenja in delovanja
gradbenih podjetij?

Vsi ti zbrani podatki in njihova
obdelava se usmerjajo na na-

ročnike oziroma kupce. Zato se

morajo gospodarske družbe in

njihova vodstva prilagoditi no-

vim tržnim pravilom. Zato so

potrebni nova znanja in izku-

šnje. V realnosti se bodo dana-
šnja znanja in izkušnje razširili
in vpeljali v digitalno ekonomi-

jo. Tisti zaposleni ali vodstveni
delavci, ki se bodo upirali no-

vim načinom poslovanja, bo-
do imeli v prihodnje veliko te-

žav. Najboljši voditelji bodo tis-
ti, ki vodijo posle že danes in ra-

zumejo, kaj se dogaja, ter bodo
sprejeli spremembe.

■ Kje so slovenska podjetja v

primeijavi s podjetji na raz-

vitih trgih?

Lahko povem, da slovenska ad-

ministracija in podjetja zelo hit-
ro uvajajo nove digitalne pro-
cese. Vendar se jih še kar ne-

kaj otepa sprememb, tako da
ne morejo izkoristiti prednos-
ti, kijih v posel prinašajo digi-
talne tehnologije. O tem se bo-
mo pogovarjali na konferenci
v Portorožu.
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Najboljši voditelji bodo tisti,

ki vodijo posle že danes in

razumejo, kaj se dogaja, ter

bodo sprejeli spremembe.
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Neslutene možnosti uporabe
digitalizacije v gradbeništvu

V največjem slovenskem gradbenem

podjetju Kolektor Gradbeništvo so v
leto 2019 vstopili z dobrimi poslov-
nimi rezultati in z zagotovljenimi no-

vimi projekti. Konsolidirana proda-
ja v obeh družbah je ob koncu leta

2018 znašala nekaj čez 200 milijonov

evrov. Lani je bilo končanih nekaj več

kot 70 projektov. Glede na razpolo-
žljive napovedi trga v podjetju pred-

videvajo, da bodo podobne razmere

tudi letos. V podjetju se dobro zave-

dajo, da ni dovolj biti le največji, treba

je biti tudi produktiven in inovativen.

»Trenutne razmere nam omogočajo vlaga-

nje v razvoj podjetja ter dodatna usposablja-
nja in izobraževanja novih in starih kadrov,

ki so pomembni za povečanje naše konku-
renčnosti,« predstavi pomen vlaganja v ka-
dre mag. Marko Trampuž, direktor strate-

ške prodaje v Kolektor Gradbeništvu. »Po-

leg prenosa znanja med zaposlenimi znot-

raj podjetij in zagotavljanja kvalificirane de-
lovne sile je pomembno, da pripomoremo
k izboljšanju podobe gradbene panoge in
s tem poskrbimo za večji delež izobraženih
slovenskih inženirjev, ki bodo nekoč spo-
sobni voditi večje projekte,« doda Trampuž.

Kolektor Gradbeništvo zaposluje več kot
800 usposobljenih ljudi, ki so specializira-
ni za izvajanje in vodenje vseh vrst gradbe-
nih projektov, saj delujejo na področju viso-
kih in nizkih gradenj ter proizvodnje mine-
ralnih agregatov. Poleg lastne sodobne teh-
nološke opreme, kot so finišerji, betonske

črpalke in druga mehanizacija, so kupcem
sposobni ponuditi nove tehnološke rešitve
modularne gradnje z betonskimi montaž-
nimi in polmontažnimi elementi.

Največji infrastrukturni projekti

»Naša naj večja infrastrukturna projekta na

železniškem omrežju sta nadgradnja žele-

zniškega odseka Zidani Most-Rimske Topli-
ce v vrednosti približno 64 milijonov evrov,
ki ga bomo skupaj s partnerji začeli izvajati
predvidoma v prihodnjem mesecu, ter nad-

gradnja železniških odsekov Rimske Topli-
ce-Laško in Laško-Celje, pri katerem smo v
zahtevanem roku končali dela na spodnjem
in zgornjem ustroju levega tira, pravkar pa
se dela izvajajo na desnem tiru, ki ga bomo
končali še letos. Nadaljujemo tudi prenovo
železniškega omrežja in dostopa v Luko Re-

ka, ld sicer ni naš največji projekt na Hrva-

škem, vendar je zaradi prenove predora in

obsežne sanacije betonskih površin v Luki
gotovo med najzahtevnejšimi. Na avtoce-

stnem križu končujemo sanacijo viaduk-
ta Ravbarkomanda in nadaljujemo rušitev
cestninskih postaj na primorskem kraku. H

koncu gradnje se bliža tudi cestna naveza-

va v Luko Koper, tako imenovani Srminski
vhod. Med visokogradbenimi projekti smo

končali tržno gradnjo Belle vie Tivoli in ba-
zen v Pulju, ki je z osmimi milijoni evrov

naš največji visokogradbeni projekt na Hr-

vaškem. Začeli smo gradnjo druge faze teh-

nološkega središča Eles Beričevo, v katerem
je predviden računalniški center za vodenje
energetskega omrežja,« ponosno predstavi
referenčne projekte Marko Trampuž.

Že leta 2015 so pospešeno začeli aktiv-
nosti predvsem na hrvaškem trgu in v letu
2016 podpisali prvo pogodbo. Vključeni so

v projekt vodovodnega in kanalizacijskega
omrežja Petrinja in na otoku Krk ter grad-

njo dostopa v Luko Reka.

Letošnji izziv bo digitalizacija

Trenutno imajo odprtih okoli 145 projektov
doma in v tujini, kijih lahko obvladujejo le
z usposobljeno in predano ekipo. Zelo po-
membni sta ustrezna koordinacija in komu-

nikacija vseh deležnikov, podprti z računal-
niško tehnologijo, zato tedensko spremlja-
jo projekte, in sicer na področju napredo-
vanja del, potrebnih virov ter finančnega

in obračunskega stanja.
Med njihovimi letošnjimi izzivi bo tudi

uvedba digitalizacije, pametnih tehnologij
in storitev v družbo. Da bi v podjetju lahko
ocenili, kakšne možnosti jim digitalizacija
ponuja, so se udeležili mednarodnega kon-

gresa tehnologij v gradbeništvu v ZDA in se

posvetovali z različnimi ponudniki na trgu.
Tako so lani začeli uvajati digitalno sprem-
ljavo projekta Lonstroff v Logatcu.

Gradnjo industrijsko-poslovnega obrata
za proizvodnjo medicinskih elastomerov, ld

vključuje gradbeno-obrtniška in inštalacij-
ska dela, izvaja Kolektor Koling. Investitor,

švicarska družba Lonstroff, načrtuje zače-
tek proizvodnje v letu 2019.

Projekta Lonstroff Logatec naročnik ni
pripravil kot BIM-projekt, kljub temu pa ta

pristop postaja primarni za zahtevne pro-
jekte v podjetju. Postal bo namreč proces,
ki bo povezoval in združeval udeležence

pri projektiranju, gradnji in vzdrževanju
objekta. Po vzpostavitvi sistema med za-

poslenimi so na izobraževanja povabili in-

vestitorje, projektante, izvajalce in nadzor-

nike, kjer so jim predstavili potek in posto-

pek dela. Tako sov gradnjo vključili vse čle-
ne pri izvedbi. Prehod na nove tehnologije
v splošnem zahteva čas in energijo za uče-

nje nove programske opreme in le ob pos-
tavljeni strategiji se lahko izkoristi potenci-
al, ki ga ta tehnologija ponuja.

Sistem Vievvpoint in programsko

orodje FieldVievv

Med gradnjo so v Kolektor Gradbeništvu

spoznali prednosti, kijih ponujajo upora-

bljeni sistemi: boljša koordinacija med vse-

mi strokami, lažja sledljivost spremembam,
natančni popisi del, hitrej ša odzivnost med
samo gradnjo, odkrivanje potencialnih na-

pak in en, skupni centralizmu model celot-

nega projekta. Pri gradnji se trenutno upo-
rabljata dva sistema, ki že kažeta rezultate.

Viewpoint je omogočil optimizacijo in avto-

matizacijo postopkov, ki so pomenili veli-
kanske časovne prihranke in boljšo sledlji-
vost dokumentacije, medtem ko je sistem
za pomoč gradbišču in programsko orod-

je FieldVievv omogočil nadzor kakovosti
nad varstvom pri delu in nadzor pri nap-
redovanju del.

»Cilj je, da bi z uporabo BIM-tehnologij
zmanjšali število pritožb, povečali produk-
tivnost in izboljšali varstvo pri delu. Seve-

da pa digitalizacija ponuja neslutene mož-
nosti, od vodenja strojev, nadzorov količin

izkopovz droni, 3D-skeniranja, upravljanja
objektov do navidezne resničnosti,« našte-

je možnosti Trampuž.

Model načrtovanja postavitve

gradbišča

Poleg upravljanja projekta Lonstroff Loga-
tec s pametno tehnologijo so po gradbiščih
vzpostavili model načrtovanja postavitve
gradbišča, v katerem določijo prostor za

vodje projektov, sanitarije, žerjave in me-

hanizacijo, ki jo gradbišče potrebuje za ne-

moteno uporabo. Danes se lahko v Kolek-
tor Gradbeništvu pohvalijo, da so eno red-
kih podjetij, ki trende v gradbeništvu us-

pešno uveljavljajo tudi v praksi.
Letos z veseljem pričakujejo gradbene

izzive, kijih čakajo ob izvedbi novih in sta-

rih projektov. Poleg širitve na tuje trge si

želijo tudi v prihodnje ostati vodilno pod-
jetje na domačem gradbenem trgu, kjer se

kljub kratkim rokom in visokim zahtevam
naročnikov dokazujejo z gradnjo objektov
po vsej Sloveniji.

O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Finance 26.03.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 55.000

Stran: 19

Površina: 865 cm2 1 / 3

Finance 26.03.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 55.000 Kazalo

Stran: 19

Površina: 865 cm2

103





















■ Direktor strateške prodaje Kolektor Gradbeništva mag. Marko Trampuž, v ozadju stanovanjski

kompleks Belle vie Tivoli

■ Uporaba sistema FleldVievv pri

projektu Lonstroff Logatec

■ Pogled na Lonstroff z gradbiščne kamereO
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■ Viadukt Ravbarkomanda (levo zgoraj), Eles Beričevo (levo spodaj), nadgradnja železniškega

odseka Rimske Toplice-Laško (desno zgoraj), mestni bazen v Pulju (desno spodaj)
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■ VASILIJKRIVEC
vasilij.krivec@finance.si

Zanimalo nas je mnenje

obeh slovenskih gradbenih

fakultet, vendar se je na na-

ša vprašanja odzval le de-

kan ljubljanske fakultete za

gradbeništvo in geodezijo

dr. Matjaž Mikoš. Opozarja,

da je nova gradbena zakono-

daja pooblaščenim gradbe-

nim inženirjem odvzela del

že pridobljenih pravic. Za-

to in še zaradi nekaterih dru-

gih dejstev meni, da bi mora-

li zakonodajo spremeniti.

■ Težko je najti logiko, po ka-
teri so iz imenika pooblašče-
nih inženirjev pri Inženirski
zbornici Slovenije izbrisali
del gradbenih inženirjev. Na

katere najbolj očitne nelogič-
nosti bi opozorili vi?
Saj logike tukaj tudi ni, mor-

da jo vidi zakonodajalec, jaz

je ne. Brisanje zaradi nove

zakonodaje ni dopustno, saj
posega v pridobljene pravice
pooblaščenih inženirjev. No-

va gradbena zakonodaja lah-
ko le določi pogoje, ki veljajo
za nove generacije inženirjev.
Pri tem bi morali določiti vsaj

nekajletno prehodno obdob-

je. Sprašujem se še, ali arhi-
tekti niso inženirji, ker zako-
nodaja govori o pooblaščenih
arhitektih in o pooblaščenih
inženirjih.

■ Kako pa komentirate dik-

cijo ministrstva za okolje
in prostor, ki v obrazložitvi

gradbene zakonodaje argu-
mentira, da so lahko vodje
projektov na stavbah le ar-

hitekti?

Zakaj sploh govorimo o grad-
beni zakonodaji in gradbe-
nem zakonu, če so v ospred-
ju arhitekti? Problem gradbe-

nega zakona je, daje bil napi-
san kot stavbni zakon, ime-
novan pa je žal gradbeni za-

kon, ki razen stavb pokriva
tudi inženirske objekte. Gre

za geotehnične konstrukcije,

predore, mostove, kanale, hi-
droenergetske objekte. Kje vi-

dite tukaj arhitekte? Vse napa-
ke gradbenega zakona izvira-

jo iz te zablode.

■ Kakšna je odgovornost in-
ženirske zbornice za ta polo-
žaj in kaj predlagate, da se to

spremeni?

Odgovornost je z razdalje težko

ocenjevati. Vprašajte jih, kako
so zagovarjali interese poobla-
ščenih inženirjev med pripra-
vo gradbenega zakona in zako-
na o arhitekturni in inženirski

dejavnosti. Sprememba obeh
zakonovje nujna, pri čemer bo
treba upoštevati dejanske kom-

petence arhitektov in gradbe-
nih inženirjev.

■ Katere konkretne postop-

ke izvajate oziroma jih bos-
te izvedli, da se stvari spre-
menijo v prid vaših diplo-
mantov?

Sploh ne gre za interese diplo-
mantov največje in najstarej-
še javne univerze na področju
gradbeništva, Univerze v Lju-
bljani. Gre za preprosta dejstva.
Poglejte kompetence in študij-
ske programe, kjer se izobra-

žujejo strokovnjaki za izvajanje
gradbenega zakona. Ne gre za

želeno samopodobo diploman-
tov, ampak dejstva, kaj kdo zna.

Fakulteta je poslala pripombe
k obema zakonoma na ministr-
stvo za okolje in prostor. Poslali
smo jih tudi na zbornico za ar-

hitekturo in prostor in inženir-
sko zbornico.
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Vlada dopreklica prestavila
obravnavo akcijskega načrta za
digitalizacijo gradbeništva
Načrt naj še ne bi bil usklajen, čeprav na združenju siBIM, kjer so
ga pripravili, pravijo, da so se ministrstva uskladila

■ VASILIJ KRIVEC
vasilij.krivec@finance.si

Vlada bi morala 25. febru-

arja obravnavati akcijski

načrt za uvedbo digitaliza-

cije na področju grajene-

ga okolja v Sloveniji, ven-

dar so to obravnavo pre-

stavili. Po naših informaci-

jah je bil ta načrt usklajen

že lani, pred nastopom no-

ve vlade.

Akcijski načrt je pripravilo
združenje SiBIM s svojimi stro-

kovnimi sodelavci, za pripravo
ustreznega dokumenta paje bi-
lo odgovorno ministrstvo za go-
spodarski razvoj in tehnologijo.
S tega ministrstva so nam spo-
ročili, da so opravili več med-
resorskih usklajevanj, vendar

gradivo še ni bilo popolnoma
usklajeno z dvema ministr-
stvoma, zato je bila predvide-
na obravnava na vladi prestav-

ljena. Odgovorili so nam še, da

si prizadevajo za čimprejšnjo
medresorsko uskladitev gra-
diva in takoj, ko bo to dokonč-
no usklajeno, bo posredovano
v sprejetje na vlado. Kdaj bi se

to lahko zgodilo, niso sporočili.

Pripravljavci presenečeni,

saj naj bi bil načrt usklajen

Kot nam je povedal podpred-
sednik združenja siBIM dr. An-

drej Tibaut, je bil po njegovem
vedenju akcijski načrt medre-
sorsko usklajen. »Sicer je mate-

rija zelo obsežna in zahteva ve-

liko usklajevanj. K predlogu ak-
cijskega načrta, ki gaje pripra-
vilo naše združenje, je bilo pre-
cej komentarjev. Kot mi je zna-

no, je nato ministrstvo za go-
spodarski razvoj in tehnologi-
jo pripravilo čistopis, ki je bil

usklajen ter poslan v vladno
obravnavo. Imam informacije,

daje bil nato iz vladne obravna-
ve umaknjen.«

So pa po Tibautovih bese-
dah v združenju ob oblikova-

nju nove vlade predsedniku vla-
de Marjanu Šarcu poslali vpra-
šanja, ki se navezujejo na ome-

njeni akcijski načrt. Iz odgovo-
rov so razbrali načelno podpo-
ro, a hkrati drugačno razmi-
šljanje o digitalizaciji grajenega
okolja v Sloveniji.

»Če gre za smiselne dopol-
nitve in bo vlada obravnava-
la in sprejela omenjeni načrt v

prihodnjih mesecih, ne vidimo
težav pri njegovi realizaciji,« je
dejal sogovornik. V tem prime-
ru bi bilo po njegovih besedah
do leta 2023 področje grajene-

ga okolja v Sloveniji na zavidlji-
vi in vodilni ravni digitalizacije
v regiji. »Skrbi pa nas, če ne bo
tako in se bo vpeljava BIM vjav-
na naročila za gradbene projek-
te odložila za nedoločen čas.«

Javna naročila v BIM do

leta 2023

Akcijski načrt za uvedbo digita-
lizacije na področju grajenega
okolja v Sloveniji predvideva,

da bodo morala do leta 2023

vsa javna naročila za gradbene
projekte vsebovati zahtevo, da
so ti projektirani v BIM. Do le-
ta 2021 naj bi sprejeli zakono-

dajo, ves ta čas pa bodo izvaja-
li pilotne projekte, prek katerih
bodo proučevali spremembe,
kijih ta pristop prinaša v pra-

kso z vsemi pozitivnimi in ne-

gativnimi posledicami. Izvesti
bo treba tudi standardizacije
in ustrezna certificiranja stro-

kovnjakov.
Vodilna projektantska in

gradbena podjetja poudarjajo,
daje pripravljen akcijski načrt
velik dosežek. Dokument se bo
sicer spreminjal, dopolnjeval in
nadgrajeval, saj mora slediti ra-

zvoju tehnologij, evropskim di-
rektivam, pričakovanjem, pri-
poročilom in zahtevam. Naj-
bolj je po mnenju vodilnih lju-
di v slovenskem gradbeništvu
in projektivi pomembno, da
bodo vlade zagotovile ustre-

zna sredstva.
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■ Združenje siBIM je ob formiranju vlade premierju

Marjanu Šarcu zastavilo več vprašanj v zvezi z digitalizacijo

slovenskega gradbeništva. Iz njegovih odgovorov so sicer

razbrali podporo, vendar drugačno stališče, kot je veljalo v

času prejšnje vlade. V tem združenju, kije pripravilo akcijski

načrt, usklajuje pa ga ministrstvo za gospodarski razvoj

in tehnologijo, upajo, da bo vlada načrt v prihodnjih nekaj

mesecih tudi sprejela.
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primorska • Naročila še ne izrazito upadajo, so pa v

primorskih podjetjih vseeno previdni in spremljajo trende

Ohladitev iz Nemčije še ni
dosegla primorskih podjetij
“Pri nas ohlajanja

gospodarstva na
nemškem trgu in
recesije v Italiji ne
čutimo. Na obeh trgih

rastemo,” pravi Marino
Furlan iz podjetja Intra

Lighting. Da jim dela še

ne primanjkuje,

zatrjujejo tudi v
nekaterih drugih

primorskih podjetjih. Kot

kaže, jih ohladitev iz
Nemčije še ni dosegla,

čeprav nekateri opažajo,

da so kupci pri naročilih
previdnejši.

• Sonja Ribolica
Nace Novak

“Nam še ne primanjkuje dela.
Na trgih, kjer delamo, nismo

zaznali ohlajevanja. Bomo vi-

deli, kaj bo prinesel čas,” pravi

Matej Koglot, direktor družbe

Gostol TST, kjer izdelujejo pes-

kalne stroje; na tujem ustvarijo
85 odstotkov prihodkov. Zaradi
ohlajanja nemškega gospodar-

stva in recesije v Italiji niso

sprejeli še nobenih ukrepov. Ko-

glot pojasnjuje, da so kupci
morda nekoliko previdnejši pri
naročilih.
Intra Lighting
z 12-odstotno rastjo

Da ohlajanja gospodarstva na

nemškem trgu in recesije v Italije
ne čutijo in da na obeh trgih
rastejo, pravijo tudi v podjetju
Intra Lighting. “Naročila so, vse

več je projektov. V februarju in

marcu sem prepotoval tri četrt

Evrope in nobene krize nisem

zaznal v naši branži. No, kar nekaj
podjetij v branži je šlo pred krat-
kim v stečaj, predvsem v Italiji in

Nemčiji, tako da ...Morda delamo

bolje kot drugi,” razmišlja

Marino Furlan, predsednik

uprave podjetja Intra Ligh-
ting, ki proizvaja naprave in

opremo za razsvetljavo. Ma-

tično podjetje, ki je doma v

Sloveniji, skoraj ves priho-

dek ustvari na tujem. V pri-

merjavi z lanskim začetkom
leta beležijo 12-odstotno

rast.

Hidria: manjši,
a pričakovani upad

Po dolgoletnih kriznih raz-

merah in velikem upadu
prodaje avtomobilov v ob-

dobju od 2008-2014 je v

zadnjih treh letih pričako-

vano prišlo do močne rasti

prodaje. V Hidrii so tako
sredi lanskega leta že pre-

segali predkrizne ravni.
Zdajšnji manjši upad pro-

daje je zato pričakovan.

“Vprašanje pa je, ali gre pri
tem za napoved večjih pad-
cev ali pa za stabilizacijo
trga, ki je še vedno na vi-

sokih ravneh. Glede na raz-

položljive informacije gre

po našem mnenju za sle-
dnje,” pravijo v Hidrii. Av-

tomobilska industrija de-

luje po načelu tako ime-

novanih “just-in-time” do-

bav, zato se nižja prodaja
avtomobilov takoj občuti v

celotni dobaviteljski veri-

gi. Manjši upad prodaje,
tudi v Evropi, je zato zdaj
pričakovan. “Trenutno sta-

nje naročil se v celoti že

odseva v tekočih naročilih,

ta so v prihodnjih mesecih

nekaj nižja, v celoti do pet
odstotkov,” pravijo v Hi-

drii. Gibanje njihovih na-

ročil je zelo različno po

posameznih poslovnih

enotah in skupinah proiz-
vodov, tako kot je različna

prodaja posameznih

znamk in modelov avto-

mobilov.
V Hidrii posebej izrazitih

padcev ne beležijo. Dizel-

ski segment je trenutno

stabilen, prodaja je na lan-

skoletni ravni. V največji
krizi dizelske tehnologije
so napovedali, da se bo ze-

leni čisti dizel na veliko

vrnil, in to se že dogaja.
Posebej hitro pa narašča
prodaja rešitev za hibridne
in električna vozila, deni-
mo 48V sistem starter-ge-
neratorja za rekuperacijo
mehanske energije v elek-

trično, s katerim Hidria
opremlja avtomobile Audi-

ja, Fiat Chryslerja in Re-

naulta.

Kadrovsko politiko pri-

lagajajo razmeram na trgu.
Še vedno zaposlujejo teh-

nične strokovne kadre,

predvsem mehatronike,

orodjarje, strojne tehnike,

inženirje strojništva, di-

plomirane inženirje elek-

trotehnike, strojništva ...

Smarteh raste,

a ne v “mrtvi” Italiji

V tolminskem podjetju
Smarteh izvozijo več kot 90

odstotkov izdelkov in rešitev,

ki jih sami razvijejo in iz-

delajo, namenjeni pa so av-

tomatizaciji zgradb, hotelov,

bolnišnic, šol, poslovnih pro-

storov, turističnih potniških
ladij ter naftnih ploščadi. “Iz-
delke prodajamo po vsem

svetu, zato v tem trenutku še

ne čutimo upada naročil.

Nasprotno, celo naraščajo,”

pojasnjujejo v vodstvu pod-
jetja in še dodajajo: “Itali-

janski trg pa za naše viso-

kotehnološke inovativne iz-
delke že desetletja stagnira

oziroma je mrtev, zato mo-

rebitno dodatno ohlajanje ne

bo prineslo bistvenih spre-
memb.” Vsako leto beležijo
vsaj 15-odstotno rast prome-

ta v primerjavi s predhodnim
letom.

V Pivki pozorno
spremljajo brexit

Skupina Pivka načrtuje le-

tos rahlo rast, saj ni ne-

posredno vezana na

splošne trende in panoge,
kot je avtomobilska. Pov-

praševanje po izdelkih sku-

pine Pivka - Delamaris se

ne spreminja, tako sledijo
začrtanim proizvodnim,
kadrovskim in prodajnim

planom tako na lokaciji Piv-

ka kot tudi Kromberk. Po

dveh mesecih še ne morejo
sklepati ali ocenjevati,
kakšno bo celotno leto.
“Nekoliko zaznavamo skrb

zaradi brexita, ki bi lahko

preusmeril določene toko-

ve blaga in bi lahko ne-

gativno vplivali na živilsko

predelovalno industrijo,”

pravi Janez Rebec, pred-
sednik uprave Pivka in di-
rektor Delamarisa.

V Luki Koper pri pre-

tovoru avtomobilov, kjer
se najprej pokaže ohlaja-
nje svetovnega gospodar-

stva, še niso zaznali ni-

hanj, a bržkone je po njiho-

vem mnenju še prezgodaj
za zanesljivejše ocene.

Metod Podkrižnik, član
uprave Luke, ob tem iz-

postavlja tudi strukturo

pretovorjenih avtomobi-

lov. “Za Kitajsko in Japon-

sko prek Luke potujejo
predvsem avtomobili
prestižnejših znamk in pri

teh ni napovedanega ohla-
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janja,” je povedal pred ne-

davnim. V Luki se v tem

času ravno nadejajo pod-
pisa nove pogodbe z

nemškim Daimlerjem za

prihodnja tri leta.

Piama pur: manjša
prodaja je verjetna

“Prodajna pričakovanja so

po načrtih podobna tiste-
mu, kar smo realizirali v

2018, kar se trenutno kaže

kot zelo optimistično. Ob-

seg poslovanja se je znižal,

naročil je manj, to pa je
čutiti že od jeseni 2018 na-

prej,” ugotavlja direktor

Plame pur Uroš Barba.

Začetek letošnjega leta je
sicer precej bolj umirjen kot
začetek lanskega, kljub te-

mu pa računajo, da se bodo

zadeve zaradi novih kupcev

in projektov uravnale. “O

manjši prodaji v letošnjem
letuje preuranjeno govoriti,
čeprav je ne izključujemo in

je verjetna. Prav gotovo se

pozna kriza v avtomobilski

industriji (predvsem skupi-

na VW, a ne samo ta),

upočasnile se tudi nekatere

druge panoge,” pravi Barba.

Dodaja, da sta diverzifika-

cija poslovanja ter iskanje
novih kupcev in trgov (bo-
disi v geografskem smislu

bodisi kot panoga) pri njih

stalna naloga in ni vezana

samo na čas krize in

upočasnitev gospodarskih
aktivnosti na določenih tr-

gih.

Poslabšanje prihaja
z zamikom

Za Mitol sta Nemčija in Ita-

lija manj pomembna trga,

saj veliko večino prihodkov

ustvarijo na območju nek-

danje Jugoslavije, v Rusiji,
Romuniji, na Češkem ...“Na
teh trgih je utrip tak kot

lani, toda to še ne pomeni,
da se kmalu ne bo obrnilo. V

gradbeništvu so aktivnosti

povezane s projekti; ko se ti

zaključijo, to z zamikom

občutimo vsi, ki smo tako

ali drugače povezani s to

panogo,” pojasnjuje direk-

tor Mitola Robert Srabotič.
To povezanost blažijo tako,

da vse bolj stavijo na spe-

cifične izdelke, kjer je manj

konkurence in lahko dose-

gajo višje cene. “To je ena

smer, druga pa je še večja
prisotnost Mitola na trgih

nekdanje Jugoslavije, kjer je

naša blagovna znamka

cenjena in uveljavljena,” še

pravi Srabotič. *
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V Hidrii pravijo, da je po obdobju hitre rasti prodaje v zadnjih treh letih zdaj pričakovano manjši upad; menijo, da

gre bolj za stabilizacijo trga, ki pa je še vedno na visokih ravneh, kot za napoved večjih padcev.
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Metod Podkrižnik Uroš Barba

.
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Matej Koglot Marino Furlan
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Janez Rebec Robert Srabotič

O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Primorske novice 26.03.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 53.000

Stran: 2

Površina: 874 cm2 3 / 3

Primorske novice 26.03.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 53.000 Kazalo

Stran: 2

Površina: 874 cm2

111



O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Mala in srednja podjetja: ohlajanja še ne čutijo, imajo pa rezervne
scenarije

dnevnik.si/1042880208/Gazela/mala-in-srednja-podjetja-ohlajanja-se-ne-cutijo-imajo-pa-rezervne-scenarije

 
(Foto: Sergej Semibratov)

 
V preteklosti so mala in srednje velika podjetja vlagala predvsem v razvoj, inovacije,
digitalizacijo in robotizacijo ter v izobraževanje zaposlenih, kar se jim zdaj obrestuje. Kljub
obetavnim napovedim glede gospodarske rasti v Sloveniji pa pozorno spremljajo gospodarsko
dogajanje na mednarodnem parketu in imajo za primer morebitne krize pripravljene tudi
rezervne scenarije.

Zagotoviti ustrezno likvidnost

»Mala in srednje velika podjetja, ki predstavljajo hrbtenico slovenskega gospodarstva, se
morajo osredotočiti na prihodnost in biti v luči morebitnih gospodarskih negotovosti na
mednarodnih trgih pripravljena, da morda disciplino maraton zamenjajo za tek čez ovire,« je
pred okroglo mizo opozorila Sanja Savič iz PwC Slovenija. Da bi podjetja uspešno prestala
krizo, morajo spremljati stanje in identificirati morebitne nevarnosti ter prilagoditi poslovanje.
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»Pomembno je zagotoviti ustrezno likvidnost, med drugim z ustreznim načrtovanjem prihodkov
in učinkovitim upravljanjem obratnega kapitala, in imeti pripravljen scenarij za primer velike
spremembe,« je ob tem poudaril Primož Rozman iz PwC Slovenija.

Od udeležencev okrogle mize je bilo slišati, da nekatera podjetja, ki delujejo na mednarodnih
trgih, gospodarskega ohlajanja v tem trenutku še ne čutijo. Vsi njihovi vodilni so poudarili
nujnost vlaganja v raziskave in razvoj ter v zaposlene ter potrdili, da imajo za prihodnost
pripravljenih več scenarijev, tudi za primer krize. Marko Lukič, direktor družbe Lumar IG, ki
med drugim izdeluje montažne pasivne hiše, je povedal, da imajo naročil za leto in pol naprej
ter da so se morali nekaterim trgom zaradi polnih zmogljivosti na drugih trgih odpovedati. »Res
pa delujemo v gradbeništvu, kjer so cikli daljši. Zadnji pademo v krizo in tudi zadnji iz nje
izidemo,« je dejal. Pomočnik direktorja družbe Elaphe, ki razvija električni pogon v kolesu
vozila, Stanko Ciglarič je povedal, da na Kitajskem, ki je njihov glavni trg, za zdaj ne
zaznavajo negotovosti v poslovanju. Prej nasprotno, pri čemer je prepričan, da na porast
povpraševanja močno vplivata kampanja za čistejše okolje in spodbujanje električnih vozil.
Opažajo pa, da so trenutno na trgu bolj previdni investitorji.

Ko malo ali srednje veliko podjetje zraste do te mere, da za nadaljnji razvoj in poslovanje
potrebuje novo finančno injekcijo, se lahko odpravi v banko po kredit ali poišče investitorja,
strateškega partnerja ali sklad lastniškega kapitala. Andrej Lasič, pomočnik uprave za
korporativno in investicijsko bančništvo in direktor poslovanja s ključnimi komitenti pri Novi
Ljubljanski banki, je povedal, da so razmere na trgu trenutno zelo ugodne za podjetja za
pridobitev bančnih posojil. A kot so ugotavljali sogovorniki, se banke ne morejo tako hitro
odzivati na potrebo po rasti in razvoju podjetij. vl
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Pavle Hevka novi predsednik Turistične zveze
Slovenije
Datum: ponedeljek, 25. marec, 2019

Osrednjo slovensko turistično društveno organizacijo Turistično
zvezo Slovenije (TZS) bo prihodnja štiri leta vodil Pavle Hevka iz
Ljubljane, mag. ekonomskih in poslovnih ved in inženir gradbeništva,
zaposlen na DRI upravljanje investicij kot vodja projekta vzdrževanje
cest.

Zamenjal je Petra Misjo, ki je župan občine Podčetrtek, ki zaradi številnih
obveznosti ni v tretje kandidiral za predsednika TZS. Pavla Hevko so
soglasno izvolili na redni volilni skupščini, ki je gostovala v občini
Šmarješke Toplice.

Pavle Hevka zelo dobro pozna turistično društveno organizacijo, saj že dve desetletji uspešno deluje v republiškem Turističnem
drobnogledu TZS, zadnjih osem let je njegov podpredsednik. Vsa leta to vlogo opravlja volontersko! Kot je poudaril, se bo
zavzemal za bolj poudarjeno sodelovanje z lokalnimi območji pri prepoznavanju dediščine - tako naravne, zgodovinske, kulturne,
okoljske, gastronomske kot obrtne, za povezovanje vseh deležnikov v turizmu. Po njegovem je med drugim treba TZS pomladiti -
"združiti modrost in mladost", se načrtno odločiti za nadaljnji pospešeni razvoj in podporo turizmu, ki mu je treba dati nove
vsebine z visoko angažiranim in motiviranim delovanjem. Več pozornosti je treba nameniti nekaterim projektom TZS, med drugim
Moja dežela - lepa in gostoljubna in pridobiti več sodelujočih v tekmovanju.

Dj-slovenija.si 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg:

07:09

http://www.dj-slovenija.si/zanimivo/pavle-hevka-no... 1 / 1

Dj-slovenija.si 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: Kazalo

07:09

http://www.dj-slovenija.si/zanimivo/pavle-hevka-no...

114

http://www.dj-slovenija.si/zanimivo/pavle-hevka-novi-predsednik-turisticne-zveze-slovenije




O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

25.3.2019 7:19

Umar opozoril na neizkoriščene zmogljivosti na
trgu dela
Ljubljana, 24. marca (STA) - Podjetja v Sloveniji se v zadnjem času soočajo z vse večjim pomanjkanjem
ustrezno usposobljenih delavcev. Umirjanje rasti kratkoročno to težavo nekoliko blaži, a takšna gibanja se bodo
pod vplivom demografskih trendov nadaljevala. To bi lahko pomembno omejilo zmožnost za rast in razvoj, so
opozorili v Umarju.

"Število zaposlenih, ki je konec leta 2017 preseglo predkrizni vrh, se je lani hitro povečevalo. V razmerah postopnega
zmanjševanja števila delovno sposobnega prebivalstva je to vplivalo na povečanje deleža podjetij, ki kljub temu in
kljub prilivu tujih delavcev poročajo o pomanjkanju delavcev. Teh podjetij je že okoli polovica," so v najnovejši
publikaciji Pomladanska gibanja ugotovili v Uradu RS za makroekonomske analize in razvoj (Umar).

  
Pomanjkanje ustreznih kandidatov je glavni dejavnik omejevanja aktivnosti v predelovalnih dejavnostih in
pomemben, ne pa glavni, v gradbeništvu in v storitvenih dejavnostih. Takšno pomanjkanje se v poslovanju podjetij
najpogosteje kaže s povečanim obsegom dela že zaposlenih in zavračanjem naročil. "Nadaljevanje takšnega trenda bi
lahko zmanjšalo dolgoročni potencial za gospodarsko rast," so izpostavili.

  
Ob brezposelnih so opozorili na druge delovno sposobne osebe, ki bi lahko prispevale k zapolnitvi vrzeli, a se tudi
njihovo število zmanjšuje. "Ocenjujemo, da brezposelne osebe predstavljajo zgolj dve tretjini obsega prostih
zmogljivosti na trgu dela. K povečanju števila delovno aktivnih lahko namreč prispeva tudi del delovno sposobne
populacije, stare med 15 in 74 let, ki trenutno ni aktiven na trgu dela," so navedli.

  
Kot so pojasnili, v to skupino sodijo neaktivne osebe, ki so na voljo za delo, vendar ga zaradi izgube motivacije ne
iščejo, in neaktivne osebe, ki delo iščejo, vendar ga zaradi različnih razlogov ne morejo takoj sprejeti. K povečanju
skupnega števila opravljenih delovnih ur lahko prispevajo tudi zaposleni za krajši delovni čas, zlasti tisti, ki kljub
želji ne delajo za polni delovni čas.

  
V Umarju so ugotovili, da so možnosti povečanja števila delovnih ur že aktivnega prebivalstva vse bolj omejene. "V
krizi in prvih letih okrevanja se je delež delovno aktivnih oseb, ki bi želeli delu nameniti več ur, opazno povečal, kar
bi lahko med drugim bila posledica zniževanja oz. skromne rasti plač in zaostrenega finančnega položaja drugih oseb
v gospodinjstvu," so povzeli. A delež teh oseb se sedaj zmanjšuje.

  
"Pomanjkanje delavcev bi lahko srednjeročno omilili s povečanjem zaposlenosti mladih in starejših, povečanjem
priliva tujih delavcev, ustreznim usposabljanjem ter povečanjem spodbud za delo," so izpostavili. Pomanjkanje
delavcev bi lahko blažila tudi bolj obsežna in učinkovita aktivna politika zaposlovanja, so sklenili v Umarju.
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Rušenje cestninskih postaj, tudi na štajerski
avtocesti: Od aprila spet zastoji 
Damijana Žišt, 24.3.2019

Igor Napast

Dars za letos načrtuje rušenje 21 cestninskih postaj na slovenskem avtocestnem
križu, tudi na štajerski avtocesti.

Na slovenskih avtocestah od aprila lahko znova pričakujemo zastoje na nekaterih
odsekih, saj bo Dars nadaljeval odstranitev in preureditev območij še 21
cestninskih postaj. Kot nam je sporočil Marjan Koler iz Darsa, je v načrtu rušenje
desetih čelnih cestninskih postaj (velikih, čez traso avtoceste) in enajstih stranskih
na priključkih. Med velikimi so cestninske postaje Vransko, Tepanje in Slovenske
Konjice na štajerski avtocesti ter Drnovo in Krško na dolenjski.  Dela v tem sklopu
bosta opravila podjetji Cestno podjetje Ptuj in Euroasfalt iz Sarajeva, vrednost pa

Med prvimi, ki bodo letos zrušene, bo cestninska postaja Tepanje.
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je ocenjena na 8,7 milijona evrov (brez DDV). Hkrati z rušitvami bo Dars izvedel
tudi dvanajst kilometrov obnov smernih vozišč.

- Dars je lani odstranil in preuredil območja 13 cestninskih postaj.
 

- Letos je v načrtu za odstranitev še vseh preostalih 21 cestninskih postaj, od tega
je deset velikih.

 
- Na štajerski avtocesti se bodo porušile postaje Vransko, Tepanje in Slovenske
Konjice, dela naj bi se začela v aprilu.

 
- Odstranitev vseh cestninskih postaj (in DarsGo) je prvi projekt Darsa, ki se
financira iz tako imenovanega Junckerjevega sklada oziroma EFSI. Gre za
posojilo Evropske investicijske banke v višini 51 milijonov evrov.

 Lani je Dars porušil in rekonstruiral vozišča na območjih cestninskih postaj Torovo
na gorenjski avtocesti ter Log, Nanos in Dane na primorskem avtocestnem
omrežju. Odstranjene so bile še stranske cestninske postaje na petih avtocestnih
priključkih primorske avtoceste. Prvega aprila lani je bil uveden tudi sodoben
elektronski cestninski sistem v prostem prometnem toku DarsGo, ki velja za vozila
z največjo dovoljeno maso nad 3,5 tone, torej za težka, oziroma za vozila, ki
nimajo vinjet.
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Lani je Dars porušil in rekonstruiral vozišča na območjih cestninskih postaj Torovo na
gorenjski avtocesti.

Posledica uvedbe novega sistema DarsGo

Letos načrtujejo rušenje še več cestninskih postaj.  Javno naročilo za rušitev in
preureditev cestninskih postaj Videž, Bazara, Senožeče, Divača, Kozina ter
sanacijo voziščne konstrukcije priključkov Senožeče, Divača in Kozina je Dars
oddal edinemu ponudniku. Dela bo za 6,16 milijona evrov opravil konzorcij podjetij
CPK, Kolektor CPG in GVO. Sklop rušitve in preureditve cestninskih postaj
Pesnica, Dragotinci, Prepolje ter sanacijo voziščne konstrukcije priključka Šentilj
bo izvedel konzorcij VOC Celje skupaj s CVP in GVO. Dars je za ta sklop prejel
štiri ponudbe, izbral je najcenejšo v vrednosti 4,62 milijona evra.

Robert Balen
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Rušitev cestninskih postaj Kompolje, Dob, Blagovica-sever, Blagovica-jug,
Lukovica-sever, Lukovica-jug ter Krtina-sever in Krtina-jug ter sanacijo voziščne
konstrukcije priključkov Blagovica, Lukovica in Krtina, za katero je prispelo pet
ponudb, je Dars oddal družbam CVP, GVO, VOC Celje za 9,14 milijona evrov.

"Stroški del ne bodo na plečih davkoplačevalcev"

Rušitev cestninskih postaj na slovenskem avtocestnem omrežju je sicer posledica
uvedbe novega sistema DarsGo. "Ker želimo uporabnikom naših avtocest s čim
manj motnjami prometa zagotoviti čim več obnovljenih odsekov, smo lani na
lokacijah treh cestninskih postaj združili izvedbo tudi z obnovo nekoliko širših
odsekov avtoceste, tako načrtujemo na primer tudi za letos. Čelno cestninsko
postajo Vransko bomo porušili in preuredili njeno območje hkrati z načrtovano
trimesečno obnovo dela odseka med Vranskim in Šentrupertom. Obnovili bomo
štiri kilometre avtoceste obeh smernih vozišč, proti Celju in proti Ljubljani, delovišči

Igor Napast
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cestninske postaje in obnove trase avtoceste bosta povezani," še pravi Marjan
Koler.

Dars naročnik in plačnik

 Na vprašanje, ali bomo rušenje cestninskih postaj na avtocestah plačali iz
proračuna, pa Koler odgovarja: "Ne, stroški omenjenih del ne bodo na plečih
davkoplačevalcev, saj je naročnik in plačnik Dars. Vzpostavitev elektronskega
sistema cestninjenja za tovorna vozila v prostem prometnem toku, odstranitev
vseh cestninskih postaj in rekonstrukcija vozišč avtocest na njihovih območjih je
prvi projekt Darsa, ki se financira iz tako imenovanega Junckerjevega sklada
oziroma EFSI. Gre za posojilo Evropske investicijske banke v višini 51 milijonov
evrov s poroštvom EU. Del posojila je bil porabljen za vzpostavitev sistema
DarsGo, drugi del pa je namenjen rušitvi in preureditvi območij cestninskih postaj."

Karavanški predor in tretja razvojna os 
 

Dars bo tudi letos na slovenskem avtocestnem križu izvedel več obnovitvenih del.
Med obsežnejšimi obnovitvenimi deli bo obnova predora Golovec na vzhodni
ljubljanski avtocestni obvoznici. Dela bodo potekala od konca junija do konca
avgusta, saj je v tem obdobju na ljubljanskem obroču najmanj prometa.

 
Dars pa letos poleg gradnje druge cevi karavanškega predora, ki se bo financiral
iz tako imenovanega Junckerjevega sklada, načrtuje tudi pričetek graditve tretje
razvojne osi.

 Rušitev cestninskih postaj poleg fizične odstranitve nadstrešnic, betonskih otokov,
opreme in na nekaterih lokacijah tudi upravnih stavb vključuje tudi rekonstrukcijo
ceste, da bo lahko na tem območju promet tekel hitrostjo 130 km/h. Dars pri tem
pojasnjuje, da se rušitev opravi v razmeroma kratkem času, večinski del izvedbe
pa zajema nato preureditev območja cestninskih postaj.
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25.3.2019 9:48

Zajc napovedal nadaljevanje zastavljenih aktivnosti
na okoljskem ministrstvu
Ljubljana, 25. marca (STA) - Kandidat za ministra za okolje in prostor Simon Zajc se danes predstavlja pred
matičnim odborom DZ. Napovedal je dokončanje zastavljenih aktivnosti iz časa njegovega predhodnika Jureta
Lebna, med ključnimi koraki bodo osvežitev gradbene in stanovanjske zakonodaje, prenova zakona o vodah ter
ureditev področja odpadkov.

Zajc je pred poslanci napovedal vztrajanje pri prioritetah in aktivnostih, ki so jih na ministrstvu za okolje in prostor
zastavili in že odprli od začetka mandata nove vlade. To pomeni, da bo moralo ministrstvo ohraniti tempo in način
dela, kot so ju zastavili pod vodstvom Lebna, je poudaril Zajc, dosedanji državni sekretar na ministrstvu.

  
"V zadnjih šestih mesecih smo intenzivno delali, prepoznali probleme, zastavili prioritete, predvideno časovnico in
aktivnosti. Če mi boste to omogočili, bomo z delom nadaljevali takoj," je dejal.

  
Cilj je osrednje spremembe izpeljati do konca leta 2020, je povedal Zajc. Ko bo Slovenija v letu 2021 predsedovala
EU, bodo namreč domače naloge v ozadju, je spomnil.

  
Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo mandat,
prišel s predlogom osvežitve gradbene zakonodaje. Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi skupinami kot
tudi občinami, je obljubil.

  
Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi vse težje pridejo do stanovanja, kredita, celo najema,
je opozoril Zajc. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja le še za oddajanje, neprofitno najemnino bo nadomestila
stroškovna, država pa bo garantirala za kredite za mlade družine.

  
Etažni lastniki bodo lažje menjali upravnika in bodo imeli boljši nadzor in moč odločanja o upravljanju sredstev za
prenovo. Meja soglasij etažnih lastnikov za prenove se bo znižala.

  
Spremenil se bo zakon o ohranjanju narave, še v prvi polovici leta bo v javno obravnavo prišel zakon o vodah. Do
konca leta je treba sprejeti novo zakonodajo na področju odpadkov. Zajc je napovedal znižanje meje za plačevanje
embalažnine s 15 ton na nič, podjetja bodo morala poročati štirikrat letno in ne enkrat, kot doslej.

  
Zajc namerava zaostriti tudi pogoje za družbe za ravnanje z odpadno embalažo. V zakon sicer ni mogoče zapisati, da
lahko to nalogo opravlja le ena družba. Bodo pa po besedah Zajca zapisali take pogoje, da bodo odpravljene vse
anomalije in da bo končna posledica ena taka družba, ki bo bolj učinkovita.

  
Kandidat za ministra napoveduje tudi nadaljevanje boja proti plastiki, prenovo dimnikarske zakonodaje ter
spremembo zakona o odpravi posledic naravnih nesreč. Nadaljuje se delo v smeri spremembe zakonodaje, ki bo v
prakso prenesla novo ustavno pravico do pitne vode.

  
Pomembna naloga bo tudi priprava dolgoročne podnebne strategije, kjer je Zajc za ambicioznost. "Cilj države mora
biti, da do sredine stoletja postanemo ogljično nevtralna država," je izpostavil. To za sabo potegne celo vrsto
vprašanj, na katere moramo najti odgovore - kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili kmetijstvo, od kje bomo
dobivali električno energijo, potrebovali bomo zeleno davčno reformo, nujno bo zagotoviti, da bo prehod na
nizkoogljično družbo socialno pravičen.

  
Zajc namerava izpeljati tudi že pod Lebnom zastavljene spremembe zakona o varstvu okolja. V njem nameravajo
urediti področje stečajev in sanacije degradiranih območij. Med drugim je izpostavil založitev sredstev podjetij, ki se
ukvarjajo z rizično dejavnostjo, ter poseben sklad za sanacijo degradiranih območij.

  
Sicer pa kandidat napoveduje tudi končno ureditev vprašanja Jernejevega kanala, sanacijo območja Ekosistemov s
sredstvi države, izvedbo že zastavljene sanacije igrišč celjskih vrtcev, sanacij Mežiške doline. Obljubil je uresničitev
koalicijske zaveze, da hidroelektrarn na Muri ne bo, ter nadaljevanje sodelovanja z nevladnimi organizacijami.

  
Na vprašanje glede termične obdelave odpadkov je Zajc odgovoril, da "mora vsaka država poskrbeti za svoje
odpadke". Zavzel se je za samozadostnost Slovenije pri končni obdelavi odpadkov. Ministrstvo za okolje in prostor je
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že izvedlo javno razpravo na temo morebitne sežigalnice, Zajc je že tudi poslal dopis na združenje občin, da
preverijo, če je katera od občina zainteresirana, da se tak obrat zgradi pri njih.

  
Zajc je sicer prepričan, da glede na količino odpadkov novega objekta ne potrebujemo, ampak lahko prilagodimo
obstoječe. Pri tem pa bi v primeru, da bi se odločili za sežigalnico, država morala določiti količino in vrsto odpadkov,
ki bi bili termično obdelani, sprejeti odločitev o najboljši tehnologiji, izvajati bi bilo treba stalni monitoring, podatki
o njem pa bi morali biti vsem na voljo na spletu. In nenazadnje, tak obrat bi moral biti neprofiten, je še izpostavil.

  
Zajc bo v primeru potrditev v DZ na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta Lebna, ki je odstopil s
položaja, potem ko se je znašel pod plazom očitkov glede naročila makete za drugi tir železniške proge Divača-Koper,
ki jo je vlada Mira Cerarja marca lani postavila v Kopru, sam pa je bil vodja tega projekta.
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I PODELILI ZNAK j
1 ODLIČNOSTI V 1
I GRADBENIŠTVU 1

Podjetji PROSLIK d. o. o. in DA BO MONT d. o. o.,

člana Območne obrtno-podjetniške zbornice Mari-

bor, se lahko po novem pohvalita z Zlatim znakom

odličnosti v gradbeništvu, ki ga najbolj uspešnim

gradbenim podjetjem v Sloveniji podeljuje Obr-

tna zbornica Slovenije. “Znak odličnosti v gradbe-
ništvu” temelji na modelih poslovne odličnosti in

OZS pri izboru prejemnikov upošteva številne kri-

terije poslovanja. Ocenjevanje se izvaja na podlagi
javno dostopnih podatkov, referenc in mnenja na-

ročnikov in dobaviteljev, v razgovoru z vodilnimi

na sedežu podjetju ter na gradbenih objektih ozi-

roma na terenu.

ii» ®

g�hMzbornica
��SLOVENIJE
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Ni bil dober za poslanca, sedaj postaja minister za
okolje in prostor.

Člani in članice odbora za infrastrukturo, okolje in prostor so na
današnji nujni seji zaslišali kandidata za novega ministra za okolje
in prostor Simona Zajca, ki po polletnem opravljanju funkcije
državnega sekretarja zaradi odhoda Jureta Lebna prevzema
vodenje ministrstva. Zgodba z Lebnom in maketo drugega tira je
javnosti dobro poznana in je na tem mestu ne bomo ponavljali,

[OKOLJE IN PROSTOR] Simon
Zajc zagotovil, da novih maket
ne bo več, saj so se nekaj naučili
ponedeljek, 25. 03. 2019
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zadnje informacije v zvezi z nekdanjim ministrom, ki je po odhodu
z ministrstva zapustil še Stranko modernega centra in družinskega
prijatelja Mira Cerarja, pa napovedujejo, da bi Leben že kaj kmalu
lahko vstopil v Listo Marjana Šarca, saj mu je predsednik vlade ob
sprejetju njegovega odstopa prijazno sporočal, da mu pušča
»odprta vrata«.

Simon Zajc je na lanskih državnozborskih volitvah kandidiral na
listi SMC v volilnem okraju Ljubljana Šiška III in ni bil izvoljen za
poslanca. Predsednik vlade tako nadaljuje s sestavljanjem vladne
ekipe z ljudmi, ki jih volivci niso želeli za poslance, so pa očitno
dovolj dobri za ministre. Simon Zajc je prejel 1234 glasov ali 12, 57
odstotkov, medtem ko je kandidatka SDS Mojca Škrinjar,
zmagovalka v omenjenem volilnem okraju, prejela 2025 glasov ali
20,63 odstotkov.

Kandidat za ministra  je na t. i. hearingu potrdil, da bo
nadaljeval vizijo predhodnika na področju okolja in prostora.
»Ohraniti moramo tempo in način dela, zavedam se, da imamo
časa do leta 2020, potem se začne predsedovanje Svetu EU,« je
dejal. Napovedal je spremembe gradbene zakonodaje, ki je bila
sprejeta v prejšnjem mandatu. Takrat je bil Zajc poslanec in je
glasoval za vse tri zakone, ki so prinesli več slabih rešitev,
predvsem na področju gradnje hiš. Zajc je priznal, da je
zakonodajo potrebno optimizirati – jasna omejitev ničnosti
gradbenih poslov in upoštevanje odločbe Ustavnega sodišča glede
pravice do doma, prijava začetka del naj se poda na gradbeno
inšpekcijo in ne več na upravno enoto oziroma na ministrstvo za
okolje, kmetje za širjenje kmetij v določenih primerih ne bodo več
čakati na občinski prostorski načrt.

Poslanec SDS Zvonko Černač je v svoji razpravi opozoril, da so
največje težave, ki jih je prinesla nova gradbena zakonodaja,
drugje. »Potrebno je začeti reševati problem enormno dolgih
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postopkov pri pridobivanju gradbenih dovoljenj. Zakaj ni interesa,
da se to spremeni?« je zanimalo Černača.

Konkreten nesmisel v gradbeni zakonodaji je navedel tudi
poslanec SDS Bojan Podkrajšek: »Družina več let gradi hišo in je
ne dokonča s fasado, zaradi česar pa ne more dobiti hišne
številke.«

Zajc je v svoji predstavitvi priznal, da »nismo vsi v enakem
položaju glede dostopa do čiste pitne vode.« Na to v SDS
opozarjamo že vse od spremembe ustave, ki sama po sebi še
ničesar ne prinese. V praksi tako še vedno veliko državljanov,
predvsem na podeželju, nima dostopa do čiste pitne vode, nima
dostopa niti do vodovoda.

»Velik zalogaj bo tudi zakonodaja, ki ureja odpadke,« je priznal
kandidat za ministra. Spomnimo. Nekdanji minister Leben je v
državni zakon prinesel interventni zakon, s katerim naj bi rešili
kopičenje odvečne odpadne embalaže, po katerem pa je stroške
za sanacijo škode prevzela država. »To je napačna politika, tako
kot je bila tista, ko je sanacijo zaradi požara v Kemisu pokrila
država namesto povzročitelj,« je opozoril Černač. Zajc je zagotovil,
da je bila to politika interventnega zakona, ki pa se v prihodnje ne
bo nadaljevala, saj bodo morala rizična podjetja o embalažnini
poročati štirikrat na leto ne le enkrat na leto. Prepoved uporabe
plastičnih vrečk je poslanec SDS označil za piarovsko potezo:
»Plastična vrečka je relativno majhen del celotnega problema, ker
v trgovinah skorajda ni police, kjer ne bi bilo plastične embalaže.«

Poslanca SDS Borisa Doblekarja je zanimalo stališče kandidata za
ministra glede sežigalnic, saj so se slednje na Dunaju izkazale za
dobro rešitev. Sežig odpadkov je po besedah Zajca zadnji v vrsti,
kar se tiče vseh možnih ravnanj z odpadki, ni pa bolj jasno
definiral, katero ravnanje je najboljše. »Makete pa ne bom dal
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delati, recimo, da smo se kaj naučili,« je na presenečenje vseh z
nasmehom na obrazu dodal. Poslanec Černač je ob pripomnil, da
se strinja z mnenjem Zajca, da mora Slovenija sama obdelovati
nevarne odpadke, vendar praksa kaže povsem nekaj drugega.
Opozoril je, da lesene tramove, ki jih sedaj menjamo na nekaterih
železniških tirih, odvažamo v sežig v tujino, čeprav bi to lahko
naredili doma, poleg tega pa pri tem niti ne gre za nevarne
odpadke.

Poslanec Doblekar je v svoji razpravi opozoril tudi na potrebo po
izboljšanju javnega prevoza, s čimer bi zmanjšali onesnaževanje,
ter na del v koalicijski pogodbi, ki predvideva dodatna finančna
sredstva v višini 200 milijonov evrov za gradnjo novih stanovanj.
Zajc mu je odgovoril, da je to zaveza celotne vlade in da bo denar
pač potrebno zagotoviti.

Poslanec SDS Franci Kepa je opozoril na neizkoriščen potencial,
ki ga prinašajo vetrne elektrarne, žal pa jih imamo toliko, da jih
lahko preštejemo na prste ene roke. Kandidat za ministra mu je
odgovoril, da bo potrebno skupaj najti odgovore, kako bomo v
prihodnje zagotavljali električno energijo, konkretnejših odgovorov
pa ni dal.

Poslanca SDS Franca Rosca pa je med drugim zanimalo, kdo bo
zagotovil finančna sredstva za degradirano območje v Šoštanju,
kjer se nahaja termoelektrarna, in ali bo to Holding slovenskih
elektrarn.

Vse pet poslancev SDS, članov matičnega odbora je ob koncu
glasovalo proti sklepu, da je Simon Zajc primeren za ministra za
okolje in prostor.

Foto:Državni zbor/Borut Peršolja
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25.3.2019 12:45

Kandidat za okoljskega ministra Simon Zajc s
podporo odbora DZ
Ljubljana, 25. marca (STA) - Odbor DZ za infrastrukturo, okolje in prostor je danes predstavitev kandidata za
ministra za okolje in prostor Simona Zajca z 10 glasovi za in petimi proti ocenil kot ustrezno. Če ga v sredo na
glasovanju potrdi še celoten DZ, Zajc napoveduje takojšnje nadaljevanje že zastavljenega dela na ministrstvu.

Zajc za okoljskega ministra kandidira potem, ko je zadnjih šest mesecev v ekipi dosedanjega ministra Jureta Lebna
delal kot državni sekretar. "Mislim, da smo pod vodstvom ministra Lebna pravilno prepoznali probleme, si zastavili
prioritete in časovnice, in moj glavni fokus bo, da te prioritete in te aktivnosti izpeljemo do konca in da se problemi,
s katerimi se soočamo, ne vlečejo več v naslednje mandate," je dejal v svoji predstavitvi pred odborom.

  
Med prvimi ključnimi koraki je izpostavil osvežitev gradbene zakonodaje. Poslancem je obljubil, da bo k njim že
prihodnji teden, če mu podelijo mandat, prišel s predlogom sprememb. Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi
poslanskimi skupinami kot tudi občinami, je obljubil.

  
Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi vse težje pridejo do stanovanja, kredita, celo najema,
je opozoril Zajc. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja le še za oddajanje, neprofitno najemnino bo nadomestila
stroškovna, država pa bo garantirala za kredite za mlade družine.

  
V prvi polovici letošnjega leta je napovedal tudi že javno obravnavo zakon o vodah. Naloge instituta za vode bo
novela prenesla na ministrstvo oziroma na direkcijo za vodo. Ukinjene bodo izjeme za gradnjo objektov, ki bi lahko
imeli vpliv na podtalnico, vodni sklad pa bo po novem sofinanciral tudi vodovode in vodooskrbo v primerih, ko za to
ni mogoče dobiti evropskih sredstev.

  
Pri novi odpadkovni zakonodaji, ki jo bo treba sprejeti do konca leta, je Zajc napovedal znižanje meje za plačevanje
embalažnine s 15 ton na nič. Nov zakon naj bi vzpostavil tudi pogoje, v skladu s katerimi bi za odpadno embalažo
skrbela le še ena družba.

  
Sicer pa se je med drugim izrekel proti hidroelektrarnam na Muri, ki jih v tem mandatu "ne bomo gradili". Prav tako
je proti postopku hidravličnega lomljenja oz. frackingu. Spomnil je, da postopki na Agenciji RS za okolje še tečejo,
zagotovil pa je, da sam še ni doživel nobenih neprimernih pritiskov potencialnih vlagateljev ali tuje države. "Če jih
bom, bom to prijavil pristojnim institucijam," je poudaril.

  
Izrekel se je za ambiciozno podnebno politiko in ukinjanje plastičnih vrečk ter plastičnih izdelkov za enkratno
uporabo. Ni se želel jasno izreči o podpori oz. nasprotovanju sežigalnici, čeprav je menil, da "mora vsaka država
poskrbeti za svoje odpadke". Kandidat za ministra je napovedal tudi prenovo dimnikarske zakonodaje ter spremembo
zakona o odpravi posledic naravnih nesreč, obljubil je nadaljnje sodelovanje z nevladnimi organizacijami.

  
Člani parlamentarnega odbora so večinoma izražali obžalovanje, da je moral z mesta ministra odstopiti Leben, ki je,
kot se je izrazil Boris Doblekar (SDS), "nekako dobro zastavil tole zadevo okoli okolja in prostora". So pa uspešno delo
zaželeli tudi Zajcu kot Lebnovemu nasledniku in poudarjali pomen okoljskega resorja.

  
Zvonko Černač (SDS) je med drugim pozdravil Zajčevo pripravljenost na sodelovanje, a izpostavil "izkušnje iz
preteklosti", ki kažejo, da tudi če so se z ministri uskladili glede konkretnih rešitev in izboljšav, te niso bile sprejete,
če jih je vložila opozicija oz. konkretno SDS. Zato je ministra opozoril, da "se bo moral poslužiti bolj zvitega
mehanizma in te predloge predlagati preko katere od ostalih koalicijskih ali nadkoalicijske poslanske skupine".

  
Zajc bo v primeru potrditve v DZ na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta Lebna, ki je odstopil s
položaja, potem ko se je znašel pod plazom očitkov glede naročila makete za drugi tir železniške proge Divača-Koper,
ki jo je vlada Mira Cerarja marca lani postavila v Kopru, sam pa je bil vodja tega projekta.
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ponedeljek, 25 marec 2019 12:34 Napisal  sds.si Comments:0 Komentarjev

Simon Zajc zagotovil, da novih maket ne bo več, saj so se nekaj
naučili

Foto:Državni zbor/Borut Peršolja

Ni bil dober za poslanca, sedaj postaja minister za okolje in prostor.

Člani in članice odbora za infrastrukturo, okolje in prostor so na današnji nujni seji zaslišali
kandidata za novega ministra za okolje in prostor Simona Zajca, ki po polletnem opravljanju
funkcije državnega sekretarja zaradi odhoda Jureta Lebna prevzema vodenje ministrstva.
Zgodba z Lebnom in maketo drugega tira je javnosti dobro poznana in je na tem mestu ne bomo
ponavljali, zadnje informacije v zvezi z nekdanjim ministrom, ki je po odhodu z ministrstva
zapustil še Stranko modernega centra in družinskega prijatelja Mira Cerarja, pa napovedujejo, da
bi Leben že kaj kmalu lahko vstopil v Listo Marjana Šarca, saj mu je predsednik vlade ob
sprejetju njegovega odstopa prijazno sporočal, da mu pušča »odprta vrata«.

Simon Zajc je na lanskih državnozborskih volitvah kandidiral na listi SMC v volilnem okraju
Ljubljana Šiška III in ni bil izvoljen za poslanca. Predsednik vlade tako nadaljuje s sestavljanjem
vladne ekipe z ljudmi, ki jih volivci niso želeli za poslance, so pa očitno dovolj dobri za ministre.
Simon Zajc je prejel 1234 glasov ali 12, 57 odstotkov, medtem ko je kandidatka SDS Mojca
Škrinjar, zmagovalka v omenjenem volilnem okraju, prejela 2025 glasov ali 20,63 odstotkov.

Kandidat za ministra  je na t. i. hearingu potrdil, da bo nadaljeval vizijo predhodnika na področju
okolja in prostora. »Ohraniti moramo tempo in način dela, zavedam se, da imamo časa do leta
2020, potem se začne predsedovanje Svetu EU,« je dejal. Napovedal je spremembe gradbene
zakonodaje, ki je bila sprejeta v prejšnjem mandatu. Takrat je bil Zajc poslanec in je glasoval za
vse tri zakone, ki so prinesli več slabih rešitev, predvsem na področju gradnje hiš. Zajc je priznal,
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da je zakonodajo potrebno optimizirati – jasna omejitev ničnosti gradbenih poslov in upoštevanje
odločbe Ustavnega sodišča glede pravice do doma, prijava začetka del naj se poda na gradbeno
inšpekcijo in ne več na upravno enoto oziroma na ministrstvo za okolje, kmetje za širjenje kmetij
v določenih primerih ne bodo več čakati na občinski prostorski načrt.

Poslanec SDS Zvonko Černač je v svoji razpravi opozoril, da so največje težave, ki jih je prinesla
nova gradbena zakonodaja, drugje. »Potrebno je začeti reševati problem enormno dolgih
postopkov pri pridobivanju gradbenih dovoljenj. Zakaj ni interesa, da se to spremeni?« je
zanimalo Černača.

Konkreten nesmisel v gradbeni zakonodaji je navedel tudi poslanec SDS Bojan Podkrajšek:
»Družina več let gradi hišo in je ne dokonča s fasado, zaradi česar pa ne more dobiti hišne
številke.«

Zajc je v svoji predstavitvi priznal, da »nismo vsi v enakem položaju glede dostopa do čiste pitne
vode.« Na to v SDS opozarjamo že vse od spremembe ustave, ki sama po sebi še ničesar ne
prinese. V praksi tako še vedno veliko državljanov, predvsem na podeželju, nima dostopa do
čiste pitne vode, nima dostopa niti do vodovoda.

»Velik zalogaj bo tudi zakonodaja, ki ureja odpadke,« je priznal kandidat za ministra. Spomnimo.
Nekdanji minister Leben je v državni zakon prinesel interventni zakon, s katerim naj bi rešili
kopičenje odvečne odpadne embalaže, po katerem pa je stroške za sanacijo škode prevzela
država. »To je napačna politika, tako kot je bila tista, ko je sanacijo zaradi požara v Kemisu
pokrila država namesto povzročitelj,« je opozoril Černač. Zajc je zagotovil, da je bila to politika
interventnega zakona, ki pa se v prihodnje ne bo nadaljevala, saj bodo morala rizična podjetja o
embalažnini poročati štirikrat na leto ne le enkrat na leto. Prepoved uporabe plastičnih vrečk je
poslanec SDS označil za piarovsko potezo: »Plastična vrečka je relativno majhen del celotnega
problema, ker v trgovinah skorajda ni police, kjer ne bi bilo plastične embalaže.«

Poslanca SDS Borisa Doblekarja je zanimalo stališče kandidata za ministra glede sežigalnic, saj
so se slednje na Dunaju izkazale za dobro rešitev. Sežig odpadkov je po besedah Zajca zadnji v
vrsti, kar se tiče vseh možnih ravnanj z odpadki, ni pa bolj jasno definiral, katero ravnanje je
najboljše. »Makete pa ne bom dal delati, recimo, da smo se kaj naučili,« je na presenečenje vseh
z nasmehom na obrazu dodal. Poslanec Černač je ob pripomnil, da se strinja z mnenjem Zajca,
da mora Slovenija sama obdelovati nevarne odpadke, vendar praksa kaže povsem nekaj
drugega. Opozoril je, da lesene tramove, ki jih sedaj menjamo na nekaterih železniških tirih,
odvažamo v sežig v tujino, čeprav bi to lahko naredili doma, poleg tega pa pri tem niti ne gre za
nevarne odpadke.

Poslanec Doblekar je v svoji razpravi opozoril tudi na potrebo po izboljšanju javnega prevoza, s
čimer bi zmanjšali onesnaževanje, ter na del v koalicijski pogodbi, ki predvideva dodatna
finančna sredstva v višini 200 milijonov evrov za gradnjo novih stanovanj. Zajc mu je odgovoril,
da je to zaveza celotne vlade in da bo denar pač potrebno zagotoviti.
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Poslanec SDS Franci Kepa je opozoril na neizkoriščen potencial, ki ga prinašajo vetrne
elektrarne, žal pa jih imamo toliko, da jih lahko preštejemo na prste ene roke. Kandidat za
ministra mu je odgovoril, da bo potrebno skupaj najti odgovore, kako bomo v prihodnje
zagotavljali električno energijo, konkretnejših odgovorov pa ni dal.

Poslanca SDS Franca Rosca pa je med drugim zanimalo, kdo bo zagotovil finančna sredstva za
degradirano območje v Šoštanju, kjer se nahaja termoelektrarna, in ali bo to Holding slovenskih
elektrarn.

Vse pet poslancev SDS, članov matičnega odbora je ob koncu glasovalo proti sklepu, da je
Simon Zajc primeren za ministra za okolje in prostor.

Vir: sds.si
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POLITIKA SLOVENIJA

Zajc Napovedal Nadaljevanje Zastavljenih Aktivnosti Na
Okoljskem Ministrstvu
Avtor: Urednik  Datum: 25. Mar 2019

Kandidat za ministra za okolje in prostor Simon Zajc se danes predstavlja pred matičnim odborom DZ.
Napovedal je dokončanje zastavljenih aktivnosti iz časa njegovega predhodnika Jureta Lebna, med
ključnimi koraki bodo osvežitev gradbene in stanovanjske zakonodaje, prenova zakona o vodah ter
ureditev področja odpadkov.

Zajc je pred poslanci napovedal vztrajanje pri prioritetah in aktivnostih, ki so jih na ministrstvu za okolje in
prostor zastavili in že odprli od začetka mandata nove vlade. To pomeni, da bo moralo ministrstvo ohraniti tempo
in način dela, kot so ju zastavili pod vodstvom Lebna, je poudaril Zajc, dosedanji državni sekretar na ministrstvu.

“V zadnjih šestih mesecih smo intenzivno delali, prepoznali probleme, zastavili prioritete, predvideno časovnico
in aktivnosti. Če mi boste to omogočili, bomo z delom nadaljevali takoj,” je dejal.

Cilj je osrednje spremembe izpeljati do konca leta 2020, je povedal Zajc. Ko bo Slovenija v letu 2021
predsedovala EU, bodo namreč domače naloge v ozadju, je spomnil.

Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo mandat,
prišel s predlogom osvežitve gradbene zakonodaje. Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi skupinami
kot tudi občinami, je obljubil.

Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi vse težje pridejo do stanovanja, kredita, celo
najema, je opozoril Zajc. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja le še za oddajanje, neprofitno najemnino bo
nadomestila stroškovna, država pa bo garantirala za kredite za mlade družine.
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Etažni lastniki bodo lažje menjali upravnika in bodo imeli boljši nadzor in moč odločanja o upravljanju sredstev
za prenovo. Meja soglasij etažnih lastnikov za prenove se bo znižala.

Spremenil se bo zakon o ohranjanju narave, še v prvi polovici leta bo v javno obravnavo prišel zakon o vodah. Do
konca leta je treba sprejeti novo zakonodajo na področju odpadkov. Zajc je napovedal znižanje meje za plačevanje
embalažnine s 15 ton na nič, podjetja bodo morala poročati štirikrat letno in ne enkrat, kot doslej.

Zajc namerava zaostriti tudi pogoje za družbe za ravnanje z odpadno embalažo. V zakon sicer ni mogoče zapisati,
da lahko to nalogo opravlja le ena družba. Bodo pa po besedah Zajca zapisali take pogoje, da bodo odpravljene
vse anomalije in da bo končna posledica ena taka družba, ki bo bolj učinkovita.

Kandidat za ministra napoveduje tudi nadaljevanje boja proti plastiki, prenovo dimnikarske zakonodaje ter
spremembo zakona o odpravi posledic naravnih nesreč. Nadaljuje se delo v smeri spremembe zakonodaje, ki bo v
prakso prenesla novo ustavno pravico do pitne vode.

Pomembna naloga bo tudi priprava dolgoročne podnebne strategije, kjer je Zajc za ambicioznost. “Cilj države
mora biti, da do sredine stoletja postanemo ogljično nevtralna država,” je izpostavil. To za sabo potegne celo vrsto
vprašanj, na katere moramo najti odgovore – kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili kmetijstvo, od kje
bomo dobivali električno energijo, potrebovali bomo zeleno davčno reformo, nujno bo zagotoviti, da bo prehod na
nizkoogljično družbo socialno pravičen.

Zajc namerava izpeljati tudi že pod Lebnom zastavljene spremembe zakona o varstvu okolja. V njem nameravajo
urediti področje stečajev in sanacije degradiranih območij. Med drugim je izpostavil založitev sredstev podjetij, ki
se ukvarjajo z rizično dejavnostjo, ter poseben sklad za sanacijo degradiranih območij.

Sicer pa kandidat napoveduje tudi končno ureditev vprašanja Jernejevega kanala, sanacijo območja Ekosistemov s
sredstvi države, izvedbo že zastavljene sanacije igrišč celjskih vrtcev, sanacij Mežiške doline. Obljubil je
uresničitev koalicijske zaveze, da hidroelektrarn na Muri ne bo, ter nadaljevanje sodelovanja z nevladnimi
organizacijami.

Na vprašanje glede termične obdelave odpadkov je Zajc odgovoril, da “mora vsaka država poskrbeti za svoje
odpadke”. Zavzel se je za samozadostnost Slovenije pri končni obdelavi odpadkov. Ministrstvo za okolje in
prostor je že izvedlo javno razpravo na temo morebitne sežigalnice, Zajc je že tudi poslal dopis na združenje
občin, da preverijo, če je katera od občina zainteresirana, da se tak obrat zgradi pri njih.

Zajc je sicer prepričan, da glede na količino odpadkov novega objekta ne potrebujemo, ampak lahko prilagodimo
obstoječe. Pri tem pa bi v primeru, da bi se odločili za sežigalnico, država morala določiti količino in vrsto
odpadkov, ki bi bili termično obdelani, sprejeti odločitev o najboljši tehnologiji, izvajati bi bilo treba stalni
monitoring, podatki o njem pa bi morali biti vsem na voljo na spletu. In nenazadnje, tak obrat bi moral biti
neprofiten, je še izpostavil.
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Zajc bo v primeru potrditev v DZ na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta Lebna, ki je odstopil s
položaja, potem ko se je znašel pod plazom očitkov glede naročila makete za drugi tir železniške proge Divača-
Koper, ki jo je vlada Mira Cerarja marca lani postavila v Kopru, sam pa je bil vodja tega projekta.
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Slovenska gradbena podjetja bodo zaposlovala manj kot
lani; kljub pesimističnim napovedim o ohlajanju
gospodarstva jim naročila ne usihajo, zato še vedno iščejo
nove kadre.

Avtor: Vasilij Krivec, Časnik Finance

Pri gradbincih primanjkuje
izobraženega in izkušenega kadra
   25.03.2019  |  11:12

Čas branja: 3 min
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Po raziskavah, ki jo je opravila kadrovska družba Manpower, so
zaposlitvene namere slovenskih delodajalcev za drugo četrtletje
najšibkejše v zadnjih dveh letih. Upad rasti zaposlovanja se kaže
v različnih sektorjih, najbolj pa je viden prav v gradbeni panogi. V
vsaj dveh slovenskih gradbenih podjetjih še iščejo kvalificirane
kadre in bodo zaposlovali tudi letos.

Medtem ko skupna neto napoved zaposlovanja znaša plus deset
odstotkov, kar je sedem odstotnih točk manj kot v prejšnjem
četrtletju, je v gradbeništvu napoved plus štiri odstotke. Šibkejši
sta le še napovedi v oskrbi z elektriko, vodo in plinom (plus tri
odstotke) ter rudarstvu (nič odstotkov).

Kljub pesimizmu bodo še zaposlovali

Gradbeno podjetje GIC Gradnje zaposluje 98 delavcev, v vsej
njihovi skupini, v kateri so še Trik kamenine, IPI in Sončni dom,
pa je zaposlenih več kot 240 ljudi. Letos so v skupini zaposlili
deset novih delavcev, prav toliko jih bodo na novo potrebovali do
konca tega leta, pri čemer najbolj potrebujejo izkušene kadre na
gradbišču, in sicer delovodje in vodje gradbišč.

»Nujno potrebujemo nove kadre. Povpraševanje po gradbenih
delih se še povečuje, na drugi strani je kar precej upokojitev,«
nam je odgovoril direktor podjetja Ivan Cajzek in dodal, da bodo
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zaposlovali skladno s potrebami, pri čemer pazijo, da pridobivajo
kadre z ustreznimi znanji in izkušnjami.

Foto: Osebni arhiv
Ivan Cajzek, GIC Gradnje: Letos smo zaposlili
deset ljudi, prav toliko bi jih še morali do konca
tega leta.

V skupini Pomgrad, kjer je 830 zaposlenih, so letos zaposlili pet
novih delavcev, potrebujejo pa približno toliko ljudi kot lani.
Najpogosteje iščejo delavce s srednjo poklicno ali strokovno
izobrazbo. V to skupino sodijo zidarji, tesarji, strojniki gradbene
mehanizacije, mehatroniki, oblikovalci kovin, asfalterji in
delovodje.
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»Kljub stalnemu napovedovanju nove finančne krize je
povpraševanje zasebnega sektorja boljše od pričakovanega,
povpraševanje po gradnji javnih objektov pa bo bolj intenzivno v
drugi polovici leta,« razlaga Alenka Samec, vodja splošnega in
kadrovskega oddelka v Pomgradu. Sogovornica svari pred
morebitnim upadom vrednosti gradbenih del, ki bi zmanjšal
potrebe po delavcih in s tem tudi po novih delovnih mestih.

Mladi se gradbeništvu izogibajo

V gradbeništvu, v katerem je okoli 55 tisoč zaposlenih, že nekaj
let opozarjajo na zelo skrb zbujajoč skromen vpis tako v
strokovne srednje šole kot tudi na gradbeni fakulteti v Ljubljani in
Mariboru. Letno se na obe visokošolski izobraževalni ustanovi
vpiše odločno premalo študentov, kot bi jih potrebovala
slovenska gradbena operativa. Razmere so še posebej žgoče
zato, ker so se izkušeni gradbeni inženirji ob zadnji gradbeni
krizi, ki je v stečaj spravila velika slovenska gradbena podjetja,
razpršili po različnih majhnih družbah. Njihovo znanje in izkušnje
so se razgubili, mladih je vse manj, zato gradbinci že kar nekaj
časa svarijo pred precej problematičnim generacijskim
razhajanjem, saj starejši nimajo oziroma kmalu ne bodo imeli
komu prenašati izkušenj, ki so v praksi nujne.

Mineral-revija.si 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg:

11:38

https://www.mineral-revija.si/2430/Pri-gradbincih-... 4 / 6

Mineral-revija.si 25.03.2019 
PonedeljekDržava: Slovenija

Doseg: Kazalo

11:38

https://www.mineral-revija.si/2430/Pri-gradbincih-...

139

https://www.mineral-revija.si/2430/Pri-gradbincih-primanjkuje-izobrazenega-in-izkusenega-kadra?src=XNASLZAD






O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Na drugi strani ima gradbeništvo prav zaradi omenjenih
propadov gradbenih podjetij, ki so se zgodili tudi zaradi povsem
napačnih poslovnih usmeritev in domačijskega dogovarjanja,
zelo slab ugled. Prav tako velja za zelo konservativno in
anahrono panogo, v kateri se kljub novim informacijskim
tehnologijam ni veliko spremenilo. To dodatno odvrača
ambiciozne dijake. Zato obe fakulteti in gradbena podjetja
računajo na razmah digitalizacije v gradbeništvu. Predvsem BIM
v projektiranje, gradnjo in vzdrževanje objektov prinaša povsem
nove procese.

Drugače po Manpowerjevi raziskavi 15 odstotkov delodajalcev
načrtuje rast zaposlovanja, dva odstotka upad, 82 odstotkov
pa sprememb v zaposlitveni sestavi ne predvideva.

Januarja vrednost gradbenih del zraslaza dobre štiri odstotke
Statistični urad Republike Slovenije je za januar
ugotovil 4,4-odstotno rast gradbenih del na letni
ravni. Na stavbah so opravili za 1,8 odstotka manj
del, na gradbenih inženirskih objektih pa za 6,7
odstotka več del. Vrednost del na stanovanjskih
stavbah je bila za 7,9 odstotka nižja kot januarja
lani, medtem ko se je vrednost del na
nestanovanjskih stavbah zvišala za 0,1 odstotka.
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Glede na povprečje leta 2015 je bila vrednost
opravljenih gradbenih del januarja letos višja za
23,1 odstotka. Pri tem je bila vrednost del na
stavbah višja za 74 odstotkov, vrednost del na
gradbenih inženirskih objektih pa za 9,1 odstotka.

Višja je bila tudi mesečna vrednost gradbenih del,
kar gre pripisati sezonskim vplivom, predvsem
zaradi zmanjšanja decembrskih aktivnosti, ko
nastopijo prazniki. Januarska vrednost je tako za
10,4 odstotka presegla decembrsko. Vrednost del
na stavbah je bila na mesečni ravni višja za 23,9
odstotka, na gradbenih inženirskih objektih pa za
6,5 odstotka. Na zvišanje vrednosti del,
opravljenih na stavbah, je vplivala predvsem višja
vrednost del na nestanovanjskih stavbah. Ta je
bila namreč za 40,2 odstotka višja kot v prejšnjem
mesecu, medtem ko je bila vrednost del na
stanovanjskih stavbah višja za 1,3 odstotka.
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25.3.2019 11:29

Razpoloženje v nemškem gospodarstvu nekoliko
boljše
München, 25. marca (STA) - Razpoloženje v nemškem gospodarstvu se je marca po šestih zaporednih padcih
nekoliko izboljšalo. Indeks gospodarske klime, ki ga izračunava münchenski inštitut za gospodarske raziskave
Ifo, se je v primerjavi s februarjem zvišal za 0,9 točke na 99,6 točke. Več je tako zadovoljstva s trenutnimi
razmerami kot optimizma glede prihodnjih.

Posebni indeks, ki meri ocene trenutnih razmer, se je zvišal za 0,2 točke na 103,8 točke, indeks pričakovanj za
prihodnje mesece pa za 1,6 točke na 95,6 točke, so sporočili iz inštituta.

  
Izboljšanje razpoloženja je najbolj opazno v trgovinskem sektorju, kjer se je kazalnik zvišal za 3,3 točke na 8,2
točke. V storitvenih dejavnostih se je zvišal za 4,7 točke na 26 točk, v gradbeništvu pa za 2,3 točke na 20,3 točke.
Proizvodni sektor je medtem znova zabeležil poslabšanje razpoloženja, in sicer za 2,5 točke na 6,6 točke.

  
Ifo raziskavo izvaja na vzorcu približno 9000 podjetij. Nemčija je ena največjih svetovnih izvoznic, stanje njenega
gospodarstva pa mnogi razumejo kot indikator razmer v svetovnem gospodarstvu.

  
V zadnjem času se paradni konj evropskega gospodarstva sicer sooča z vse več napovedmi nižje gospodarske rasti od
predhodnih pričakovanj. Najnovejšo takšno napoved je podal t. i. svet modrecev, pred njim pa nemška vlada,
Mednarodni denarni sklad ter mnoge druge domače in tuje institucije.
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Gospodarsko razpoloženje na mesečni ravni brez
sprememb, na letni slabše
Ljubljana, 25. marca (STA) - Gospodarsko razpoloženje v Sloveniji se marca na mesečni ravni ni spremenilo, na
letni ravni pa se je poslabšalo. Zaupanje je bilo v predelovalnih dejavnostih na mesečni ravni boljše, na letni pa
slabše, v storitvah na mesečni ravni slabše in na letni enako, v trgovini na drobno se je v obeh primerjavah
izboljšalo, v gradbeništvu pa poslabšalo.

Kot je danes objavil državni statistični urad, je bil kazalnik gospodarske klime marca z 9,1 odstotne točke enak kot
februarja in za 3,2 odstotne točke nižji kot marca lani.

  
Na mesečno vrednost so negativno vplivali kazalniki zaupanja v storitvenih dejavnostih (za 0,6 odstotne točke), med
potrošniki (za 0,2 odstotne točke) ter v gradbeništvu (za 0,1 odstotne točke), pozitivno pa kazalnika v predelovalnih
dejavnostih in v trgovini na drobno (vsak za 0,4 odstotne točke).

  
Ne letni ravni so skupni kazalnik znižali kazalniki v predelovalnih dejavnostih (za 2,7 odstotne točke), med potrošniki
(za 1,0 odstotne točke), v gradbeništvu (za 0,3 odstotne točke) in v storitvenih dejavnostih (za 0,1 odstotne točke).
Izboljšalo se je zaupanje v trgovini na drobno (za 1,0 odstotne točke).

  
V predelovalnih dejavnostih je bil kazalnik zaupanja za eno odstotno točko višji kot februarja in za sedem odstotnih
točk nižji kot marca lani. Od dolgoletnega povprečja je bil za tri odstotne točke višji. Na mesečni ravni sta se
izboljšala kazalnika pričakovana proizvodnja in zaloge končnih izdelkov, kazalnik skupna naročila pa se je poslabšal.

  
V trgovini na drobno je bil kazalnik zaupanja marca za sedem odstotnih točk višji kot februarja, za 19 odstotnih točk
višji kot marca lani in za 12 odstotnih točk višji od dolgoletnega povprečja. Na zvišanje tega kazalnika je vplival
predvsem kazalnik prodaja. Kazalniki stanj in pričakovanj so se izboljšali, razen kazalnika pričakovana prodaja, ki se
je poslabšal.

  
V gradbeništvu je bil kazalnik zaupanja na mesečni za eno odstotno točko, na letni ravni pa za šest odstotnih točk
nižji. Od dolgoletnega povprečja je bil višji za 30 odstotnih točk. Na mesečni ravni sta se poslabšala oba kazalnika, ki
vplivata na skupni kazalnik zaupanja, in sicer glede pričakovanega zaposlovanja in skupnih naročil.

  
V storitvenih dejavnostih je bil kazalnik za dve odstotni točki nižji kot v februarju, enak kot marca lani in za 12
odstotnih točk nad dolgoletnim povprečjem. Vrednosti vseh kazalnikov stanj in pričakovanj so se znižale, najbolj
kazalnika pričakovano zaposlovanje in zaposlovanje.
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Gospodarska klima, Slovenija, marec 2019

Gospodarsko razpoloženje v marcu 2019 enako kot v prejšnjem mesecu
Gospodarska klima se v marcu 2019 na mesečni ravni ni spremenila, na letni pa se je poslabšala za 3,2 odstotne točke.

25.3.2019  |  končni podatki

Branka Savičić Krstevski, Barbara Čertanec, Luka Zupanc

Povpraševanje po podatkih 

DELI OBJAVO:
  

Gospodarska klima na mesečni ravni nespremenjena 
  

Vrednost kazalnika gospodarske klime je bila marca 2019 (9,1 odstotne točke) enaka kot februarja 2019. 
  

Na mesečno vrednost so negativno vplivali kazalniki zaupanja v storitvenih dejavnostih (za 0,6 odstotne točke), med potrošniki (za 0,2 odstotne točke) ter v
gradbeništvu (za 0,1 odstotne točke). Vpliva kazalnikov zaupanja v predelovalnih dejavnostih in v trgovini na drobno sta bila pozitivna (vsak za 0,4 odstotne točke). 

  
Gospodarska klima na letni ravni nižja 

  
Vrednost kazalnika gospodarske klime je bila marca 2019 za 3,2 odstotne točke nižja kot marca 2018. 

  
Poslabšanje kazalnika gospodarske klime na letni ravni je bilo v glavnem posledica znižanja kazalnika zaupanja v predelovalnih dejavnostih (za 2,7 odstotne točke),
negativno so na omenjeni kazalnik vplivali še kazalniki zaupanja med potrošniki (za 1,0 odstotne točke), v gradbeništvu (za 0,3 odstotne točke) in v storitvenih
dejavnostih (za 0,1 odstotne točke). Vpliv kazalnika zaupanja v trgovini na drobno je bil pozitiven (za 1,0 odstotne točke). 

 

Kazalnik gospodarske klime, Slovenija, januar 2005–marec 2019

Vpliv posameznih kazalnikov zaupanja na mesečno spremembo gospodarske klime, Slovenija, marec 2019
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METODOLOŠKO OPOZORILO
Nekateri seštevki in razlike se zaradi zaokroževanja ne ujemajo. 

  
Kazalnik gospodarske klime je tehtani sintezni kazalnik; sestavljajo ga kazalniki zaupanja v predelovalnih dejavnostih, trgovini na drobno, gradbeništvu, storitvenih
dejavnostih in kazalnik zaupanja potrošnikov. 

  
Iz podatkov so izločeni vplivi sezone in koledarja. 

  
V raziskovanje Mnenje potrošnikov smo v januarju 2016 uvedli metodološke spremembe, ki lahko vplivajo na vrednost kazalnika gospodarske klime. 

 Podrobni podatki in časovne vrste podatkov so vam na voljo v podatkovni bazi SI-STAT.
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Zajc napovedal nadaljevanje zastavljenih aktivnosti na
okoljskem ministrstvu
25.03.2019 09:48

Ljubljana, 25. marca (STA) - Kandidat za ministra za okolje in prostor Simon Zajc se
danes predstavlja pred matičnim odborom DZ. Napovedal je dokončanje zastavljenih
aktivnosti iz časa njegovega predhodnika Jureta Lebna, med ključnimi koraki bodo
osvežitev gradbene in stanovanjske zakonodaje, prenova zakona o vodah ter
ureditev področja odpadkov.

Zajc je pred poslanci napovedal vztrajanje pri prioritetah in aktivnostih, ki so jih na
ministrstvu za okolje in prostor zastavili in že odprli od začetka mandata nove vlade. To
pomeni, da bo moralo ministrstvo ohraniti tempo in način dela, kot so ju zastavili pod
vodstvom Lebna, je poudaril Zajc, dosedanji državni sekretar na ministrstvu.

  
"V zadnjih šestih mesecih smo intenzivno delali, prepoznali probleme, zastavili prioritete,
predvideno časovnico in aktivnosti. Če mi boste to omogočili, bomo z delom nadaljevali
takoj," je dejal.

  
Cilj je osrednje spremembe izpeljati do konca leta 2020, je povedal Zajc. Ko bo Slovenija v
letu 2021 predsedovala EU, bodo namreč domače naloge v ozadju, je spomnil.

  
Kandidat za okoljskega ministra je poslancem obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če
mu podelijo mandat, prišel s predlogom osvežitve gradbene zakonodaje. Posvetovanje bo
potekalo tako z vsemi poslanskimi skupinami kot tudi občinami, je obljubil.

  
Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi vse težje pridejo do
stanovanja, kredita, celo najema, je opozoril Zajc. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja
le še za oddajanje, neprofitno najemnino bo nadomestila stroškovna, država pa bo
garantirala za kredite za mlade družine.

  
Etažni lastniki bodo lažje menjali upravnika in bodo imeli boljši nadzor in moč odločanja o
upravljanju sredstev za prenovo. Meja soglasij etažnih lastnikov za prenove se bo znižala.

  
Spremenil se bo zakon o ohranjanju narave, še v prvi polovici leta bo v javno obravnavo
prišel zakon o vodah. Do konca leta je treba sprejeti novo zakonodajo na področju
odpadkov. Zajc je napovedal znižanje meje za plačevanje embalažnine s 15 ton na nič,
podjetja bodo morala poročati štirikrat letno in ne enkrat, kot doslej.

  
Zajc namerava zaostriti tudi pogoje za družbe za ravnanje z odpadno embalažo. V zakon
sicer ni mogoče zapisati, da lahko to nalogo opravlja le ena družba. Bodo pa po besedah
Zajca zapisali take pogoje, da bodo odpravljene vse anomalije in da bo končna posledica
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ena taka družba, ki bo bolj učinkovita.
  

Kandidat za ministra napoveduje tudi nadaljevanje boja proti plastiki, prenovo dimnikarske
zakonodaje ter spremembo zakona o odpravi posledic naravnih nesreč. Nadaljuje se delo v
smeri spremembe zakonodaje, ki bo v prakso prenesla novo ustavno pravico do pitne vode.

  
Pomembna naloga bo tudi priprava dolgoročne podnebne strategije, kjer je Zajc za
ambicioznost. "Cilj države mora biti, da do sredine stoletja postanemo ogljično nevtralna
država," je izpostavil. To za sabo potegne celo vrsto vprašanj, na katere moramo najti
odgovore - kaj bomo s prometom, kako bomo prilagodili kmetijstvo, od kje bomo dobivali
električno energijo, potrebovali bomo zeleno davčno reformo, nujno bo zagotoviti, da bo
prehod na nizkoogljično družbo socialno pravičen.

  
Zajc namerava izpeljati tudi že pod Lebnom zastavljene spremembe zakona o varstvu
okolja. V njem nameravajo urediti področje stečajev in sanacije degradiranih območij. Med
drugim je izpostavil založitev sredstev podjetij, ki se ukvarjajo z rizično dejavnostjo, ter
poseben sklad za sanacijo degradiranih območij.

  
Sicer pa kandidat napoveduje tudi končno ureditev vprašanja Jernejevega kanala, sanacijo
območja Ekosistemov s sredstvi države, izvedbo že zastavljene sanacije igrišč celjskih
vrtcev, sanacij Mežiške doline. Obljubil je uresničitev koalicijske zaveze, da hidroelektrarn
na Muri ne bo, ter nadaljevanje sodelovanja z nevladnimi organizacijami.

  
Na vprašanje glede termične obdelave odpadkov je Zajc odgovoril, da "mora vsaka država
poskrbeti za svoje odpadke". Zavzel se je za samozadostnost Slovenije pri končni obdelavi
odpadkov. Ministrstvo za okolje in prostor je že izvedlo javno razpravo na temo morebitne
sežigalnice, Zajc je že tudi poslal dopis na združenje občin, da preverijo, če je katera od
občina zainteresirana, da se tak obrat zgradi pri njih.

  
Zajc je sicer prepričan, da glede na količino odpadkov novega objekta ne potrebujemo,
ampak lahko prilagodimo obstoječe. Pri tem pa bi v primeru, da bi se odločili za sežigalnico,
država morala določiti količino in vrsto odpadkov, ki bi bili termično obdelani, sprejeti
odločitev o najboljši tehnologiji, izvajati bi bilo treba stalni monitoring, podatki o njem pa bi
morali biti vsem na voljo na spletu. In nenazadnje, tak obrat bi moral biti neprofiten, je še
izpostavil.

  
Zajc bo v primeru potrditev v DZ na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta
Lebna, ki je odstopil s položaja, potem ko se je znašel pod plazom očitkov glede naročila
makete za drugi tir železniške proge Divača-Koper, ki jo je vlada Mira Cerarja marca lani
postavila v Kopru, sam pa je bil vodja tega projekta.
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Poslovne tendence, Slovenija, marec 2019

Zaupanje v trgovini na drobno in predelovalnih dejavnostih višje, v storitvenih dejavnostih in gradbeništvu nižje
Kazalnik zaupanja je bil v marcu 2019 v trgovini na drobno in predelovalnih dejavnostih višji, v storitvenih dejavnostih in gradbeništvu pa nižji kot v februarju 2019.

25.3.2019  |  končni podatki

Barbara Čertanec, Branka Savičić Krstevski

Povpraševanje po podatkih 

DELI OBJAVO:
  

Kazalnik zaupanja v predelovalnih dejavnostih na mesečni ravni višji 
  

Vrednost kazalnika zaupanja v predelovalnih dejavnostih je bila v marcu 2019 za 1 odstotno točko višja kot v prejšnjem mesecu in za 7 odstotnih točk nižja kot v
istem mesecu prejšnjega leta. Od dolgoletnega povprečja je bila za 3 odstotne točke višja. 

  
Na mesečni ravni sta se izboljšala kazalnika pričakovana proizvodnja in zaloge končnih izdelkov (za 6 oz. 3 odstotne točke). Kazalnik skupna naročila pa se je
poslabšal (za 6 odstotnih točk). 

  
Kazalnik zaupanja v trgovini na drobno višji kot v prejšnjem mesecu 

  
Vrednost kazalnika zaupanja v trgovini na drobno je bila v marcu 2019 za 7 odstotnih točk višja kot v februarju 2019 in za 19 odstotnih točk višja kot v marcu 2018 ter
za 12 odstotnih točk višja od dolgoletnega povprečja. Na zvišanje tega kazalnika je vplival predvsem kazalnik prodaja. 

  
Kazalniki stanj in pričakovanj so se izboljšali, razen kazalnika pričakovana prodaja; ta se je poslabšal. 

  
Kazalnik zaupanja v gradbeništvu na mesečni in letni ravni nižji 

  
Vrednost kazalnika zaupanja v gradbeništvu je bila v marcu 2019 na mesečni in na letni ravni nižja: na prvi za 1 odstotno točko, na drugi za 6 odstotnih točk. Od
dolgoletnega povprečja pa je bila višja (za 30 odstotnih točk). 

  
Na mesečni ravni sta se poslabšala oba kazalnika, ki vplivata na skupni kazalnik zaupanja: kazalnik pričakovano zaposlovanje za 2, kazalnik skupna naročila pa za 1
odstotno točko. 

  
Kazalnik zaupanja v storitvenih dejavnostih nižji kot v prejšnjem mesecu 

  
Vrednost kazalnika zaupanja v storitvenih dejavnostih je bila v marcu 2019 za 2 odstotni točki nižja kot v februarju 2019 in enaka vrednosti v marcu 2018 ter za 12
odstotnih točk višja od dolgoletnega povprečja. 

  
Vrednosti vseh kazalnikov stanj in pričakovanj so se znižale, najbolj kazalnika pričakovano zaposlovanje in zaposlovanje (za 5 oz. 4 odstotne točke). 

 

Mesečne spremembe vrednosti kazalnikov zaupanja, Slovenija, marec 2019

Vir: SURS
Priponke
Poslovne tendence, Slovenija, marec 2019.pdf 478 kB 

METODOLOŠKO OPOZORILO
Iz podatkov so izločeni vplivi sezone in koledarja.
Podrobni podatki in časovne vrste podatkov so vam na voljo v podatkovni bazi SI-STAT.
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Kandidat za okoljskega ministra Simon Zajc s podporo
odbora DZ
25.03.2019 12:45

Ljubljana, 25. marca (STA) - Odbor DZ za infrastrukturo, okolje in prostor je danes
predstavitev kandidata za ministra za okolje in prostor Simona Zajca z 10 glasovi za
in petimi proti ocenil kot ustrezno. Če ga v sredo na glasovanju potrdi še celoten DZ,
Zajc napoveduje takojšnje nadaljevanje že zastavljenega dela na ministrstvu.

Zajc za okoljskega ministra kandidira potem, ko je zadnjih šest mesecev v ekipi
dosedanjega ministra Jureta Lebna delal kot državni sekretar. "Mislim, da smo pod
vodstvom ministra Lebna pravilno prepoznali probleme, si zastavili prioritete in časovnice,
in moj glavni fokus bo, da te prioritete in te aktivnosti izpeljemo do konca in da se problemi,
s katerimi se soočamo, ne vlečejo več v naslednje mandate," je dejal v svoji predstavitvi
pred odborom.

  
Med prvimi ključnimi koraki je izpostavil osvežitev gradbene zakonodaje. Poslancem je
obljubil, da bo k njim že prihodnji teden, če mu podelijo mandat, prišel s predlogom
sprememb. Posvetovanje bo potekalo tako z vsemi poslanskimi skupinami kot tudi
občinami, je obljubil.

  
Drugi korak bo osvežitev stanovanjske zakonodaje, saj mladi vse težje pridejo do
stanovanja, kredita, celo najema, je opozoril Zajc. Stanovanjski sklad bo gradil stanovanja
le še za oddajanje, neprofitno najemnino bo nadomestila stroškovna, država pa bo
garantirala za kredite za mlade družine.

  
V prvi polovici letošnjega leta je napovedal tudi že javno obravnavo zakon o vodah. Naloge
instituta za vode bo novela prenesla na ministrstvo oziroma na direkcijo za vodo. Ukinjene
bodo izjeme za gradnjo objektov, ki bi lahko imeli vpliv na podtalnico, vodni sklad pa bo po
novem sofinanciral tudi vodovode in vodooskrbo v primerih, ko za to ni mogoče dobiti
evropskih sredstev.

  
Pri novi odpadkovni zakonodaji, ki jo bo treba sprejeti do konca leta, je Zajc napovedal
znižanje meje za plačevanje embalažnine s 15 ton na nič. Nov zakon naj bi vzpostavil tudi
pogoje, v skladu s katerimi bi za odpadno embalažo skrbela le še ena družba.

  
Sicer pa se je med drugim izrekel proti hidroelektrarnam na Muri, ki jih v tem mandatu "ne
bomo gradili". Prav tako je proti postopku hidravličnega lomljenja oz. frackingu. Spomnil je,
da postopki na Agenciji RS za okolje še tečejo, zagotovil pa je, da sam še ni doživel
nobenih neprimernih pritiskov potencialnih vlagateljev ali tuje države. "Če jih bom, bom to
prijavil pristojnim institucijam," je poudaril.
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Izrekel se je za ambiciozno podnebno politiko in ukinjanje plastičnih vrečk ter plastičnih
izdelkov za enkratno uporabo. Ni se želel jasno izreči o podpori oz. nasprotovanju
sežigalnici, čeprav je menil, da "mora vsaka država poskrbeti za svoje odpadke". Kandidat
za ministra je napovedal tudi prenovo dimnikarske zakonodaje ter spremembo zakona o
odpravi posledic naravnih nesreč, obljubil je nadaljnje sodelovanje z nevladnimi
organizacijami.

  
Člani parlamentarnega odbora so večinoma izražali obžalovanje, da je moral z mesta
ministra odstopiti Leben, ki je, kot se je izrazil Boris Doblekar (SDS), "nekako dobro zastavil
tole zadevo okoli okolja in prostora". So pa uspešno delo zaželeli tudi Zajcu kot Lebnovemu
nasledniku in poudarjali pomen okoljskega resorja.

  
Zvonko Černač (SDS) je med drugim pozdravil Zajčevo pripravljenost na sodelovanje, a
izpostavil "izkušnje iz preteklosti", ki kažejo, da tudi če so se z ministri uskladili glede
konkretnih rešitev in izboljšav, te niso bile sprejete, če jih je vložila opozicija oz. konkretno
SDS. Zato je ministra opozoril, da "se bo moral poslužiti bolj zvitega mehanizma in te
predloge predlagati preko katere od ostalih koalicijskih ali nadkoalicijske poslanske
skupine".

  
Zajc bo v primeru potrditve v DZ na položaju ministra za okolje in prostor zamenjal Jureta
Lebna, ki je odstopil s položaja, potem ko se je znašel pod plazom očitkov glede naročila
makete za drugi tir železniške proge Divača-Koper, ki jo je vlada Mira Cerarja marca lani
postavila v Kopru, sam pa je bil vodja tega projekta.
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